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 احمد وحیدی، وزیر کشور در حاشیه نشست 
هیئت دولت گفت: در انتخابات ریاست جمهوری 
امنیت بسیار خوبی خواهیم داشت، همان طور 
که در انتخابات مجلس همین اتفاق افتاد. دو 

عنصر برای ما بسیار مهم است یکی...
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وزیر ارتباطات: 
ظرفیتشبکهانتقالوآیپی

دوبرابرشدهاست
 عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات در جلسه روز 
گذشــته هیئت دولت، گفت: ظرفیت شــبکه 
انتقال و آی پی دو برابر شــده اســت. زارع پور 
گفت: کارهای بزرگی در توسعه زیرساخت های 

ارتباطاتی انجام شده است. توسعه نسل... ۵

ناخوشایند!
دیدن نــزاع و درگیــری در خیابــان برای 
هیچ کدام از ما صحنه  عجیب و غریبی نیست. دست به یقه 
شــدن افراد در خیابان به بهانه هــای مختلف از نبود جای 
پارک گرفته تا ترافیک های سرسام آور بهانه کلی زد و خورد 

می شود.
صحنه های زد وخوردی که برای ســاعتی همه عابرین پیاده 
را محو تماشای خود می کند. البته نزاع و درگیری بین افراد 
چیزی نیست که فقط در خیابان ها شاهدش باشیم و خیلی 

از اوقات همسایه ها را درگیر می کند. 
 کارشناسان ریشــه تمام علل مؤثر بر شکل گیری نزاع ها را 
کم توجهی به حوزه سلامت روان و سلامت اجتماعی می داند 
و معتقد هســتند وقتی امکانات لازم برای بهره مندی همه 
اقشــار جامعه از خدمات حوزه ســلامت روان وجود ندارد؛ 
فشارهای تحمیلی بر مردم باعث می شود تا ما هر روز شاهد 
افزایش مردم عصبی تر و پرخاشگر باشیم که دارای آستانه 
ظرفیت پایین و بسیار شکننده در شرایط خاص هستند. این 
روان شناسان ضعف مهارت های زندگی و تعامل با همدیگر 
در جامعــه و خانــواده را علت مؤثر دیگر در شــکل گیری 
نزاع ها برمی شــمارد. آخرین آماری که روی سایت سازمان 
پزشکی قانونی کشور قرار گرفته است حکایت از آن دارد که 
تهرانی ها با ثبت ۸۰ هزار و ۹۸۳ مورد شکایت نزاع، رتبه اول 
نزاع های ثبت شده را به خود اختصاص داده اند. یا بهتر است 
بگوییم تهرانی ها عصبانی ترین مردم ایران در سال گذشته 
شــناخته شده اند. البته خیلی از آمار نزاع ها در هیچ مراجع 
و مرکزی ثبت نمی شود و بخش قابل توجهی از این مسئله 
هم ریشه در فرهنگ ایرانی ما دارد. بالابودن آمار نزاع ها تنها 
مختص پایتخت و مردمش نیست؛ چرا که آمارهای سازمان 
پزشکی قانونی حکایت از آن دارد که بعد از تهران این مردم 
استان خراســان رضوی بوده اند که بیشترین آمار نزاع های 
ثبت شــده را به خود اختصاص داده اند؛ موضوعی که البته 
طی سال های گذشــته هم تکرار شده است. آمارهای ثبت 
شــده نزاع در سازمان پزشــکی قانونی حکایت از آن دارد 
اســتان فارس بــا 2۳ هزار و 4 مورد در رتبه پنجم اســت. 
درست است وقتی حرف از نزاع و درگیری می شود تصویری 
از دعواهای مردانه در ذهنمان ترسیم می شود؛ اما باور کنید 
حدود نیمی از 4۷۳ هزار و ۶۸۳ مورد نزاعی که در سازمان 
پزشکی قانونی کشور به ثبت رســیده مربوط به زنان بوده 

است. 
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 وضعیت بارش باران و تفاوت سال آبی جاری با سال گذشته در فارس؛

2درصداختلاف
بر اســاس آخرین آمار از وضعیت سدهای مهم کشور، 
در حال حاضر حجم ۱2 ســد کمتر از ۳۰ درصد آب 
دارند.وضعیت سدهای درودزن و ملاصدرا با 5۳ درصد 
پرشدگی و سلمان فارسی با 55 درصد پر شدگی و سد 
رودبال داراب با 4 درصد پرشدگی سطح حجم مخزن 
در مجموعه اختلاف نسبت به سال قبل همچنان منفی 
اســت. هر چند که طبق جدول منتشر شده فارس با 
252/۸ میلی متر در ســال جاری نســبت به اختلاف 
بارش های دراز مدت 55 ساله با منفی ۱5 درصد مواجه 

است، در کل نسبت به سال آبی سال گذشته منفی 2 
درصد اختلاف دارد. پس با این تفاسیر همچنان فارس 
می تواند با تنش آبی مواجه شود؛ اگر مصرف کنندگان 
منابع آبی صرفه جویی نکنند. میــزان ورودی مخازن 
کل کشور از ابتدای ســال آبی )ابتدای مهرماه( تا 2۶ 
خردادماه معادل ۳۶/۹5 میلیارد مترمکعب بوده که در 
قیاس با سال گذشته که عددی معادل ۳4/۹۱ میلیارد 
مترمکعب بوده ۶ درصد کاهش داشته است. همچنین 

میزان کل ...

چراهزینهدریافتگواهینامه

رانندگی۵۰درصدبالارفت؟
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باشــگاه خبرنگاران- حجت الاسلام غلامحســین محسنی اژه ای، 
رئیس قوه قضاییه طی سخنانی در چهاردهمین جشنواره مالک اشتر 
ســازمان حفاظت اطلاعات ســپاه، با بیان اینکه طی 45 سال اخیر، 
نیرو های مسلح به خصوص سپاه در تراز نظام جمهوری اسلامی عمل 
و رشــد کرده اند اظهار کرد: از رســالت های اصلی سپاه حفظ نظام و 
دستاورد های ارزشمند آن اســت؛ بنابراین سپاه نهادی بسیار مهم و 
اثرگذار می باشد؛ با اشــراف به همین اصل مهم است که می توان به 
اهمیت سازمان حفاظت اطلاعات سپاه پی برد؛ این سازمان از جایگاه 
رفیعی برخوردار است؛ چرا که مسئولیت حفاظت و صیانت از فرد فرد 
نیرو های سپاه و اماکن و اطلاعات و دیگر شئون آن را عهده دار است.

رئیس دســتگاه قضا در ادامه ضمن تبیین و تشــریح مسئولیت های 
دســتگاه های حفاظتــی و اطلاعاتی گفت: دســتگاه های حفاظتی و 
اطلاعاتی ما با رویکرد پیشگیرانه و طبیبانه باید بشیر و نذیر باشند و 
از قدرت رصد و دیده بانی قوی برخوردار باشند. دستگاه های حفاظتی 
و اطلاعاتی ما باید پیوســته نسبت به نقشه ها و توطئه های دشمنان 
و شیوه های ورود و رخنه آنها آگاهی و اشراف داشته باشند و متوجه 
باشــند که چگونه و از چه راه هایی از تضعیف جایگاه و انفعال نیرو ها 

پیشگیری به عمل آورند.
رئیس قوه قضاییه بیان داشــت: دستگاه های حفاظتی و اطلاعاتی ما 
علی رغم دســتیابی به موفقیت های چشمگیر، به هیچ عنوان نباید به 
خود و ابزار ها و تجربیات و توفیقاتشــان مغرور شوند و چنانچه مغرور 
شدیم و غفلت کردیم همین نقطه آغاز نفوذ شیطان و شیطان صفتان 

است.
رئیــس عدلیه تصریح کرد: خدمت کردن زیــر پرچم ولایت فقیه به 
اسلام و نظام و مردم، نعمت بسیار بزرگی است و ما برای شکرگزاری 
این نعمت بزرگ باید پیوسته بر تقوا و وحدت و اطاعت خود از ولی امر 
و همچنین مجاهدت های خود بیفزاییم. باید نهایت توجه و اهتمام را 
داشــته باشیم تا مبادا خدای ناکرده زخارف دنیوی به جهاد و اخلاص 

ما لطمه ای وارد آورند.
قاضی القضــات در ادامه ضمن تبیین و تشــریح وجــوه مختلف کار 
حفاظتی و اطلاعاتی و برخی از اموری که ممکن است در این عرصه 
در تزاحم بــا یکدیگر قرار گیرند و یا بــه دو مقوله »اهم« و »مهم« 
تقسیم شــوند، گفت: در حالت عادی، داشتن حُسن ظن به هم نوع و 
هم کیش و همکار یک ارزش تلقی می شــود، اما وقتی شما در جایگاه 
حفاظتی و اطلاعاتــی قرار می گیرید چنانچــه مرتکب کوچک ترین 
غفلتی شوید خدای ناکرده آسیب ها و آفت هایی عارض می شود؛ حال 
موضوع اساسی و مهم آن است که در چنین شرایطی ما چگونه عمل 

کنیم که نه حُسن ظن ما مخدوش شود و نه مرتکب غفلت شویم؟ در 
اینجا نیاز به اعِمال مبانی و موازین روشن و شفاف است.

درمرتبهعادیبایدنسبتبههمهافرادحسنظنداشتهباشیم
حجت الاسلام محســنی اژه ای افزود: همه می دانیم و آگاه هستیم که 
تجســس در احوالات و حریم شخصی افراد بعضاً حرمت شرعی دارد؛ 
با این حال گاهی انســان در جایگاهی اســت که به منظور صیانت از 
خــود فرد و کل مجموعه، باید به وظیفــه اش عمل کند و در مراحل 
مختلفِ پیش بینی و پیشــگیری و خنثی سازی، به تجسس بپردازد؛ 
در چنیــن حالتی، وضعیت خطیری پیش می آید؛ در اصل 25 قانون 
اساســی قید شــده که هر گونه تجسس ممنوع اســت مگر به حکم 
قانون؛ بنابراین با حکم قانون و در راســتای انجام وظیفه و جلوگیری 
از رخنه و نفوذ دشــمن و پیشــگیری از آلوده شدن فرد و مجموعه 
می توان تجســس کرد؛ اما در این عرصه نیز نباید انتظار داشــت که 
همه موانع از پیش روی شــخص و دستگاه تجســس کننده برداشته 
شود. اینجا نیاز به سازوکاری استوار و منسجم است که هم وظیفه و 
مســئولیت پیشگیری از آلوده شدن فرد و مجموعه انجام گیرد و هم 

در راستای تجسس، از دایره شرع و قانون تخطی نشود.
توضیحاترئیسقوهقضاییهدربارهلزومبهروزرسانیقوانین

رئیس قوه قضاییه بیان داشت: قطعاً دستگاه های حفاظتی و اطلاعاتی 
ما بــرای صیانــت از نیرو هــا و مجموعه های خــود، نیازمند اعمال 
روش های نوین و به کارگیری ابزار ها فناورانه و روزآمد می باشــند؛ در 
این عرصه باید متناســب با اقتضائــات روز و تحولات و تطورات ناظر 
بر شــگرد های دشــمنان پیش رفت. حتی در وجه قانونی قضیه نیز 
نمی توانیم با اتکا به مقررات و دستورالعمل های ۱۰ ساله پیش در این 
عرصه عمل کنیم و بعضــاً نیازمند اصلاح و وضع قوانین و مقررات و 

دستورالعمل ها هستیم. 

یکیازوظایفشماپیشگیریازهرنوعخطریاستکهممکناست
برایفردیانهادمجموعهشماپیشبیاید

رئیس دستگاه قضا گفت: قطعاً در کار حفاظتی و اطلاعاتی نمی توانیم 
بــدون ضوابط روزآمد عمل کنیم؛ فرض کنید فرد یا دســتگاهی در 
راســتای انجام وظیفه صیانتی خود، می خواهد وارد سیستم و سامانه 
نرم افزاری عنصرِ هدف شــود؛ در اینجــا قطعاً نمی توان حکم کرد که 
آن فرد یا دستگاه مسئول، بدون ضوابط و بدون اخذ مجوز های لازم، 
وارد سیســتم و سامانه  مورد اشاره شود؛ از سویی دیگر بعضاً هرگونه 
تأخیر و تعللی در این قبیل امور، موجبات وقوع آسیب و آفت و رخنه 
و نفوذ می شود؛ در اینجا نیز نیازمند سازوکار واحد و منسجمی برای 

عمل در میدان هستیم.
رئیس عدلیه اظهار داشــت: قوه قضاییه و دســتگاه های حفاظتی و 
اطلاعاتــی باید تعاملات و همگرایی های خود را افزایش دهند؛ قاضی 
ما باید نســبت به حساســیت بالای کار شــما نیرو ها و دستگاه های 
حفاظتی و اطلاعاتی اشــراف کامل داشته باشد؛ قاضی ما باید وجوه 
مختلف امور حفاظتی و اطلاعاتی را بشناسد تا در موعد صدور دستور 
و حکم برای شــما نیرو ها و دســتگاه های فعال در این عرصه، بتواند 
عالمانه و حکیمانه تصمیم بگیرد؛ در اینجا نیاز اســت شما وارد عمل 
شــوید و اهمیت حوزه کاری خــود را تبیین کنید و حتی در صورت 
نیاز، آموزش ارائه کنید. در سوی مقابل نیز همین قاعده حاکم است؛ 
یعنی شــما نیرو های میدانی حفاظتی و اطلاعاتــی باید به قوانین و 
مقررات این حوزه آشــنایی کامل داشته باشــید تا خدای ناکرده در 
میدان عمل، مرتکب اقدامی مغایر با شرع و قانون نشوید. در اینجا نیز 
ما آمادگی افزودن بر دامنه تعاملات و ارائه آموزش های لازم را داریم.

قاضی القضات در پایان با اشاره به مقوله امنیت مردم پایه و مردم محور 
خاطرنشان کرد: شما نیرو ها و دستگاه های حفاظتی و اطلاعاتی مورد 
وثوق و اعتماد مردم هستید و مردم بر اساس آموزش های عمومی ای 
که دریافت کرده اند کوچکترین موضوعات مبهم و مشکوک را نیز به 
اطلاع شما می رسانند؛ این امر، بسیار ارزنده است؛ لذا باید هرچه بیشتر 
تقویت شــود؛ یعنی باید هر چه بیشــتر اعتماد مردم به شما افزایش 
یابد و از سویی دیگر بر دامنه آگاهی های آنها نیز درخصوص چگونگی 

انتقال موارد و موضوعات به شما افزوده شود. 
پیش از ســخنان رئیس قوه قضاییه، ســردار خادمی، رئیس سازمان 
حفاظت اطلاعات سپاه با اشــاره به تلاش های بی وقفه و شبانه روزی 
نیرو های این ســازمان، اظهار کرد: صیانت و پیشــگیری به عنوان دو 
هدف اصلی انجام امور در ســازمان حفاظت اطلاعات ســپاه تعریف 

شده است.

رئیس قوه قضاییه:

دستگاههایحفاظتیواطلاعاتیبایدازقدرترصدودیدهبانیقویبرخوردارباشند
بازگشت حجاج به ایران

 از  اول تیرماه
ایســنا- غلام رضا رضایی، معاون سازمان حج و زیارت 
با اشــاره به بازگشت زائران ایرانی از سرزمین منا به مکه 
برای ادامه اعمال حج تمتع، گفت: خروج زائران »مدینه  
بعد« از شــهر مکه به سمت مدینه از امروز ۳۱ خردادماه 

برابر با ۱4 ذی الحجه به وقت عربستان آغاز می شود.
به گفته مدیر عملیات حج ۱4۰۳، حدود ۳5 هزار نفر در 
قالب کاروان های »مدینه بعد« از مکه به مدینه می روند.
رضایــی افزود: این دســته از زائران نیز مســیر مکه به 
مدینه را با قطار سریع الســیر حرمین طی خواهند کرد و 
بــرای زیارت حرم نبوی و ائمه بقیع، زیارت دوره و دیگر 
برنامه هایی که دارند 5 روز در مدینه خواهند بود و سپس 

عازم ایران می شوند.
رضایی همچنین گفت: پرواز های بازگشت حجاج »مدینه 
قبل« به ایران از طریق دو فرودگاه جده و مدینه از جمعه 
اول تیرماه برابر با ۱5 ذی الحجه به وقت عربستان انجام 
می شود. بیش از ۷۱ هزار زائر حج تمتع رهسپار عربستان 
شــدند. ایران برای انتقال زائران در حج از یک شــرکت 
هواپیمایی استفاده می کند، در حالی که پیش از آغاز حج، 
بنا بر اظهارات مقامات هواپیمایی در توافق با عربســتان 
قرار بــود پرواز های حج در مشــارکت دو ایرلاین ایرانی 
انجام شــود که گفته می شود ایرلاین دوم در حج امسال 
پروازی انجام نداده اســت. این موضوع باعث بروز برخی 
نگرانی ها درباره چگونگی انجام پرواز های بازگشت طبق 

جدول زمان بندی شده است. 

۳۱ خرداد؛ آخرین مهلت ثبت نام 
کارشناسی ارشد و دکتری بدون 

آزمون  ویژه فرهنگیان 
باشگاه خبرنگاران-ثبت نام کارشناسی ارشد و دکتری 
بدون آزمون ۱4۰۳ دانشــگاه تربیت دبیر شهید رجایی 
)ویژه فرهنگیان( ۳۱ خرداد به پایان می رســد. قبولی و 
ثبت نام داوطلبان ارشد و دکترای بدون آزمون فرهنگیان، 
منوط به موافقت اداره کل محل خدمت ایشــان اســت، 
بنابراین دانشجو موظف اســت پیش از اقدام به ثبت نام 
در این خصوص از اداره کل محل خدمت اســتعلام کند. 
در صورت عدم موافقت پس از قبولی داوطلب، دانشــگاه 
مسئولیتی در این خصوص ندارد و ثبت نام از دانشجو به 

عمل نخواهد آمد. 

سرپرست معاونت امور مجلس 
ریاست جمهوری خبر داد:

برکناری مدیر بیمارستان قائم )عج( 
رشت

دانشجو- سید محمود حســینی پور، سرپرست معاونت 
امــور مجلس ریاســت جمهوری که به عنــوان نماینده 
ویژه سرپرســت ریاســت جمهوری برای پیگیری حادثه 
بیمارســتان قائم )عج( رشــت به گیلان ســفر کرده در 
حاشــیه بازدید از این مرکز درمانی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: از شامگاه سه شــنبه که به دستور سرپرست 
ریاست جمهوری وارد استان شده ام از بیماران بیمارستان 
قائم منتقل شده به ســایر مراکز درمانی عیادت کردم و 
نیز چند نشست کارشناسی از جمله جلسه شورای تأمین 

در زمینه بررسی دقیق ابعاد این حادثه تشکیل شد.
وی با اشــاره به پیگیری و بررســی زوایای مختلف این 
حادثه در نشســت شــورای تأمین اســتان اضافه کرد: 
دســتگاه های مختلف نسبت به ارائه گزارش اقدام کردند 
که در این گزارش ها به طور مشخص قصور برخی از افراد 

مشخص شده است.
حســینی پور ادامه داد: در بیمارســتان قائم )عج( رشت، 
کوتاهی مدیریت بیمارســتان به طور کامل مشهود است 
که در این راستا تصمیم به برکناری مدیر آن گرفته شد، 
ضمن اینکه در حوزه نظارتی هم ترک فعل هایی بوده که 
طی گفت و گویی که با استاندار گیلان داشتم، برخی از 

مدیران عزل خواهند شد.
وی در ادامــه با بیــان اینکه کار کارشناســی در زمینه 
ریشــه یابی علت این حادثه توســط دادســتان گیلان 
پیگیری می شــود، اضافه کرد: در این نشست ها با حضور 
دســتگاه های مختلف تصمیماتی گرفته شــده و بر این 
اســاس به طور قاطع و جدی با همــه عواملی که ترک 
فعل داشــته و در حوزه های نظارتی وظایفشان را انجام 

نداده اند، برابر قانون برخورد خواهد شد.
حسینی پور ضمن تســلیت به خانواده های جان باختگان 
حادثه آتش ســوزی بیمارســتان قائم )عج( اظهار کرد: 
سرپرست ریاســت جمهوری بر رســیدگی به بیماران و 
خانواده های جان باختگان تأکید جدی داشتند و در این 

ارتباط دستورات داده و اقدامات لازم انجام شد.
وی ابزار امیدواری کرد: با این اقدامات، بازسازی و فعالیت 
دوباره بیمارستان قائم )عج( رشت با مدیر جدید و مورد 
تأیید دانشگاه علوم پزشکی به سرعت از سر گرفته شود 

و این مرکز درمانی فعال شود.

نبـضتنـداجـارهبهـا

بهتـرینهدیـهبرایآینـدگاننجـاتآباسـت
                                                            هفته صرفه جویی در مصرف آب گرامی باد 

روابطعمومیوآموزش
همگانیشرکت

آبوفاضلابشیراز



 سرپرست ریاست جمهوری اعلام کرد: 
تشکیل گروه بازرسی برای بررسی حوادث

 کاشمر، شازند و رشت

صداوســیما- محمد مخبر، سرپرست 
ریاست جمهوری در نشست هیئت دولت، 
ضمــن تســلیت جان باختن عــده ای از 
هموطنان در زلزله کاشمر، ریزش معدن 
در شــازند و آتش ســوزی در بیمارستان 
قائم رشــت و ابراز همــدردی با خانواده  
آنــان، از تشــکیل گروه بازرســی برای 
بررســی ابعاد و میزان خســارت حوادث 
اخیر خبر داد و بر ضرورت آسیب شناسی 

 و اتخــاذ رویکرد هــای پیشــگیرانه از حــوادث مشــابه احتمالــی 
تأکید کرد.

سرپرست ریاســت جمهوری در ادامه، تلاش برای رفع مشکلات مردم 
را تکلیفی قانونی و شــرعی برای همه مدیران دســتگاه های اداری و 
اجرایی کشــور و همچنین انتظار به حق رهبری دانست و از مسئولان 
دستگاه های مختلف خواست ضمن تبیین دستاورد ها و اقدامات انجام 
شــده بخش های مربوط به خــود در این ایام، اجــازه ندهند به هیچ 
 عنوان کوچک ترین تعلل و خللی در مســیر خدمت رســانی به مردم 

ایجاد شود.
مخبر، همچنین ضمن گرامیداشت یاد رئیس جمهور شهید و همراهان 
ایشان، تصریح کرد: برگزاری با شکوه مراسم چهلم بزرگداشت شهدای 
خدمت، تجلیل از تلاش ها، خدمات و زحمات شبانه روزی رئیس جمهور 
شــهید به عنوان مدیر انقلابی و تراز نظام مقدس جمهوری اســلامی 

ایران است.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور:
۷هزار نخبه در دولت استخدام می شوند

فارس- روح ا... دهقانی فیروزآبــادی، معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیــان رئیس جمهور در حاشــیه جلســه هیئت دولت گفت: در 
دولت بیش از هفت هزار ردیف استخدامی برای نخبگانی که علاقه مند 
هســتند در دولت جذب شوند، صادر شــده و فراخوان ها نیز صورت 
گرفتــه و امیدواریم که ســازمان برنامه و بودجه هــم بودجه لازم را 

تأمین کند.
وی افزود: این کار چند مرحله دارد؛ ردیف اســتخدامی آن مشــخص 
شــده، بودجه لازم هم تأمین شده اســت و فکر می کنم تا دو سه ماه 

آینده این کار انجام  شود.

رئیس سازمان صداوسیما:
 ۹۲ درصد مردم از مناظره اول رضایت داشتند

تسنیم- پیمان جبلی، رئیس ســازمان صداوسیما در حاشیه جلسه 
هیئت دولت درباره مناظر ه های انتخابات ریاســت جمهوری بیان کرد: 
برخی از دیدگاه ها نظرات نخبگانی و تخصصی اســت که بین اصحاب 
رسانه و نخبگان سیاسی در جریان است؛ البته بخش عمده نیز نظرات 

عامه ی مردم است. 
وی افزود: بعد از مناظره  اول، طبق برآوردهای اولیه ما بالای 92 درصد 

مردم از مناظره رضایت داشتند.
رئیس ســازمان صداوســیما عنوان کرد: اولین مناظــره به دلیل ادای 
احترام ما نسبت به شهدا و هم چنین ورود نامزدها به سالن قرعه کشی، 
خود مراسم قرعه کشی و برنامه ریزی برای عدم ورود همزمان نامزدها 
و نیز انجام مراســم اســتقبال تا حدود نیم ســاعت از 18 الی 18:30 

زمان برد.
وی بیــان کرد: جلســه ای را با نمایندگان نامزدها خواهیم داشــت و  

قرعه کشی هر چهار مناظره را انجام خواهیم داد.
در مناظره های بعدی تأخیر چند دقیقه ای در شروع را نخواهیم داشت 

و تمام تلاش مان را می کنیم نهایتاً تا ساعت 20:05 آغاز شود.

مخالفت نمایندگان با دوفوریت 
طرح کاهش و افزایش اعضای کمیسیون ها

مهر- حجت الاسلام علیرضا سلیمی، نماینده تهران در جلسه مجلس 
شــورای اســلامی به عنوان متقاضی دو فوریت طرح اصلاح ماده 38 
آیین نامــه داخلی مجلس، گفت: بیش از 22 روز از تشــکیل مجلس 
دوازدهم می گذرد، اما هنوز کمیســیون های تخصصی مجلس شــکل 

نگرفته است.
وی بیان کرد: تقاضای نمایندگان برای عضویت در برخی کمیسیون ها 
زیاد اســت و توان علمــی و تجربه لازم را هم دارنــد. در حال حاضر 
حداقل تعداد اعضای کمیســیون ها 19 نفر و حداکثر 23 نفر است که 
ما در این طرح درخواست تغییر در تعداد اعضای کمیسیون ها را داریم 

تا کف و سقف اعضا عوض شود.
در ادامه جلســه، نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 93 رأی موافق، 
112 رأی مخالف و 10 رأی ممتنع از مجموع 22۶ نماینده حاضر در 
مجلس شورای اسلامی با تقاضای دو فوریت این طرح مخالفت کردند.
در طــرح اصلاح ماده 38 آیین نامه داخلی مجلس شــورای اســلامی 
پیش بینی شده که حداقل تعداد اعضای کمیسیون های تخصصی 15 

نفر و حداکثر 25 نفر باشد.

سرپرست وزارت امور خارجه:
میدان و دیپلماسی باید پشتیبان هم باشند

باقری،  علــی  خبرنگاران-  باشــگاه 
سرپرســت وزارت خارجــه در حاشــیه 
هیئت دولت گفت: میدان و دیپلماســی 
باید پشتیبان هم باشــند. این در دولت 
شهید رئیسی تثبیت شد و آثار آن را در 

عرصه های مختلف دیدیم.
باقری اظهار داشــت: دستاورد های دولت 
شهید رئیسی و هزارو بیست روز تلاش و 
مجاهدت ایشــان بر همه مشهود و عینی 

اســت و امیدواریم این دستاورد های ملی در همه  مناسبت ها به عنوان 
یک سرمایه پاس داشته شود.

   در رقابت های انتخاباتی نباید از سرمایه های سیاست خارجی هزینه 
کنیم

وی درباره ادعا های وزیر خارجه ســابق کشورمان در ارتباط با بهبود 
شــرایط اقتصادی کشــور پس از امضای برجام اظهــار کرد: آمار های 
اقتصادی را دوستان در این بخش باید عنوان کنند؛ اما در رقابت های 
انتخاباتی نباید از ســرمایه های سیاســت خارجــی هزینه کنیم. این 
ســرمایه غنیمت نیســت که عده ای بخواهند آن را به تاراج بگذارند و 
وظیفه ما این است که ازر مرز های سیاست خارجی مانند یک گنجینه 

ملی صیانت کنیم.
وی گفت: فعالیت های دستگاه سیاست خارجی در بخش های مختلف 
چه سیاســی، اقتصادی و اجتماعی، در راستای مطالبات کلی کشور، 

مردم و جامعه صورت می گیرد.
وی  ادامــه داد: فعالیت وزارت خارجه به صورت جــدی ادامه دارد و 
ما هفته آینده روز های یک شــنبه و دوشــنبه میزبان نشست سازمان 

همکاری کشور آسیایی را در تهران خواهیم بود.

بهادری  جهرمی،  علی  صداوسیما- 
ســخنگوی دولــت اظهار داشــت: 
نشســت هیئت وزیران به ریاســت 
محمــد مخبــر و با حضــور اعضا 
تشــکیل شــد که در این جلسه و 
نشست یک شنبه، مصوباتی داشتیم.
سخنگوی دولت تصریح کرد: لایحه 
اصــلاح قانون ســامان دهی صنعت 
خــودرو، در نشســت هیئت دولت 
تصویب شد که مربوط به واردات خودرو های روز جهان بود؛ در قانون موجود، 
سختگیری هایی وجود داشته، اما در لایحه دولت پیشنهاد اصلاح آن ارائه شده 
است تا امکان واردات باشــد. همزمان، پیش بینی شده است که منابعی برای 

شرکت های دانش بنیان در حوزه خودرو، در نظر گرفته شود.
بهادری جهرمی گفت: همچنین در ادامه توسعه روابط بین المللی و مسیری که 
شهید رئیسی و شهید امیرعبداللهیان پیگیری کردند، سعی کردیم که سفر ها 
متوقف نشود؛ هم سرپرست وزارت امور خارجه و هم عده ای از وزرا در روز های 

آینده سفر های خارجی دارند.
ســخنگوی دولت اظهار داشــت: در نشســت هیئت دولت، لایحه موافقت نامه 
تجارت آزاد بین ایران و کشورهای منطقه اوراسیا به تصویب رسید و همچنین 

با موافقت نامه بلندمدت ایران و سوریه موافقت شد.
  اختصاص یک درصد از هزینه  شرکت های دولتی به فعالیت های فرهنگی، 

هنری و ورزشی
بهادری جهرمــی تصریح کرد: همچنین، مصوبه ای برای اصلاح مقررات مربوط 
به تابعیت، تصویب شــد تا تســهیل گری در این زمینه، انجام و از اتباع کشور 
حمایت شــود. ســخنگوی دولت گفت: در نشســت هیئت وزیران، آیین نامه 
اختصاص یک درصد از هزینه  شــرکت های دولتی بــه فعالیت های فرهنگی، 

هنری و ورزشی نیز تصویب شد.

مهر- عضو مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام گفت: امیــدوارم اجماع نیروهای 
رقابــت  صورت  انقــلاب در چارچوب 

بگیرد.
محســن رضایی، عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در مــورد تحقق اجماع 
انتخابــات  دوره  چهاردهمیــن  در 
ریاست جمهوری بین کاندیداهای جبهه 
انقلاب گفت: خیلی امیدوارم هم اجماع 
ملی با مشارکت گسترده مردم صورت 
 بگیــرد و هم اجمــاع نیروهای انقلاب 

محقق شود.
وی افــزود: همه کاندیداها موافقند که به طور جدی بــا هم رقابت کنند و به اقبال عمومی 

مردم احترام بگذارند.
ایــن عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام همچنین در رابطــه با اینکه آیــا کاندیداها 
از اجمــاع اســتقبال کرده اند یــا خیر؟ عنوان کــرد: همان طــور که مناظره نشــان داد، 
بــا هم رقابــت جــدی دارنــد و هیچ کــدام از آن ها پوششــی دیگــری نیســتند؛ البته 
 آن طــور کــه مــن نامزدهــای انتخاباتــی را می شناســم آنها بــه اقبال مــردم اهمیت 

می دهند.
رضایــی ادامه داد: نظرخواهــی و نظر مردم همچنین نظرســنجی های انجام شــده برای 
کاندیداهای انتخابات ریاســت جمهوری مهم است. رقابت میان آن ها جدی است و امیدوارم 

اجماع در چارچوب رقابت ها صورت بگیرد.
وی در رابطــه با ظرفیت احزاب جبهه انقلاب در اجمــاع کاندیداها عنوان کرد: اجماع یک 
گفتمان اســت. از رســانه ها و مطبوعات تقاضا داریم که این اجماع را به صورت یک رویکرد 

جدی در جامعه گسترش دهند.

باشگاه خبرنگاران- سرلشکر حسین سلامی، فرمانده 
کل سپاه در همایش روز ملی بسیج اساتید که در سالن 
همایش های دانشــگاه انقلاب اســلامی برگزار شد، با 
تبریک دهه امامت و ولایت، اظهار داشت: یاد و خاطره 
دانشمند برجسته جهان اسلام و مجاهد روز های سخت 
دفاع مقدس، شــهید اســتاد دکتر مصطفی چمران را 

گرامی می داریم.
  آینده هویت هر جامعه ای به قوت و شخصیت جوانان 

و اندیشمندان آن بستگی دارد
سرلشکر ســلامی در ادامه گفت: طبیعتاً آینده هویت 
هر جامعه ای به قوت و شخصیت جوانان و اندیشمندان 
آن بســتگی دارد؛ جوانانی بزرگ، رشــید و اهل کمال 
کــه دارای فضایل، قلب های مطمئــن و ایمان قوی و 

در عین حال صاحب اندیشــه، تفکر، خلاقیت و دانش 
باشــند و این مســئولیت سنگینی اســت که بر عهده 
 اساتید ما در مجموعه های دانشــگاهی کشور گذاشته 

شده است.
فرمانده کل سپاه افزود: ما بدون قرار گرفتن در قله های 
مرتفــع و در تراز هــای رفیع دانش و فنــاوری و بدون 
پرورش یافتگــی در فضای روح و معنــا نمی توانیم یک 
کشــور مستقل و باعظمت و الگویی مجسم برای جهان 

بشریت باشیم.
  می خواهیم پرچمدار آزادی مستضعفان از بردگی 

برده داران مدرن باشیم
وی گفت: رسالت و فلسفه اصلی انقلاب اسلامی تغییر 
شــرایط جهانی و تغییر نظام معنوی جهان بر اســاس 

فضایل الهی اســت. مــا می خواهیم مفاهیــم آزادی، 
اســتقلال و کرامت انســان بخش مهم هویت کشــور، 
نظام و ملت ما باشــد. ما می خواهیــم پرچمدار آزادی 

مستضعفان از بردگی برده داران مدرن باشیم.

باشــگاه خبرنگاران- ســردار احمدعلی گودرزی، 
فرمانده مرزبانی انتظامی  فراجا گفت: اعضای گروهک 

تروریســتی که به منظور اقدامات خرابکارانه قصد ورود 
به کشــور از منطقه مرزی سراوان را داشتند با شکست 
سنگین مواجه شدند. ســردار گودرزی گفت: مرزبانان 
اســتان سیســتان و بلوچستان مســتقر در نوار مرزی 
شهرســتان ســراوان متوجه تحرک تعدادی از اعضای 
گروهک تروریســتی برای ورود به مرز و انجام اقدامات 
خرابکارانه در داخل کشــور شــدند. وی با بیان اینکه 
تیم های عملیاتی مرزبانــی فراجا با آمادگی عملیاتی و 
رزمی اعضای گروهک تروریســتی را قبــل از ورود به 
داخل کشــور غافلگیر کردند، افزود: این تیم تروریستی 
قصد داشت از دو منطقه به صورت همزمان وارد کشور 

شود که با هوشیاری و آتش سنگین غیورمردان مرزبانی 
طــی دو عملیــات جداگانه با شکســت مواجه و ضربه 
سنگین بر پیکره آنان وارد شد. این مقام ارشد مرزبانی 
انتظامــی ادامه داد: تعداد 2 نفر از اعضای این گروهک 
به هلاکت رســیدند و یک نفر از آنان نیز دستگیر شد. 
سردار گودرزی با بیان اینکه یک نفر از اعضای دستگیر 
شــده در اعترافات خود عنوان داشــته عضو گروهک 
تروریســتی انصارالفرقان بوده است، اظهار کرد: از این 
گروهک تروریســتی مقادیر قابل توجهی مواد منفجره، 
ســلاح و مهمات، تعــدادی فیتله انفجــاری و چندین 

دستگاه بی سیم کشف شد.
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تســنیم- احمد وحیــدی، وزیر کشــور در 
حاشیه نشســت هیئت دولت گفت: در انتخابات 
ریاست جمهوری امنیت بســیار خوبی خواهیم 
داشت، همان طور که در انتخابات مجلس همین 
اتفاق افتاد. دو عنصر برای ما بســیار مهم است 
یکــی امنیت و دیگری ســلامت؛ درباره امنیت 
همه پیش بینی های لازم انجام گرفته است و با 
محوریت فراجا و با کمک بسیج این کار صورت 

خواهد گرفت.
  در بحث ســامت  انتخابات بسیار حساس 

هستیم
وی افــزود: نزدیک 170- 180 هزار نفر امنیت 
انتخابــات را تأمین می کنند؛ ایــن عدد بالایی 
اســت. ما به امنیت بســیار اهمیــت می دهیم 
و از ایــن  جهــت مشــکلی نخواهیم داشــت؛ 
پیش بینی ها توســط دســتگاه ها به خوبی انجام 
شــده است. ما بر بحث ســلامت بسیار حساس 
هســتیم؛ در دوره قبل در مجلس نصاب بسیار 

خوبی از ســلامت در انتخابات ارائه شــد. البته 
شــنیده شــده برخی حرف هایی بیان می کنند 
 که بایــد دقت کنند و گمانه زنی های غیرصحیح 

نداشته باشند. 

وزیــر کشــور بیان کــرد: نباید فضای بســیار 
خوبی که اکنــون در انتخابات حاکم اســت را 
ولو چند نفر اظهاراتی داشــته باشند که انسان 
نســبت به برخی از نیّات قدری مشکوک  شود 

 کــه بیان این حرف ها به چــه دلیل و چرا بیان 
می شود.

   داوطلبان می توانند در شعب اخذ رأی و در 
هیئت های مختلف اجرایی نماینده داشته باشند

وزیر کشور  تأکید کرد: همه داوطلبان می توانند 
در شــعب اخــذ رای و در هیئت هــای مختلف 
اجرایی نماینده داشــته باشند و این نماینده ها 
می تواننــد هم ســر صنــدوق رای و هم موقع 
شــمارش آرا از داوطلبین حضور داشته باشند 
ضمن اینکه دســتگاه نظارت، بازرســی و خود 

هیئت ها هم حضور دارند.
به هیچ عنوان  انتخابات  ناظران    مجریان و 

نباید سوگیری داشته باشند
وحیــدی گفــت: در مــورد ســلامت انتخاب 
هیچ گونــه نگرانی نداریــم؛ از مجریان و ناظران 
خواسته شده و به آنها گفته شده به هیچ عنوان 
نباید سوگیری داشــته باشند و از هیچ نامزدی 

طرفداری نکنند و امانتــی که را دارند صادقانه 
انجام دهند این کار تا الان به خوبی جلو رفته و 

جلو خواهد رفت.
وی در ادامه درباره اســتدلال شــورای نگهبان 
درباره عدم برگزاری انتخابــات الکترونیکی در 
مجوز  قانون  گفت:  ریاســت جمهوری  انتخابات 
داده و از ما خواســته که با هماهنگی شــورای 

نگهبان انتخابات را برگزار کنیم. 
شــورای نگهبان برای این کار دلایلی داشتند. 
با توجه بــه اینکه در انتخابــات مجلس تعداد 
زیاد بــود امــا در انتخابات ریاســت جمهوری 
تعــداد کم اســت و شــلوغی کــه در مجلس 
وجــود داشــت در انتخابات ریاســت جمهوری 
 نیســت، ترجیح دادند که انتخابات الکترونیک 
برگزار نشود. البته ما می توانستیم زیرساخت ها 
فراهــم  کلان شــهرها  از  تعــدادی  بــرای  را 
 کنیــم؛ ولی ایــن امــکان برای همه شــهرها 

وجود نداشت.

سخنگوی دولت خبر داد:

تصویب لایحه پیشنهادی برای 
اصلاح قانون واردات خودرو

فرمانده کل سپاه پاسداران:

فلسفه اصلی انقلاب تغییر شرایط جهانی بر اساس فضایل الهی است

فرمانده مرزبانی انتظامی فراجا خبر داد:

شکست گروهک تروریستی در مرز های جنوب شرق

ایرنا- آیت ا... احمد جنتی، دبیر شــورای نگهبان در ابتدای 
جلسه این شــورا ضمن گرامیداشــت دهه امامت و ولایت و 

اعیــاد قربان و غدیر ابراز امیدواری کــرد: فعالیت هایی که در 
این دهه انجام می شــود، زمینه ساز آشــنایی بیشتر جامعه با 

مفهوم امامت شود.
وی خاطرنشــان کرد: امامت یک جایگاه سیاسی و حکومتی 
نیست. امامت تجلی لطف خداوند متعال نسبت به عالم خلقت 

است و امام واسطه فیض الهی است.
آیت ا... جنتی بر همین اساس تأکید کرد: دهه امامت و ولایت 
باید به جشنواره رونمایی نتایج تلاش های صورت گرفته برای 

تبیین پیام غدیر تبدیل شود.
دبیر شــورای نگهبان در ادامه عنوان کرد: یکی از برنامه هایی 
که لازم است رسانه ها و مجامع علمی در این ایام به آن توجه 
بیشتری داشته باشند، تبیین ابعاد مختلف خطبه مهم پیامبر 

گرامی اسلام )ص( در غدیر است.

  خطبه غدیر پیامی جاودانه برای همه تاریخ
وی افــزود: این خطبه را می تــوان طولانی ترین خطبه پیامبر 
در طــول حیات مبارکشــان دانســت و از طرفــی به لحاظ 
جمعیــت فراوان مخاطبان نیز بی مانند اســت. از طرفی دقت 
در این خطبه نشــان می دهد که مخاطبــان این خطبه فراتر 
 از حاضــران آن روز غدیر خم بوده انــد و پیامی جاودانه برای 

همه تاریخ است.
آیت ا... جنتی همچنین بیان داشت: پیام غدیر، معرفی الگوی 
برتر برای رســیدن به کمال است و تاریخ نشان داده است هر 
امتی، اولیای الهی را به عنوان الگو انتخاب نکرده است، مجبور 
به پیروی از الگوهایی شده است که او را به ضلالت کشانده اند.
دبیر شــورای نگهبان افزود: بی توجهــی به پیام غدیر، نه تنها 
امت اســلام که جامعه انســانی را دچار خسران عظیم کرد و 

امروز جامعه بشری از این خسران در رنج است و به دلیل عدم 
شــناخت امام و رهبر الهی، گرفتار ظلم و بی عدالتی حاصل از 
جاهلیت مدرن شده است. فلسفه انقلاب اسلامی، اجرای پیام 

غدیر و تحقق حکومت صالحان است.
   نامزدها بنای خود را بر صداقت و اخاق بگذارند

وی ییــان کــرد: این روزها کــه فرصت تبلیغــات نامزدهای 
انتخابــات چهاردهمیــن دوره ریاســت جمهوری اســت از 
نامزدها و همچنین طرفــداران آنها این انتظار وجود دارد که 
بنــای خود را بــر صداقت و اخلاق بگذارنــد و انتظار می رود 
که مردم آگاه و شــریف ایران اســلامی نیز با بررســی دقیق 
و ویژگی های نامزدهــا و همچنین انتخاب مســئولانه خود، 
 ایــن انتخابات را به عاملی برای پیشــرفت ســریع تر کشــور 

تبدیل کنند.

دبیر شورای نگهبان:

نامزدهای انتخاباتی و طرفدارانشان بنای خود را بر صداقت و اخلاق بگذارند

وزیر کشور:

مجریان و ناظران انتخابات از هیچ نامزدی طرفداری نکنند

                 آگهي مناقصه عمومي     1403-۲۲1
نوبت اول      1403/03/30 طلوع

نوبت دوم     1403/03/31 سبحان
شهرداري منطقه ده شــیراز در نظر دارد عملیات تکمیل پارک حاشیه 
ای انتظار 6 و فضای سبز شــهری آفرینش را از طریق برگزاری مناقصه 
عمومی در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ســتاد ( با شــماره 
فراخوان 2003096688000129 به اشــخاص واجد شرایط واگذار نماید. 
 لذا از کلیــه متقاضیان دعوت بــه عمل می آید بــا مراجعه به آدرس
 WWW.Setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل آن 
اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی ، ثبت نام در ســامانه مذکور 
و دریافت گواهــی امضای الکترونیکی صاحبان امضائ مجاز از ســوی 
متقاضیان جهت شرکت در مناقصه الزامی است. ضمناَ در صورت نیاز به 
اطلاعات بیشتر شماره تلفن: 07136501010 داخلی 133 آماده پاسخ گویي 

مي باشد.
- مبلغ برآورد: 48.468.823.985 ریال

- مدت قرارداد :   6  ماه 
- شرایط شرکت کنندگان : اشخاص حقوقی دارای حداقل رتبه 5 در رشته 
ابنیه از ســازمان برنامه و بودجه و ارائه گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی 

معتبر از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی.
- محل انجام کار: سطح شهرداری منطقه 10

- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 2.500.000.000 ریال بصورت ضمانت نامه 
بانکی یا فیش واریزی نقدی بحساب سپرده 100805504742  کد مرجع 

101120 بانک  شهر بنام شهرداری شیراز
برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
در زمان انعقاد قرارداد 5%  مبلغ پیشنهادی  بعنوان ضمانت حسن اجرای 

تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکی یا فیش واریزی اخذ می گردد.
آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اســناد : متقاضیان میتوانند حداکثر تا 
ساعت 13:00 روز پنجشنبه مورخ 1403/04/07 از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.
آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه حداکثر 
تا ساعت 13:00 دوشنبه مورخ 1403/04/18 می باشد. شرکت کنندگان می 
بایست تا قبل از برگزاری کمیسیون سپرده شرکت در مناقصه را به صورت 
فیزیکی به آدرس شیراز ، شهرک گلدشت حافظ، خیابان هاتف، ساختمان 

شهرداری منطقه 10تحویل نمایند.
تاریخ و محل بازگشــایی پاکات: روز ســه شنبه ســاعت 13:00 مورخ  
1403/04/19 در محل چهارراه خلدبرین شهرداری منطقه یک  طبقه سوم 

سالن اجتماعات کمیسیون معاملات شهرداری شیرازمی باشد.
مدت اعتبار پیشنهادها سه ماه می باشد.

تعدیل: تعدیل آحاد بها براساس بخشنامه شــماره 101/173073 تاریخ 
82/9/15 سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد.
هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.

بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.
 شهرداري در رد یک یا تمام پیشــنهادها  مختار میباشد در اینصورت 

سپرده ها مسترد می گردد.
شــرکت در مناقصه ودادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 

شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.
سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.
از طریــق ســایت مناقصــه  بــه  اطلاعــات مربــوط  و   آگهــی 

 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.
 برنــده مناقصه موظف  اســت تا قبــل از انعقاد قرارداد در ســایت

 vendor.shiraz.ir ثبت نام نماید.
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز 

تماس : 1456  
شناسه آگهی:1736292

-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

امیدوارم اجماع نیروهای انقلاب
 محقق شود



با حضور استاندار فارس بررسی شد؛ 
رفع موانع ۳۰ بنگاه اقتصادی استان 

پانصد و هشــتاد و دومین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان 
فارس به ریاست محمد هادی ایمانیه، استاندار فارس با حضور مدیران ارشد 
سازمان صنعت، معدن و تجارت و سایر دستگاه های ذی ربط استانی، مدیران 

عامل بانک ها و مدیران بنگاه های اقتصادی فارس برگزار شد. 
در این نشســت چالش ها و موانع تولید ۳۰ بنگاه اقتصادی اســتان از جمله 
درخواســت عدم قطعی و عدم کاهش دیماند برق، ناترازی مصرف، ترخیص 
کالا، تمدید تســهیلات، دریافت مطالبات بنگاه هــای اقتصادی و واحد های 
تولیدی مورد بررســی قــرار گرفــت و راهکار های مؤثر بــرای رفع موانع 

واحدهای اقتصادی ارائه شد.

شهردار منطقه شش: 
انضباط کاری باید سرلوحه کارها و برنامه های 

همه واحدها قرار گیرد
جلســه شــورای اداری شــهرداری 
برگزار شــد. مسعود  منطقه شــش 
قادری، شــهردار منطقه شش ضمن 
تبریــک عید ســعید قربــان و ایام 
پیش رو گفت: این جلســه به منظور 
هماهنگــی هرچه بیشــتر حوزه های 
مختلف شــهرداری منطقه شش در 
شهرداری  کلان  سیاست های  اجرای 
شــیراز در ارائه خدمــات با کیفیت 

بیشتر به شهروندان تشکیل شده است. 
قــادری با تأکید بر لــزوم توجه به موضوع نظم و انضبــاط گفت: انجام هر 
فعالیتــی تا رســیدن به نتیجه مطلــوب در تمام حوزه  ها مســتلزم نظم و 
انضباط است. مسئولین واحدها می بایست در برنامه ریزی ها، رفت و آمدها و 

برنامه های اجرایی نظم را سرلوحه کار خود قرار دهند. 

مدیرعامل آبفا شیراز:
در شهرستان شیراز ۲۴۶ حلقه چاه

 در مدار بهره برداری قرار دارد
بهمن بهروزی، مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب شــیراز با بیان اینکه آب 
آشــامیدنی کلان شــهر شــیراز به میزان ۲۰۷ میلیون متر مکعب از منابع 
ســطحی و زیرزمینی تأمین می شود، اظهار کرد: در بخش شهری آب مورد 
نیاز از منابع سطحی به میزان ۷۲ میلیون متر مکعب و در بخش زیرزمینی 

به میزان ۱۱۶ میلیون متر مکعب از ۱۸۳ حلقه چاه بهره برداری می شود. 
وی اضافه کرد: در بخش روستایی نیز ۱۹ میلیون مترمکعب آب از ۶۳ حلقه 

چاه برداشت می شود. 
مدیرعامل آبفا شــیراز بیان کرد: هم اکنون در شهرستان شیراز ۲۴۶ حلقه 

چاه در مدار بهره برداری قرار دارد. 

توزیع بیش از ۵۱۸ میلیون مترمکعب گاز
 در جایگاه های سوخت فارس

وحید بهفر، سرپرســت شــرکت گاز 
فارس از توزیع بیش از ۵۱۸ میلیون 
مترمکعــب گاز ســی ان جــی در 
جایگاه های ســوخت استان در سال 

گذشته خبر داد. 
بهفــر گفت: بــه همین میــزان در 
مصرف بنزین صرفه جویی و از میزان 
آلودگی های ناشــی از ســوخت های 

فسیلی کاسته شده است. 
سرپرست شــرکت گاز استان فارس، 

تعداد جایگاه های ســوخت سی ان جی در استان را ۱۴۰ جایگاه اعلام کرد 
که تعداد ۱۳۷ جایگاه سوخت گازرسانی شده اند. 

وی با بیان اینکه توزیع و عرضه سوخت رســانی به جایگاه ســوخت سی ان 
جی در فصول مختلف بدون وقفه ادامه دارد، گفت: به طور کلی، گاز طبیعی 
رشد سریعی در میان سوخت های فسیلی در تولید انرژی داشته است و امید 
می رود در سال های آتی نیز میزان استفاده آن در صنعت حمل ونقل افزایش 

یابد و به عنوان یک راهبرد در شرکت گاز انتخاب شود. 
بهفر با تأکید بر افزایش اســتفاده از ســوخت سی ان جی در سبد سوخت 
خودرو و صنعت حمل ونقل گفت: گســترش راهبرد استفاده از سوخت سی 
ان جی توسط شرکت های گاز با توجه با ناترازی بین تولید و مصرف بنزین 
بســیار راه گشاســت و باید بیش از پیش برای گســترش و توسعه آن گام 

برداشت. 

رئیس  سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس:
  ارتقای جایگاه استان در زمینه بهره وری

 دنبال می شود

محسن پاپری زارعی، رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس در حاشیه 
دیدار با رئیس خبرگزاری جمهوری اســلامی در استان فارس گفت: ارتقای 
جایگاه این استان در زمینه بهره وری را با جدیت در دستور کار قرار داده ایم. 
پاپری زارعی افزود: سال ۱۴۰۱ استان فارس در زمینه بهره وری از میان ۳۱ 
استان کشــور در رتبه ۱۱ قرار داشت که با توجه به اقدامات صورت گرفته 

این رتبه در سال ۱۴۰۲ به رتبه چهارم در کشور ارتقا یافت.
رئیــس مدیریت و برنامه ریزی فارس ادامه داد: همچنان نیز برنامه ریزی ها و 
تلاش ها برای ارتقای این جایگاه و قرار گرفتن استان در رده های اول تا سوم 

در زمینه بهره وری ادامه دارد.
وی بهره وری را از شــاخص های اصلی رشــد اقتصادی دانست و اظهار کرد: 
بهره وری در کنار سرمایه گذاری بخشی از رشد اقتصادی را به خود اختصاص 

داده است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی فارس گفت: اگر رشد اقتصادی هشت 
درصد را ملاک و مبنای کار قرار دهیم، تقریبا ســه تا ســه و نیم درصد آن 
باید از طریق بهره وری محقق می شد که با اتفاقات خوبی که در سال ۱۴۰۲ 
روی داد و برنامه ریزی که در ســال جاری در حال وقوع است، این مهم دور 

از دسترس نیست.
پاپری زارعی افزود: در همین راســتا موضوع از طریق تشکیل جلسات منظم 
بهره وری به ریاســت استاندار فارس و دبیری سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان، بر اساس برنامه های ابلاغی یا برنامه هایی که استان تدوین کرده در 

حال پیگیری و انجام است.
وی ادامه داد: همچنین برنامه بهره وری دســتگاه های اجرایی استان نیز به 

طور مداوم رصد و پایش می شود.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

 وضعیت بارش باران و تفاوت سال آبی جاری با سال گذشته در فارس؛

۲ درصد اختلاف
همچنان ظرفیت سد های فارس منفی است 

سرپرست شهرداری منطقه 10:
جهاد خدمت رسانی با جدیت دنبال می شود

عباس  هاشمی نژاد، سرپرست شــهرداری منطقه ۱۰ دعای خیر 
شــهدا و خانواده های معزز ایشان را منشــأ موفقیت و سربلندی 
دانســت و گفت: جهاد خدمت رسانی به اهالی شریف شمال غرب 
شیراز در حوزه های عمرانی، خدمات شهری و فرهنگی با جدیت 

دنبال می شود. 
وی در بازید از پروژه های عمرانی به نقش فرامنطقه ای آنها اشاره 
کرد و افــزود: با بهره برداری از این پروژه هــا گام های مهمی  در 
راســتای بهبود وضعیت حمل و نقل و ترافیک، رشد سرانه فضای 
سبز، ایمن سازی و سایر نیازهای شهر و شهروندان بر می داریم. 

سرپرســت شــهرداری منطقه ۱۰ از عزم راسخ مدیریت شهری 
در راســتای حل مشکلات شــهرک و بافت قدیم گویم، شهرک 

دوکوهک، شهرک گلستان شمالی و شهرک پیام نور خبر داد.
  حل مشکلات شهرک های منطقه ۱۰ شیراز با همکاری دستگاه ها 

امکان پذیر است
 هاشمی نژاد با تأکید بر این موضوع که پروژه ها بر اساس نیازهای 
شــهر و مطالبات مردمی  اجرا می شــوند، خاطرنشان کرد: حل 
بسیاری از مشکلات شهرک های منطقه ۱۰ شیراز با هم افزایی و 

همکاری دستگاه ها امکان پذیر است. 
وی با اشــاره به ظرفیت های بی نظیر محور شمال غربی شیراز در 
حوزه گردشــگری گفت: در حوزه خدمات شهری مورادی نظیر 
پاک ســازی، بهسازی و مناسب سازی بافت قدیم گویم به صورت 
ویژه در دستور کار قرار دارد و نیروهای خدمات شهری به صورت 

روزانه در این منطقه به ارائه خدمت می پردازند. 
سرپرســت شــهرداری منطقه ۱۰ با تأکید بر ایــن موضوع که 
معضلات و مشــکلات باید با طرح ریزی مناســب و هدف گذاری 
و طبق یک برنامه زمان بندی مناســب حل و فصل شوند، افزود: 
همکاری مضاعف دســتگاه های همکار و خدمات رســان در این 
 منطقــه به ویژه شــهرک های منفصل نقش مهمی  در پیشــبرد 

امور دارد. 
 هاشــمی نژاد در بخش پایانی سخنانش رســیدگی به مشکلات 
مناطق محــروم را در اولویت برنامه های شــهرداری منطقه ۱۰ 

کلان شهر شیراز معرفی کرد. 

علیرضا اسکندری، رئیس کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری 
شورای اســلامی شیراز و حمیدرضا اسماعیلی معاون مالی 
و اقتصادی شــهرداری شیراز با حضور در برنامه تلویزیونی 
خوشــا شــیراز به تشــریح برنامه ها و سیاست گذاری های 

سرمایه گذاری مدیریت شهری در سال ۱۴۰۳ پرداختند.
 رشــد پنج برابری بودجه نشان دهنده عزم جدی برای 

آبادانی شیراز است
 رئیس کمیســیون اقتصاد و ســرمایه گذاری شورای شهر 
شیراز در این برنامه گفت: با شروع دوره ششم شورا بودجه 
به مبلغ ۶ هزار و ۱۶۰ میلیارد تومان تحویل گرفته شد که 
این رقم در دو سال اخیر به ۳۱ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
رشــد داشته است و این رشــد پنج برابری بودجه نشان از 
عزم و اراده جدی شــورای اسلامی  شهر و شهرداری شیراز 

برای آبادانی شهر شیراز است. 
اســکندری با تأکید بر عــزم و اراده برای انجام پروژه ها در 
برنامه زمان بنــدی افزود: البته تأمیــن اعتبارات مالی نیز 
مهم اســت که تلاش بــرای راه های کســب درآمد پایدار 
که به صورت همیشگی برای شــهرداری تعریف شده است 

به خوبی انجام می شود. 
این عضو شــورا در خصوص درآمدهــای پایدار و تقدیر از 
حوزه مالی و اقتصادی شــهرداری این کلان شــهر گفت: 
در حال حاضر با تلاش شــورای اسلامی  شهر و شهرداری 
هیچ پــروژه نیمه فعال و تعطیل در شــهر نداریم که این 
نشــان دهنده عــزم و اراده جدی مدیریت شــهری برای 
ساختن شهری درخور شأن شهروندان خوب شیراز است. 

وی افــزود: در کنار پروژه های عمرانی که انجام می شــود 
تأمین منابع مالی هم بســیار مهم است که ما با همکاری 
معاونت مالی و اقتصادی شهرداری از طریق سرمایه گذاری 

و راه های نوین، منابع مالی را تأمین می کنیم. 
 نگاه شورای اسلامی درآمد پایدار است

اســکندری با اشاره به این موضوع که نگاه شورای اسلامی 
 شهر ما در کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری، درآمد پایدار 

اســت، تصریح کرد: پنج پروژه هدف گردشگری تله کابین، 
باغ پرنــدگان، پارک آبی، شــهربازی و اکواریــوم در این 
کمیسیون تعریف شــد که شهرداری شــیراز با همکاری 
بخش خصوصــی در حال عقد قرارداد و اجــرای پروژه ها 
هســتند. وی با تصریح بر تاریخ غنی و ارزشــمند شــیراز 
گفت: نگاه این دوره از شــورای اســلامی  شهر و شهرداری 
شــیراز، نگاهی بلند و روشن اســت که در سایه همدلی، 
وفاق و همکاری و تعامل و همکاری با شهرداری رخ خواهد 
داد؛ چراکه در مدیریت این کلان شــهر با وسعت دید کوتاه 

به جایی نخواهیم رسید.
 سال گذشــته رقمی  بالغ بر به ۱۷ هزار میلیارد تومان به 

مصارف عمرانی رسید
حمیدرضا اســماعیلی، معاون مالی و اقتصادی شهرداری 
شــیراز نیز در این برنامه درخصــوص پروژه های عمرانی 
و تخصیــص اعتبارات با توجه بــه بودجه ۲۳ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومانی ســال گذشــته گفت: شهرداری دستگاهی 
درآمد-هزینه اســت که باید تولید درآمد و منابع آن اتفاق 
بیافتد و این درآمد هزینه شــود که در سال گذشته رقمی 
 بالغ بر به ۱۷ هزار میلیارد تومان به مصارف عمرانی رسید. 
اســماعیلی با اشاره به سه نوبته شــدن اجرای پروژه های 
عمرانــی و تلاش هــای مدیریت شــهری بــرای آبادانی 
کلان شهر شــیراز بیان کرد: در هیچ کلان شهری هم زمان 
ســه خط مترو در حال احداث نیست؛ اما شهرداری شیراز 
 باهمت و تلاش مضاعف در حال احداث سه خط مترو است. 
وی در خصــوص اجــرای پروژه های متعــدد بزرگراهی و 
تقاطع های غیرهمســطح نیز گفت: تقاطع ها و بزرگراه های 
بسیاری در سال گذشــته به بهره برداری رسید که بزرگراه 
شــهید ســلیمانی و محور جنوبی آیت ا... حائری شیرازی 

ازجمله آن است. 
معــاون شــهردار شــیراز افــزود: هفته گذشــته تقاطع 
غیرهمسطح شهید امیرعبداللهیان و بزرگراه شهید رئیسی 
به طول ۴ کیلومتر نیز با حضور وزیر کشور به افتتاح شد و 

تقاطع نواب-کمربندی- احمد بن موسی )ع( به عنوان یکی 
از بزرگ ترین تقاطع های کشور تا پایان سال به بهره برداری 
خواهد رسید. اســماعیلی در ادامه با بیان اینکه اگر منابع 
مالی تأمین نشود پروژه ها با مشکل مواجه می شوند، افزود: 
علاوه بر تأمیــن منابع به زنجیره تأمیــن مصالح در کنار 
پروژه ها هم اندیشیده شده که پیمانکاران راحت بتواند کار 

را جلو ببرند.
وی با اشــاره به فعالیت های عمرانی در سطح شهر شیراز 
گفت: ۱۱ ســالن ورزشی در ۱۱ منطقه شهرداری در حال 
ســاخت اســت و همچنین ۲۰ زمین چمن منصوعی در 

مناطق مختلف شهر احداث خواهد شد. 
 در شهرداری شــیراز از فرصت سرمایه گذاری استفاده 

خوبی می شود
معــاون مالــی اقتصادی شــهرداری شــیراز همچنین به 
روش نویــن مالی و مولدســازی برای تأمیــن منابع مالی 
شهرداری اشاره کرد و افزود: در شهرداری شیراز از فرصت 
ســرمایه گذاری استفاده خوبی می شود و بسیاری از بودجه 

نیز از این طریق تأمین می شود. 
اســماعیلی به درآمد پایدار سال ۱۴۰۲ اشاره و بیان کرد: 
این درآمد ۳۰۰ درصد افزایش نســبت به سال گذشته آن 
داشته اســت که به سمت درآمد پایدار می رویم و در سال 
گذشته شــهرداری شــیراز از طریق تهاتر ۷ هزار میلیارد 

تومان بدهی خود را پرداخت کرد که کار بزرگی بود. 

مســعود زارعی، رئیس کمسیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسلامی شیراز به همراه ناظر شورا در 
اداره پشتیبانی ماشین آلات شهرداری شیراز و معاون محیط 
زیست و خدمات شهری از این اداره بازدید کرده و در حاشیه 
این بازید جلسه ای با موضوع بهسازی، سامان دهی و تقویت 
ماشــین آلات شهرداری شــیراز برگزار شد که بر اساس این 

جلسه ۸ تصمیم مهم اتخاذ شد. 
 تغییر از سازمان به اداره ســبب کم شدن توجه به حوزه 

پشتیبانی ماشین آلات شده است
زارعــی در این بازدید با اشــاره به اهمیت اداره پشــتیبانی 

ماشــین آلات شــهرداری شــیراز بر لــزوم تقویــت توان 
ســازمانی ایــن اداره تأکید کــرد و افزود: اعتقــاد و باور ما 
در شــورای ششــم بر این باور هســتیم که اداره پشتیبانی 
ماشــین آلات باید مجدداً به ســازمان تبدیل شــود؛ چرا که 
 تغییر پیشــین از ســازمان به اداره ســبب کم شدن توجه 
به آن شــده است. رئیس کمســیون خدمات شهری شورای 
اســلامی شیراز با بیان اینکه روند اجرایی این تغییر و تحول 
زمان بر اســت، اظهار کرد: بایــد در این مدت با تصمیماتی 
که اتخاذ شــده و با همکاری و همراهی مؤثر شورای شهر و 
معاونت محیط زیســت و خدمات شهری به پویایی و تقویت 
این اداره کمک کنیم. وی یاد آور شــد بررسی عملکرد سال 
۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ در خصوص توجه شهردار به توصیه شورای 
شــهر جهت نوسازی و بهســازی ناوگان موتوری شهرداری 

شیراز نخستین تصمیم است که در این جلسه گرفته شد. 
بــه گفتــه این عضو شــورای اســلامی شــیراز، بررســی 
وضعیــت ســامان دهی اطلاعــات و بانک هــای اطلاعاتی 
اداره پشــتیبانی ماشــین آلات در ابعــاد مختلــف با هدف 

انضباط کاری، امکان ســنجی توســعه فضاهای تعمیرگاهی 
و بهینه ســازی، ســامان دهی سامانه ســفیر ویژه رانندگان 
عمومــی در اختیــار حــوزه اجرایی ایــاب و ذهــاب و... ، 
 ســامان دهی خودروهای از رده خارج، جمع آوری اطلاعات

 کامــل راننــدگان، بازنگــری ســاختار نیــروی انســانی 
از  دوره ای  بازدیدهــای  ماشــین آلات،  پشــتیبانی  اداره 
 ســازمان های تابعــه شــهرداری در خصــوص خودروهای 
فعال در آن حوزه ها از دیگر تصمیماتی بود که در این جلسه 

گرفته شد.
 توجه به سلامت و امنیت نیروی انسانی و رانندگان

محمدرضا  هاجــری، ناظر شــورای شــهر شــیراز در اداره 
پشــتیبانی ماشــین آلات شــهرداری نیــز در ایــن بازدید 
بــر اهمیت ماشــین آلات شــهرداری در مباحــث مختلف 
 عمرانی، مدیریــت بحران ها و حوادث غیر مترقبه و ســایر 
موضوعات تأکید کرد. هاجری همچنین همچنین خواســتار 
توجه به ســلامت و امنیت نیروی انسانی و رانندگان در این 

حوزه شد. 

وی در ادامه خاطرنشان کرد: شورای شهر و شهردای شیراز 
باید با تمرکز بیشــتر بر موضوع ماشین آلات، برای زمان های 

ضروری آمادگی کامل داشته باشند.
تلاش برای پیاده سازی ساختار پایش هوشمند ارکان مختلف 

خدمات شهری
روح ا... خوشــبخت، معاون محیط زیست و خدمات شهری 
شــهرداری شیراز نیز در این بازدید تأکید کرد: نگاه معاونت 
به اداره پشــتیبانی ماشــین آلات از نظر موقعیت و جایگاه 
این اداره در شــهرداری ویژه بوده و همــه تلاش ما بر این 
اســت که بتوانیم ساختار هوشــمند پایش ارکان مختلف را 
پیاده ســازی کنیم. خوشــبخت با بیان اینکه ســرمایه های 
ایــن حوزه در زمان های ویژه و حساســی همچون رخ دادن 
 بحران هــا می تواند کمک هــای درخور توجــه و مهمی  در 
مدیریت خدمات شــهری داشته باشد، خاطرنشان کرد: این 
میزان از اهمیت موضوع سبب می شود نوسازی، به روزرسانی، 
آماده ســازی و مــواردی از ایــن قبیل در اداره پشــتیبانی 

ماشین آلات همواره پایش شود. 

رئیس کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری شورای اسلامی شیراز مطرح کرد:

عزم و اراده جدی برای ساختن شهری درخور شأن شهروندان

س : طاهره حیاتی
عک

س : طاهره حیاتی
عک

بر اساس آخرین آمار از وضعیت سدهای مهم کشور، در حال 
حاضر ۱۲ سد کمتر از ۳۰ درصد آب دارند.

وضعیت ســدهای درودزن و ملاصدرا با ۵۳ درصد پرشدگی 
، سلمان فارســی با ۵۵ درصد پر شدگی و سد رودبال داراب 
با ۴ درصد پرشــدگی سطح حجم مخزن در مجموع اختلاف  
پرشــدگی نسبت به سال قبل همچنان منفی است. هر چند 
که طبق جدول منتشــر شــده فارس بــا ۲۵۲/۸ میلی متر 
در ســال جاری نســبت به اختلاف بارش های دراز مدت ۵۵ 

ســاله با منفی ۱۵ درصد مواجه است، در کل نسبت به سال 
آبی ســال گذشــته منفی ۲ درصد اختلاف دارد. پس با این 
تفاسیر همچنان فارس می تواند با تنش آبی مواجه شود اگر 

مصرف کنندگان منابع آبی صرفه جویی نکنند.
میزان ورودی مخازن کل کشــور از ابتدای سال آبی )ابتدای 
مهرماه( تا ۲۶ خردادمــاه معادل ۳۶/۹۵ میلیارد متر مکعب 
بوده که در قیاس با ســال گذشته که عددی معادل ۳۴/۹۱ 
میلیــارد مترمکعــب بوده ۶ درصد کاهش داشــته اســت. 
همچنین میزان کل خروجی ســدهای کشــور نیز نسبت به 

سال قبل با هشت درصد افزایش مواجه بوده است.

حجم آب موجود در مخازن ســد اکنون ۳۴/۳۱ میلیارد متر 
مکعب ثبت شــده که این عدد نسبت به سال قبل که عددی 
معادل ۳۱/۷۴ میلیارد متر مکعب بوده هشت درصد افزایش 
یافته است. همچنین حجم پرشــدگی سدهای کشور نیز تا 

این تاریخ ۶۶ درصد است.
وضعیت برخی از سدهای مهم کشور بیانگر این است که سد 
دوستی و طرق خراســان رضوی به ترتیب ۱۸ و ۲۳ درصد، 
ســد پانزده خرداد حوضه قم رود ۱۷ درصد، سد تهم و تالوار 
زنجان ۲۳ و ۲۲ درصد، ســد استقلال هرمزگان ۲۱ درصد، 
ســد رودبال داراب ۴ درصد، چاه نیمه سیستان و بلوچستان 

۲۱ درصد، ســد تنگوئه سیرجان اســتان کرمان و سد ساوه 
استان مرکزی ۱۰ درصد آب دارند.

همچنین ارتفاع کل ریزش های جوی کشــور معادل ۲۴۰/۶ 
میلی متــر اســت. این مقدار بارندگی نســبت بــه میانگین 
دوره های مشــابه درازمــدت )۲۳۴/۸ میلی متــر( ۲ درصد 
کاهش و نســبت به دوره مشابه ســال آبی گذشته )۲۰۳/۶ 

میلی متر( ۱۸ درصد افزایش را نشان می دهد.

 فصل اجاره بها در حالــی در داغ ترین روزهای 
خــود به ســر می برد کــه در مناظــره اول ۶ 
کاندیدای ریاست جمهوری هیچ توجه ای به آن 
نشد و بازار اجاره بها بی اعتنا به قوانین موجود با 
گرانی به سمت انتخاب رئیس جمهور چهاردهم 
پیش مــی رود. اجرای قانون »ســقف افزایش 
اجاره بها« در شــرایطی اولیــن روزهای خود را 
سپری می کند که مشاهدات میدانی از تحولات 
بازار مســکن نشــان می دهد در کلان شهرها و 
خصوصاً شیراز برخی مشاوران املاک و موجران 
با تخلف از این قانون ســعی می کنند اقدام به 

قیمت گذاری خودسرانه در بازار کنند.
 قانــون »ســقف افزایش اجاره بهــا« در حالی 
توســط دولت ســیزدهم برای ثبات بخشی به 
نابازار مســکن در نظر گرفته شده که برخی از 
کارشناســان اعتقاد دارند به دلیل وجود تورم 
مزمن دورقمی و ترک فعل دولت پیشــین در 
ساخت مسکن، هر نوع سیاست گذاری دستوری، 
بازار مســکن را بیش از گذشته از تعادل خارج 
خواهد کرد؛ چرا که موجران و مشــاوران املاک 

با استفاده از ابزارهای غیرقانونی، خواسته خود 
را به مســتأجران تحمیل می کنند و در نهایت 
برای تمدید اجاره نامه یا عقد اجاره جدید، عدد 
دلخواه خــود را با روش های غیرقانونی دریافت 

می کنند.
در ســمت دیگــر، کارشناســان موافــق این 
طــرح اعتقاد دارند برای ســامان دادن به بازار 
مســکن نباید منتظر بهبود عرضه ماند؛ چرا  که 
امــکان دارد به دلیل شــرایط خــاص اقتصاد 
ایران، ساخت وســاز مطابــق برنامه های دولت 
ســیزدهم پیش نرود. بنابراین حتماً لازم است 
سیاســت های ســلبی و تنبیهی بــرای نجات 

مستأجران در فصل جابه جایی اتخاذ شود.
لازم بــه ذکر اســت از ســال ۱۳۹۹ بــا آغاز 
همه گیری ویــروس کرونا دولت ســقف مجاز 
افزایش اجاره بها را ۲۵ درصد اعلام کرد که این 

رویه از آن زمان تا کنون ادامه یافته است.
دولت ســیزدهم چهار اقدام شــامل شناسایی 
خانه های خالــی، پرداخت وام اجــاره، تعیین 
سقف مجاز افزایش اجاره بها و ارائه کد رهگیری 
رایگان را برای کنترل بازار مسکن در دستورکار 

قرار داده است.

در این راســتا روز ۲۱ بهمن ســال گذشــته 
دسترسی مشاوران املاک تهران به سامانه قدیم 
)سامانه املاک و مستغلات( حذف و هم اکنون 
مشــاوران املاک برای ثبت قراردادهای اجاره 
باید به ســامانه جدیــد )ســامانه خودنویس( 
مراجعه کنند. از جمله ویژگی های این ســامانه 
امــکان ثبت قرارداد اجاره توســط مشــاوران 

املاک، امکان ثبت قرارداد اجاره توسط مالک و 
مستأجر، فعالیت شبانه روزی سامانه، پشتیبانی 
برخط و تلفنی و امکان شخصی ســازی قرارداد 
است. به تازگی مهدی ساســانی، مدیر سامانه 
خودنویس گفتــه که تاکنون ۴۷۲ هزار و ۵۷۰ 
قرارداد اجاره در ســامانه خودنویس ثبت شده 

است.

پس لرزه های قانون جدید از زبان مشــاوران 
املاک

با این حال، هرچند سیاســت گذار بازار مسکن، 
در رابطه با »قانون سقف اجاره بها« با موجران و 
مشاوران املاک اتمام حجت کرده، اما رصدهای 
از ســطح بازار نشان می دهد برخی از متخلفان 

به دنبال دورزدن قانون هستند.
این مشــاوران املاک همچنین مدعی شــدند: 
بازار ســیاه جدید در بازار مسکن شکل گرفته 
است؛ برای مثال یکی از موجران رنگ و نقاشی 
واحد را به گردن مســتأجر انداخته و یا موجر 
دیگــری در قرارداد یک عدد و رقم مشــخصی 
ثبت کرده و الباقی بهای اجاره را در قالب سکه 

و دلار طلب کرده است!
وی بیان کرد: برخــی از مالکان انصاف دارند و 
حتی زیر نرخ مصوب دولت هم اقدام به تمدید 
قرارداد اجاره می کننــد، اما این موضوع درباره 
همه صــدق نمی کند؛ چراکه عــده ای هم که 
از قانــون تمکین می کنند، محتاط هســتند و 
نمی خواهند بعداً دچار مشــکلی از نظر حقوقی 

یا قضایی شوند.

نبض تند اجاره بها 
مستأجرانی که خانه به دوش شدند 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شیراز:

اداره پشتیبانی ماشین آلات شهرداری باید مجدداً به سازمان تبدیل شود
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آسیا

سخنگویوزارتخارجهچین:
 مخالف انتشار اطلاعات نادرست از سوی آمریکا هستیم

ایرنا- ســخنگوی وزارت خارجه چین در واکنــش به اظهارات 
آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا مبنی بر اینکه حمایت پکن از 
صنعت دفاعی روســیه باید متوقف شود، اعلام کرد که کشورش با 

انتشار اطلاعات نادرست از سوی واشنگتن مخالف است.
لین جیان، ســخنگوی وزارت خارجه چین روزگذشته در یک نشست خبری گفت: 
ما قطعاً با انتشــار اطلاعات نادرست از ســوی آمریکا بدون هیچ شواهدی و مقصر 

دانستن پکن مخالف هستیم.
روز گذشــته بلینکن در یک نشســت خبری مشــترک با ینس استولتنبرگ دبیر 
کل ســازمان پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( مدعی شد که چین به نوعی از روسیه 
حمایــت می کند که مســکو را قادر به حفظ پایگاه صنعت دفاعی، حفظ ماشــین 

جنگی و ادامه جنگ اوکراین می کند.
هم چنین گزارش هایی منتشر شده مبنی بر اینکه آمریکا از کشورهای هلند و ژاپن 

خواسته تا کنترل های خود بر صادرات تراشه به چین را افزایش دهند.
چین همواره خود را در جنگ اوکراین بی طرف معرفی کرده اســت و تأکید دارد بر 
خلاف آمریکا و دیگر کشورهای غربی، کمک مرگبار به هیچ کدام از طرف ها ارسال 
نمی کند. عمق شراکت راهبردی چین و روسیه به تدریج در حال افزایش است اما 

پکن ادعاهای غرب مبنی بر کمک به مسکو در جنگ را رد می کند.
در راستای ادعاهای غرب در این زمینه، وزیران خارجه گروه ۷ هفته گذشته مدعی 
انتقال محصولات دو منظوره و اجزای سلاح از شرکت های چینی به روسیه بمنظور 

استفاده برای توسعه ارتش مسکو شدند و از آن ابراز نگرانی کردند.
شــبکه خبری الجزیره به نقل از ســخنگوی وزارت خارجه چین نوشت که پکن به 
ترویج مذاکرات صلح برای حل بحران اوکراین متعهد است و این کشور به هیچ کدام 
از طرف های جنگ کمک تسلیحاتی نکرده و هم چنین به شدت صادرات محصولات 

دو منظوره را کنترل می کند.

بازداشت ۹ هزار و ۲۸۰ فلسطینی در کرانه  باختری 
از هفتم اکتبر۲۰۲۳ تاکنون

ایرنا- به نقل از خبرگزاری ســما، باشگاه اسیران فلسطینی اعلام کرد 
که رژیم صهیونیســتی طی روزهای عید قربان ۹۰ فلسطینی در کرانه  

باختری از جمله چند زن و کودک را بازداشت کرد.
این باشگاه افزود: اشغالگران روز چهارشنبه دست کم ۳۵فلسطینی را در 

کرانه باختری بازداشت کردند.
بر اساس این گزارش، رژیم صهیونیستی از هفتم اکتبر ۲۰۲۳ و همزمان 
بــا آغاز عملیات »طوفــان الاقصی« تاکنون ۹ هزار و ۲۸۰ فلســطینی 
را در کرانه باختری بازداشــت کرده اســت. از زمان شــروع جنگ رژیم  
صهیونیســتی علیه نوار غزه در هفتم اکتبــر۲۰۲۳ ، ارتش این رژیم بر 

دامنه عملیات خود در کرانه باختری افزوده است.

سود ۳۰۰ میلیون دلاری صندوق امانی افغانستان 
در سوئیس

تســنیم- شــاه محمد محرابی، عضو هیئــت مدیره صنــدوق امانی 
افغانســتان اعلام کرد ۳/۵ میلیارد دلار پول بلوکه شده در این صندوق 

تاکنون حدود ۳۰۰ میلیون دلار سود داشته است.
محرابی با اعلام این موضوع به طلوع نیوز گفت: نقش من حفاظت از این 
پول، از جمله هرگونه سودی است که تولید می کند و هم چنین اطمینان 
از این اســت که از صندوق مطابق با هــدف اصلی آن یعنی حفظ ثبات 

مالی استفاده می شود.
آمریکا پس از به قدرت رســیدن طالبان در ۲4 مرداد سال 14۰۰، تمام 
دارایی های خارجی افغانســتان را توقیف کــرد. پس از آن »جو بایدن« 
رئیس جمهور آمریکا دســتور داد تا نیمی از این دارایی ها به نفع خانواده 
کشته شــدگان 11 سپتامبر مصادره شــده و نیمی دیگر از پول هایی که 
قانوناً متعلق به مردم افغانستان است از طریق سازوکارهایی که واشنگتن 

تعیین می کند به عنوان کمک به آنها پرداخته شود.
بر اســاس تصمیم دولت بایدن، ۳/۵ میلیــارد دلار از دارایی های توقیف 
شده افغانســتان در آمریکا به صندوق امانی در سوئیس انتقال یافته اما 
تاکنون هیچ مبلغی از آن برداشته نشده است. بر اساس توافقنامه شورای 
فدرال ســوئیس با صندوق امانی افغانســتان، هیئت مدیره این صندوق 
می تواند با پرداخت هایی که به نفع مردم افغانستان باشد، موافقت کند.

سخنگویوزارتخارجهروسیه:
 سیاست های ناتو با روی کار آمدن روته هم تغییر 

نخواهد کرد

باشگاهخبرنگاران-ماریــا زاخارووا، ســخنگوی وزارت خارجه روسیه 
روز چهارشــنبه اعلام کــرد که در صورت منصوب شــدن مارک روته، 
نخست وزیر پیشین هلند به ریاست ناتو، این سازمان تغییر قابل توجهی 

در سیاست هایش نخواهد داشت.
زاخارووا در گفت وگو با رادیو اسپوتنیک تأکید کرد که دبیرکل ناتو از نظر 
نفوذ سیاســی اسمی است و این نقش عمدتاً شامل اجرای سیاست های 
توســعه یافته در ایالات متحده است. زاخارووا توضیح داد که »دبیر کل 
ناتو از همه طرف توسط معاونانش احاطه شده است که به طور سنتی از 

شخصیت های نظامی و سیاسی آمریکا هستند.«
شــبکه تلویزیونی ملی هلند و خبرگزاری سی ان ان پیشتر گزارش دادند 
که »مارک روته« نخســت وزیر هلند، پس از فروپاشــی دولتش بر سر 
سیاســت مهاجرت، اعلام کرد کــه از رهبری حزب حاکم این کشــور 
کناره گیری کرده و سیاســت را ترک خواهد کرد. او از گزینه های مورد 

حمایت غرب برای ریاست ناتو است.
ینس اســتولتنبرگ، نخست وزیر سابق نروژ  که در سال ۲۰14 به عنوان 
ســیزدهمین دبیرکل ناتــو روی کار آمد، قرار اســت در اکتبر به دوره 
طولانی یک دهه خــود به عنوان دبیرکل ناتو پایــان دهد. اگرچه او در 
ابتــدا قرار بود در اکتبر ۲۰۲۲ این ســمت را ترک کند، اعضا در نهایت 
دو بــار به تمدید ماموریت او تا یک ســال دیگــر رای دادند و دلیل آن 
»چالش هــای امنیتی« مداوم مرتبط با درگیری در اوکراین بود. روته از 
سال ۲۰1۰ تاکنون چهار دوره به عنوان نخست وزیر هلند خدمت و او را 
به طولانی ترین رهبر تاریخ هلند تبدیل کرده است. او پیش از انتخابات 
ســال گذشته گفت که با تشــکیل کابینه جدید از سیاست کناره گیری 

می کند و تا تکمیل این روند در سمت سرپرستی باقی می ماند.

چهاردهمین بسته تحریم های اروپا علیه بیش از ۴۰ 
فرد و نهاد روسیه 

باشگاهخبرنگاران-پایگاه خبری EUobserver روزگذشته با استناد 
به پیش نویس پیشنهادی اتحادیه اروپا گزارش داد که چهاردهمین بسته 
تحریم هایی که اتحادیه اروپا قصد دارد علیه روسیه اعمال کند، بیش از 

۲۰ شخص حقیقی و ۲۲ نهاد را هدف قرار خواهد داد.
فهرســت تحریم های جدید شــامل ایگور آلتوشکین مؤسس شرکت مس 
روسیه، تیموراز بولوف رئیس شرکت نوشیدنی بالتیکا و الکسی گورسلاوسکی 
مدیر کل مؤسسه توســعه اینترنت خواهد بود. علاوه بر این، محدودیت ها 
»مدیران دفاعی، مقامات دولتی و شرکت های انرژی« را هدف قرار خواهند 
داد. این پرتال خاطرنشان کرد که انتظار می رود مجموعه جدید تحریم ها در 
نشست آتی وزرای خارجه این بلوک در ۲4 ژوئن تصویب شود. پیشتر، نایک 
گروپیونی، نماینده پارلمان ایتالیا از حزب ایتالیای زنده گفته بود بسته جدید 
تحریم های اتحادیه اروپا علیه روسیه آسیب بسیار بیشتری به اقتصاد اروپا 

وارد می کند تا اقتصاد فدراسیون روسیه.

درپیونگیانگ؛

»پوتین« از حمایت بی دریغ و مداوم کره شمالی قدردانی کرد
ایســنا- ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه که 
سه شنبه در سفری رســمی وارد پیونگ یانگ شد و 
مورد استقبال کیم  جونگ اون، رهبر کره شمالی قرار 
گرفت، روزگذشته رسماً برنامه کاری اش را آغاز کرد و 
بعد از حضور در مراسم خوشامدگویی که سرودهای 
ملی ۲ طرف نواخته شــد، ســوار بر خودرو به سمت 

محل برگزاری مذاکرات با کیم رفت.
پوتیــن در آغاز گفت وگوهایش با کیم جونگ اون در 
کاخ کومسوســان )قصر خورشــید( به بیان یکسری 
مســائل از جمله حمایت های پیونگ یانگ از مسکو 
پرداخت. به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، کارشناسان 

پیشتر گفته بودند که سفر پوتین به کره شمالی احتمالا 
راه را برای ۲ کشــور برای تعمیق همکاری نظامی فراتر 
از معاملات تسلیحاتی و در عین حال تقویت همبستگی 

آنها علیه ایالات متحده هموار خواهد کرد.
ولادیمیر پوتین به رهبر کره شــمالی گفت، روســیه در 
حال مبارزه با سیاســت هژمونیک و امپریالیستی است 
که توســط آمریکا و زیردستان آن برای دهه ها تحمیل 
شده اســت. رئیس جمهور روسیه همچنین گفت، سند 
بنیــادی جدیدی کــه مبنای روابط بلندمدت روســیه 
و کره شــمالی خواهد بود، تهیه شــده است. او پیش از 
سفر به کره شــمالی، دستوری را درباره پیمان همکاری 

استراتژیک با پیونگ یانگ امضا کرد.
پوتین با اشــاره به ســفر سال گذشــته میلادی رهبر 
کره شمالی به روســیه افزود: »ما پیشرفت چشمگیری 

در ایجاد روابط بین ۲ کشــور داشــتیم. امروز یک سند 
اساسی جدید که اســاس روابط بلندمدت بین مسکو و 

پیونگ یانگ را تشکیل خواهد داد، تهیه شده است.«
رئیس جمهور روســیه در ادامه ابــراز امیدواری کرد که 
دیدار بعدی او با کیم جونگ اون، رهبر کره شــمالی در 

مسکو برگزار شود.
رهبر کرملین همچنین ابراز اطمینان کرد که مذاکرات 
امروز با کیــم در پیونگ یانگ مثمر ثمــر خواهد بود و 
ادامه داد، روســای نهادها و آژانس های مربوطه روسیه 
و کره شــمالی فعالانه برای اجرای توافق های به دســت 
آمــده در ســفرهای رهبر کره شــمالی به روســیه در 
ســال های ۲۰1۹ و ۲۰۲۳ تــلاش می کنند. وی افزود، 
کمیســیون بین دولتی روســیه و کره در امور تجاری، 
اقتصادی، همکاری هــای علمی و فنی در نوامبر ۲۰۲۳ 
در پیونگ یانگ و نشست روســای مشترک کمیسیون 

بین دولتی در مارس ۲۰۲4 در مسکو برگزار شد. به 
گفته رئیس جمهوری روسیه، روابط میان کره شمالی 
و روســیه بر اساس و مبنای برابری و احترام متقابل 

است.
تاکید کیم بر تقویت همکاری راهبردی

کیــم جونگ اون هم در جریان گفت وگو با پوتین، با 
اشــاره به نقش روسیه در حفظ ثبات استراتژیک در 
جهان اعلام کرد، روابط بین روسیه و کره شمالی وارد 

دوره جدیدی از شکوفایی می شود.
به گفته کیم، کره شــمالی قصــد دارد همکاری های 
راهبردی با روســیه را در بحبوحه وخامت اوضاع در 
جهان تقویت کند. رهبر کره شمالی گفت: اکنون وضعیت 
در جهان پیچیده تر شده و به سرعت در حال تغییر است. 
در این شــرایط، ما قصد داریم ارتباطات اســتراتژیک با 

روسیه را با رهبری روسیه بیشتر تقویت کنیم.
کیم جونــگ اون در جریان گفت وگو با ولادیمیر پوتین 
به نقش مسکو در حفظ ثبات استراتژیک در جهان اشاره 
کرد و از روســیه در اجرای عملیات نظامی در اوکراین 
ابــراز حمایت کرد. کیــم گفت: دولت کره شــمالی از 
مأموریت و نقش مهم روسیه قدرتمند در حفظ ثبات و 
تعادل استراتژیک در جهان قدردانی می کند و هم چنین 
حمایت و همبســتگی کامل خود را بــا دولت، ارتش و 
مردم روسیه در اجرای عملیات نظامی ویژه در اوکراین 
بــرای حفاظت از حاکمیت، منافــع امنیتی و هم چنین 

تمامیت ارضی اعلام می کند.

ایســنا-منابعی به الجزیره اعلام کردند 
محمد بن عبدالرحمان آل ثانی نخســت 
وزیر و وزیر امور خارجه قطر روز سه شنبه 
با مقامات ارشــد جنبش مقاومت اسلامی 

)حماس( در دوحه دیدار کرد.
ایــن منابع افزودنــد که این دیــدار در 
چارچوب تلاش های دوحه برای دستیابی 
بــه موفقیت در مذاکرات آتش بس در نوار 

غزه برگزار شد.
در همین حــال، آنتونی بلینکن، وزیر امور 
خارجه آمریکا گفت که کشورش هم چنان 
بــا میانجی ها برای کاهش شــکاف ها در 

مذاکرات آتش بس کار می کند.
بلینکن در یک کنفرانس مطبوعاتی که با 
شمالی  آتلانتیک  پیمان  سازمان  دبیرکل 
)ناتو( در مقــر وزارت امور خارجه برگزار 
شد، افزود که مصر و قطر به ویژه در تلاش 
هســتند تا شــکاف مربوط به پیشــنهاد 
توافــق را پر کنند، امــا تصمیم گیری به 
حمــاس بســتگی دارد که بــه ادعای او 
 همچنــان ســقف خواســته های خود را 

بالا می برد.
باربارا لیف، دستیار وزیر خارجه آمریکا در 
امور خاور نزدیک نیز گفت که واشــنگتن 

شــرکای اصلی را تحت فشار قرار می دهد 
تــا هرچه در توان دارنــد انجام دهند که 

حماس پیشنهاد آتش بس را بپذیرد.
لیف در جلســه استماع کنگره اضافه کرد 
که میانجی گری قطر بســیار مهم است و 
میانجی های قطری خســتگی ناپذیر برای 
دســتیابی به توافق برای آزادی اســیران 

صهیونیست در غزه تلاش کردند.
او ادعــا کــرد که کشــورش بــه دنبال 
پایــان دادن به درگیری و ایجاد شــرایط 
امنیتــی دائمــی بــرای اســرائیلی ها و 

فلسطینی ها است.
مقاومت  جناح های  گذشــته،  سه شــنبه 
فلســطین پاسخ پیشنهاد ســه مرحله ای 
اشــغالگران را کــه بایــدن در پایان ماه 
 مه گذشــته ارائه کرد، بــه میانجی گران 

تحویل دادند.
متعاقباً، دولت آمریکا حماس را به ممانعت 
از دستیابی به توافق متهم کرد و با اشاره 
به درخواســت جنبش حماس برای اعلام 
آتش بس دائمی که از سوی تل آویو رد شد 
و این رژیم بر بازگرداندن اسرای خود قبل 
از پایــان دادن به جنگ اصرار کرد، گفت: 

»شرایط حماس قابل اجرا نیست.«

اخبار کوتاه جهان

دیدار نخست وزیر قطر با 
رهبران حماس در دوحه

رسانههایصهیونیست:
»سید حسن نصرا...« بر شمال سرزمین های اشغالی 

حاکم است

مهر- رســانه های صهیونیســت، شکســت رژیم صهیونیستی در 
تحولات شــمال را بزرگترین و بی سابقه ترین شکست استراتژیک 

تل آویو توصیف کرد.
روزنامه اینترنتی رأی الیوم در گزارشــی با اشاره به منابع رسانه  رژیم صهیونیستی 
نوشــت که عاموس هوکشتاین فرســتاده ویژه جو بایدن رئیس جمهور آمریکا که 
متولد اســرائیل بوده و در سرزمین های اشــغالی خدمت نظامی خود را انجام داده 
اســت، برای جلوگیری از جنگ بین تل آویو و حزب ا... لبنــان بار دیگر به منطقه 

سفر کرده است.
 این در حالی است که روزنامه صهیونیستی هاآرتص در سرمقاله اصلی خود نوشته 
است که تلاش های هوکشتاین ناموفق خواهد بود، چرا که حزب ا... از شرط اساسی 
خود مبنی بر مشــروط کردن آتش بس در شــمال به توقف جنگ در غزه دست بر 

نخواهد داشت.
روزنامه صهیونیســتی یدیعوت آحارنوت نیز می نویســد که شخصیت های مطرح 
محلی صهیونیســت در مرز لبنان به تازگی از طریق واتس آپ خود پیامی دریافت 
کرده انــد کــه حزب ا... لبنان با این مضمون آن را ارســال کرده اســت: خطاب به 
شهرک نشــینان شمال؛ شما باید بفهمید که حتی تا سپتامبر آینده به منازل خود 
باز نخواهید گشــت و تا زمانی کــه جنگ در غزه ادامه پیــدا کند، چیزی عوض 

نخواهد شد.
دیوید آزولای رئیس شــورای محلی شــهرک صهیونیستی المطله در این رابطه به 
رادیو رژیم صهیونیســتی گفت که کسی که حاکم بر تحولات شمال سرزمین های 
اشــغالی است، ســید حسن نصرا... دبیرکل حزب ا... اســت، این در حالی است که 

تل آویو هرگز دنبال جنگ فراگیر با حزب ا... نیست.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشــماره140360311036000۸31هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدسندرسمی
مستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفاتمالکانه
بلامعارضمتقاضیآقایمجیدزارعفرزندناصربشمارهشناسنامه10
صادرهازشیرازدرششدانگاعیانییکبابخانهبهمساحت423.۵2
مترمربعپلاک۵46۵فرعیاز1102اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک
66۵فرعیاز1102اصلیواقعدربخشســهواجارهعرصهملکبا
حقاحداثاعیانازطرفموقوفهمحرزگردیدهاســت.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیم،اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/3/31
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/04/14

807/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140360311036000۸11هیاتاولموضوعقانونتعیین
تکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردر
واحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه4تصرفاتمالکانهبلامعارض
متقاضیآقایمقصودیوسفیفرزندنظربشمارهشناسنامه17۸صادره
ازفسادرششدانگاعیانییکبابخانهاحداثیدریکقطعهزمین
وقفیبهمســاحت24۹.۸2مترمربعپلاک40فرعیاز1024اصلی
مفروزومجزیشــدهازپلاک1024اصلیواقعدربخشسهواجاره
عرصهملکباحقاحداثاعیانازطرفموقوفهمحرزگردیدهاست.
لذابهمنظوراطلاععمــوممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدت
دوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکورو

عدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/3/31
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/04/14

806/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی فقدان سند مالکیت موضوع ماده ۱۲0 آئین نامه قانون 
ثبت بخش ۱۲ فارس داراب 

خانممرجانخرمدلباتســلیمدوبرگاستشهادیهکهدردفتر
اسنادرسمیشماره21دارابتنظیمگردیدهمدعیاستکهتعداد
یکجلدسندمالکیتمربوطبهپلاک۸12۵/۵۵۸واقعدرقطعه۵
بخش12فارسدارابکهذیلثبت17۵۹3صفحه4۸4دفتر117
املاکبهشــمارهچاپی2346۵۵بنامایشانثبتوسندمالکیت
صادرشدهبهعلتجابجاییمفقودگردیدهونامبردهتقاضایصدور
سندمالکیتالمثنینمودهاستمراتبطبقماده120اصلاحیآئین
نامهقانونثبتآگهیمیشودوهرکسنسبتبهملکموردآگهی
معاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتا
دهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودرا
ضمنارائهاصلسندمالکیتیاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگر
ظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادرصورتاعتراضاصلسند
ارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادروبه

متقاضیتسلیمخواهدنمود.
گیرنده:ســتاداجراییفرمانحضرتامام)ره(دراستانفارس

جهتاطلاع
تاریخانتشار:1403/03/31

79/م الف
عبدالمهدی باغبان

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشماره1403603110360012۵1هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیخانملیلاشــعبانیگشــنکانیفرزند
کاکاجانبشمارهشناســنامه16۵3صادرهازشیرازدرششدانگ
یکبابخانهبهمســاحت113.۸4مترمربعپلاک2401فرعیاز
10۸7اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک۵فرعیاز10۸7اصلی
واقعدربخشســهخریداریازمالکرســمیآقایغلامحسین
دشتیمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدواعتراضخودرابهایناداره
تسلیموپسازاخذ،رســیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایندبدیهی
اســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/31
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/04/14

8۱۱/م الف - شاپور زارع شیبانی 
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشماره14036031103600106۵هیاتاولموضوعقانونتعیین
تکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردر
واحدثبتیحوزهثبتملک-شیرازناحیه4تصرفاتمالکانهبلامعارض
متقاضیآقایعلیاکبرزارعفرزندکرمعلیبشمارهشناسنامه۵34
صادرهشیرازدرششدانگیکبابساختمانبهمساحت۵7.36متر
مربعپلاک10۸فرعیاز۹74اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک۹74
اصلیواقعدربخشســهخریداریازمالکرسمیعباسکشتورز
بواســطهرایشعبهاولشــورایحلاختلافبهشمارهدادنامه167
مورخ۹3/۹/24وگواهیقطعیتشماره140312۹۹0001006۵23مورخ
1403/01/1۸بهمتقاضیداشتهمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیم،اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/31
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/04/14

804/م الف- شاپور زارع شیبانی 
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

تســنیم-امانوئل ماکــرون، رئیس جمهور فرانســه 
می خواهد جناح سیاســی مرکزی خــود را با برگزاری 
انتخابــات پارلمانــی جدید تقویت کنــد. اما طبق یک 
بررســی اولیه، جناح لیبرال ها با شکســتی تلخ در این 

انتخابات تهدید می شوند.
به این ترتیب اردوگاه سیاســی اطراف امانوئل ماکرون، 
رئیس جمهور فرانسه باید دو هفته دیگر برای ریزش قابل 

توجه آراء در انتخابات پارلمانی آماده شود.
یک نظرسنجی مؤسسه ایفوپ نشان می دهد که دولت 
میانه رو او قبل از دور اول انتخابات پیش رو تنها در رتبه 
سوم قرار دارد و بر اساس این نظر سنجی در حال حاضر 

حدود 1۸درصد آرا را به دست خواهد آورد.
بر این اســاس حــزب اجتماع ملی جناح راســت حول 
ماریــن لوپن، نیــز می تواند با ۳۳ درصــد به قوی ترین 
نیرو تبدیل شود. برخی از محافظه کاران جمهوری خواه 
از او حمایت می کنند. بر اســاس این نظرسنجی، اتحاد 
چپ گــرای جدیــد Nouveau Front Populaire که 
سوسیالیست ها، پوپولیست های چپ گرا، کمونیست ها و 
ســبزها در مدت زمان کوتاهی در آن به هم پیوسته اند  

۲۸ درصد آرا را دریافت خواهد کرد.
ماکرون در واکنش به شکســت اخیر در انتخابات اروپا 
و پیروزی ناسیونالیســت های راست گرا، مجلس ملی را 

منحل کرد و انتخابات جدید مجلس پارلمان فرانســه را 
در دو دور برای ۳۰ ژوئن و ۷ ژوئیه تعیین کرد. با انجام 
این کار، او امیدوار است که اکثریت اردوگاه میانه رو خود 
را گســترش دهد. در این انتخابات البته مسئله انتخاب 

رئیس جمهور مطرح نیست.
بــا این حــال، اگر قرار بــود نتایج نظرســنجی در دور 
اول انتخابــات تأیید شــود، این بدان معنا نیســت که 
پوپولیست های دست راســتی لوپن قطعاً به قوی ترین 
نیرو در اتاق پارلمان تبدیل خواهند شــد. در فرانســه، 
مجلس ملی با رأی اکثریت انتخاب می شود. اگر نامزدی 
بیش از نیمی از کل آرا را در حوزه انتخابیه خود کســب 
کند، در صورتی که حداقل با یک چهارم رأی دهندگان 
ثبت نام شــده در آن منطقه مطابقت داشته باشد، یک 
کرسی پارلمانی خواهد داشت. با این حال، از آنجایی که 
تعداد بسیار کمی از افراد موفق به انجام این کار در دور 
اول رأی گیری می شوند، اکثریت تصمیمات تنها در دور 
دوم اتخاذ می شود. فردی که بیشترین آرا را داشته باشد 
کرســی مربوطه را دریافت می کند. اتحادهای سیاسی 
اغلــب در این دور دوم مهم شــکل می گیــرد. ماکرون 
احتمــالاً امیدوار اســت که پس از آن همــه نیروهای 
دموکراتیک علیه نامزدهای ملی گرای راست رأی دهند. 
نظرسنجی مؤسســه ایفوپ هم چنین بیان می کند که 

مشارکت در رأی دهندگان به ویژه بالا و 6۲ درصد است. 
در انتخابات پارلمانی دو ســال پیش این رقم تنها 4۷/۵ 
درصد بود. در این نظر سنجی با 11۳1 رأی دهنده واجد 
شرایط مصاحبه شده است. راست فرانسه امیدوار است 
با اکثریت مطلق در انتخابات پارلمانی آتی پیروز شــود. 
در همین حال، ماکرون قصد دارد آنها را افســون کند. 
با این حال، هر دو پروژه شــانس کمــی برای موفقیت 
دارند. جردن باردلا، رهبر حزب راســتگرای جبهه ملی 
فرانســه، خواهان کسب اکثریت مطلق برای حزب خود 
در انتخابات زودهنگام آینده است. باردلا از رأی دهندگان 
درخواســت کرد تا بــه حــزب او و متحدانش پیروزی 
آشکاری بدهند تا سکان سیاست را در دست بگیرند. این 

مطلب توسط بلومبرگ گزارش شده است.

شکستی تلخ در انتخابات پارلمانی زودهنگام در انتظار »ماکرون« اروپا

آسیای شرقی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره1402603111۹۸001۸۸4-1402/12/01ورایاصلاحی
تعیین قانون موضــوع 1403/03/01هیــات - 1403603111۹۸00037۵
تکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردر
واحدثبتیحوزهثبتملکزرقــانتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضی
آقایابراهیمامیریفرزندمصطفیبشمارهشناسنامه14صادرهازشیراز
دریکقطعهزمینمزروعیبهمساحت۵7643/3۵مترمربعپلاک163
واقــعدربخش۵زرقانبندامیرکهجهــتآنپلاکفرعی1012منظور
گردیدوازاســناد۹۸366-134۹/11/21دفتر۸شیرازوسندبیعشرط
۸۸۸۵6-134۹/11/30دفتر۸شیرازازسهامآقایابراهیمامیریفرزند
شعبانوآقایمصطفیامیریکسرمیگرددودررهنمیباشد.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتی
کهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتسلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم،
اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/03/16
تاریخانتشارنوبتدوم:1404/03/31

۱7۳5/ م الف 
حشمت مردانه

 رئیس ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرقان

آسیا
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آگهی ثبتی و دادگستری

بانک

بورس

حمل و نقل

رفاه

صدا و ســیما- عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و 
تجارت گفت: به دنبال خودرو های روز و آینده هســتیم و 

بن سازه های قدیمی خودرو باید جمع شود.
علی آبــادی در مراســم افتتاحیه نوزدهمین نمایشــگاه 
بین المللی قطعات، لوازم و مجموعه های خودرو به سرعت 
تحولات در صنعت خودرو اشاره کرد و گفت: قطعه سازان 
بایســتی خود را با تحولات صنعتی تطبیق دهند و در این 

عرصه پیشران باشند. 
علی آبادی گفت: قطعه سازان این پیام را دریافت کرده اند 
و در این مسیر حرکت می کنند. البته ما باید از همه جلوتر 
باشیم از این رو خودرو های برقی را در اولویت قرار داده ایم 
یعنی اینطور نباشــد که پیرو فناوری در دنیا باشیم بلکه 
در حــوزه خودرو و دیگر صنایع باید بــا فناوری روز دنیا 

همراه شویم.
 وی به تعهد خودروسازان به پوشش اهداف کمی و کیفی 
این صنعت اشــاره کرد و افزود: برای رســیدن به اهداف 
کمی نباید محدودیتی برای تولیــد و تأمین قطعات کالا 
داشــته باشیم به ویژه اینکه امســال با توجه به شعار سال 
تولید خودرو را از یک میلیون و ۳۵۰ هزار خودرو در سال 
گذشــته به یک میلیون و ۷۰۰ هــزار خودرو هدفگذاری 

کرده ایم که امیدواریم به این هدف برسیم. 
 بــه گفته وزیر صمــت جهش کیفــی در صنعت خودرو 
هدف دیگری اســت که باید از ســوی خودروسازان برای 
رفع انتظارات ذینفعان که همان مصرف کنندگان هستند 

محقق شود و شاهد تحول در این زمینه باشیم. 
علی آبادی در خصوص قیمت گذاری دســتوری به عنوان 
چالش قطعه سازان گفت: به قیمت گذاری دستوری معتقد 
نیســتیم، اما قیمت گذاری دستوری زمانی ایجاد می شود 
که در بازار رقابت کامل نباشد و رانت وجود داشته باشد. 
 وزیر صمت به نبود رضایت کامل از صنعت خودرو اشــاره 
کرد و گفت: سیاســتگذاری و هدفگذاری هایی انجام شده 
که امیدواریم با تحقق آن ها به رضایت مشتریان به عنوان 

ذینفعان این صنعت دست یابیم.
 نوزدهمیــن نمایشــگاه بین المللــی قطعــات، لــوازم و 
مجموعه هــای خــودرو در فضایی به متــراژ بیش از ۴۲ 
هزار متر مربــع و با حضور ۶۰۰ شــرکت داخلی و ۴۶۹ 
شرکت خارجی از ۹ کشور رومانی، انگلیس، چین، تایوان، 

اندونزی، کره، ترکیه، عراق و هند برپا شده است.

ایرنا- وزیر نیرو  امروز برای حضور در نشســت وزیران 
انرژی کشــورهای عضو ســازمان همکاری شانگهای به 
قزاقســتان ســفر می کند. علی اکبر محرابیان با ســفر به 
جمهوری قزاقســتان در چهارمین نشست وزیران انرژی 
کشورهای عضو سازمان همکاری شانگهای حضور یافته و 
به تبادل نظر و ارائه پیشنهادها جمهوری اسلامی ایران در 

محورهای مهم حوزه برق و انرژی می پردازد.
در ایــن اجلاس که ۳۱ خردادماه جاری تا دوم تیرماه در 
شهر آلماتی )پایتخت قزاقســتان( برگزار می شود، ایران 
مانند ســایر اعضا با رویکرد همکاری مشــترک و حفظ 
منافع همه کشــورهای عضو، پیشــنهادهای خود را برای 

تقویت سند توسعه همکاری انرژی ارائه خواهد کرد.
عضویت دائم ایران در بیســت و یکمین اجلاس ســران 
سازمان همکاری شانگهای در ۲۶ شهریور ۱۴۰۰ با حضور 

رئیس جمهور شهید ســید ابراهیم رئیســی در دوشنبه 
)پایتخت تاجیکســتان( مورد پذیرش اعضای این سازمان 
قرار گرفت و یادداشــت تعهدات عضویــت دائم ایران در 
سازمان همکاری شانگهای نیز ۲۳ شهریور ۱۴۰۱ توسط 
وزیر امور خارجه در نشســت سران شانگهای در سمرقند 
امضاء شد و اکنون جمهوری اسلامی ایران با عضویت دائم 

در همه تصمیم گیری های سازمان حضور خواهد داشت.
طبق آیین نامه اجرایی، سازمان همکاری شانگهای دارای 
۱۳ هدف اصلی در راستای گسترش همکاری ها به منظور 
حفظ و تقویت صلح، امنیــت و ثبات در منطقه به منظور 
تبدیل آســیای مرکزی به یک منطقه صلــح و باثبات و 
حمایــت از همکاری های مؤثر منطقــه ای در زمینه های 
سیاســی، تجاری - اقتصادی، نظامــی، دفاعی، فرهنگی، 
علمــی و فنــی، آموزش، انــرژی، راه و ترابــری، مالی و 

اعتباری است.
 SCO Shanghai( شــانگهای  همــکاری  ســازمان 
 ۱۹۹۶ ســال  در   )Cooperation Organization
توســط رهبران چین، روسیه، قزاقســتان، قرقیزستان و 
تاجیکســتان با هدف برقرار کردن موازنه قدرت در برابر 
نفوذ آمریکا و ناتو به نام شانگهای۵ پایه گذاری شد و پس 
از پیوستن ازبکســتان به آن، سازمان همکاری شانگهای 
نام گرفت. ســازمان همکاری شانگهای به طور رسمی در 
۱۵ ژوئن ۲۰۰۱ میلادی تأســیس و دفتر مرکزی آن در 

چین ایجاد شد.

باشگاه خبرنگاران- ســازمان حمایــت از مصرف کننده 
بــدون در نظر گرفتن توان مالی عمده متقاضیان گواهینامه 
رانندگی و در شــرایطی که همه چیز تحت تأثیر انتخابات 
قرار گرفته ، تصمیم به افزایش ۵۰ درصدی نرخ هزینه های 

گواهینامه رانندگی گرفته  است.
این تصمیم در حالی اعلام شــد کــه پلیس چند روز قبل 
اعــلام کرد؛ افزایش جرائم رانندگی را که از ســوی دولت 
ابلاغ شــده  است، با تأخیر اجرا می کند که به نظر می رسد 
حداقل پلیس درکی درست از وضعیت موجود جامعه دارد 
که با توجه به شرایط متأثر از فضای انتخاباتی، این مصوبه 

را با تأخیر اجرا کند.
آن وقت در چنین شــرایطی اعلام می شــود هزینه دریافت 
گواهینامه رانندگی ۵۰درصد افزایش پیدا کرده  اســت و 
متقاضیان گواهینامه پایه۳ باید به جای ۴ میلیون تومان، 

۶ میلیون تومان پرداخت کنند!
ســردار ســید تیمور حســینی، رئیس پلیس راهنمایی و 
رانندگی فراجا، این موضوع را تأیید کرده و گفته  است که 
هزینه کلاس های آموزش رانندگی توسط سازمان حمایت 

از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان که زیر مجموعه وزارت 
صمت است، تعیین می شــود و بعد از تعیین هزینه، مبلغ 
به پلیس اعلام می شود و پلیس و آموزشگاه ها اجازه ندارند 

مبلغی فراتر از عدد و رقم تعیین شده دریافت کنند. 
نداشــتن گواهینامه رانندگی یکــی از معضلات پلیس در 
جریان برخــورد با متخلفان بوده و هســت؛ از همین رو و 
به دلیل معضلاتی که ســاختار قانونی بــا آن درگیر بود، 
پلیس طرح گواهینامه آسان برای راکبان موتورسیکلت را 
اجرا کرد که با اقبال بســیار متقاضیان مواجه شد از جمله 
اینکه هزینه های پرداخت شده در این شیوه نسبت به شیوه 
مرســوم به صرفه است. در این راستا، بســیاری از راکبان 
موتورسیکلت موفق به اخذ گواهینامه شدند و بسیاری هم 

در صف دریافت هستند. 
تردیدی وجود ندارد که افزایش هزینه های گواهینامه باعث 

فاصله گرفتن بســیاری از راننــدگان از دریافت گواهینامه 
می شــود. بدیهی اســت مبلغ اضافه شــده به هزینه های 
دریافت گواهینامه برای تصمیم گیرندگان سازمان حمایت 
از مصرف کننده به اندازه پول یک پفک هم ارزش ندارد، اما 
بسیاری از متقاضیان گواهینامه با همین مبلغ امور زندگی 

یک ماه خود را سپری می کنند.
در نظــر بگیریــد فردی کــه ماهانه ۱۰ میلیــون تومان 
حقــوق دریافــت می کند، چگونــه می توانــد ۶ میلیون 
تومــان آن را بابت دریافــت گواهینامــه پرداخت کند؟ 
 بدیهــی اســت برای افــرادی کــه بضاعت مالــی خوبی

 ندارنــد، دریافــت گواهینامــه از اولویــت آن هــا خارج 
 می شــود و ناگزیــر می شــوند بــا علــم بــه خطر هایی 
که پیش  رویشان قرار دارد، بدون داشتن گواهینامه پشت 

فرمان بنشینند.

ایســنا- بر اســاس گزارش مرکز آمار ایران، شاخص 
قیمت کالاهای وارداتی در سال ۱۴۰۲ در دو گروه ریالی 
و دلاری به صــورت میانگین با کاهش تــورم را تجربه 
کرده است که در این میان گروه روغن ها و چربی ها تورم 

منفی هشت درصد را تجربه کرد.
قیمت کالاهای وارداتی، یکی از مهم ترین عوامل اثرگذار 
بر میزان مبادلات خارجی کشــورها و نیز یکی از عوامل 
تعیین کننــده رابطه مبادلــه بوده و تغییــرات آن ها از 
اهمیت بالایی برخوردار اســت. در طرح شاخص قیمت 
کالاهای وارداتی از کلیه کدهای تعرفه وارداتی کشــور 
بر اســاس سال پایه ۱۴۰۰ اســتفاده شده است و روش 
جمع آوری اطلاعات با استفاده از آمارهای ثبتی گمرک 
جمهوری اســلامی ایران و طبقه بندی مورد اســتفاده 
 سیســتم طبقه بنــدی نظام هماهنگ شــده توصیف و 
کدگــذاری )HS( اســت که نتایج حاصــل از این طرح 
در سطح کل کشــور و برای ۲۰ گروه  اصلی طبقه بندی 

قابل انتشــار است و به تفکیک دلاری و ریالی محاسبه و 
منتشر می  شود.

طبق اعلام مرکز آمار ایران، برای محاسبه شاخص  سال 
۱۴۰۲ از داده  های مقدماتی گمرک جمهوری اســلامی 
ایران اســتفاده شده اســت. بنابراین نتایج اعلام شده به 
صــورت مقدماتی بوده و شــایان ذکر اســت که پس از 
اســتخراج و ارائه  داده  های قطعی ســال  ۱۴۰۲ توسط 
گمرک جمهوری اســلامی ایران، شاخص واردات نیز از 
ســوی مرکز آمار بازنگری شــده و ارقام نهایی شاخص 
مربــوط به ایــن دوره مجددا به صورت قطعی منتشــر 

می شود.
کاهش تورم سالانه ریالی

براســاس این گزارش در ســال ۱۴۰۲، شاخص قیمت 
کل کالاهای وارداتی مبتنــی بر داده  های ریالی ۴۸۷/۷ 
اســت. میزان تغییرات این شــاخص نســبت به ســال 
قبــل، ۶۶/۳ درصد می  باشــد کــه در مقایســه با تورم 

ســال ۱۴۰۱ )برابر با ۱۹۳/۴ درصد( با کاهشــی حدود 
۱۲۷/۱ واحــد درصد همراه بوده  اســت. علاوه بر این، 
در گروه  های اصلی طبقه بنــدی HS کم ترین نرخ تورم 
سالانه در بخش ریالی مربوط به گروه »مروارید طبیعی 
یــا پرورده« ) ۰/۲ درصد( و بیشــترین نــرخ مربوط به 
گروه »آلات و دســتگاه  های اپتیک، عکاســی« )۱۲۶.۸ 
 درصد( اســت. گــروه »چربی  ها و روغن  هــای حیوانی 
یا نباتی« نیز با تورم -۸/۰ درصدی بیشــترین کاهش را 

تجربه کرده است.
کاهش تورم سالانه دلاری

در ســال ۱۴۰۲، شــاخص قیمت کل کالاهای وارداتی 
مبتنی بر داده  های دلاری برابر با ۱۲۲/۸ اســت. میزان 
تغییرات این شــاخص نسبت به ســال قبل، ۶/۴ درصد 
می  باشــد که در مقایســه با تورم ســال ۱۴۰۱ )برابر با 
 ۱۵/۳ درصد( با کاهشــی حدود ۸.۹ واحد درصد همراه 

بوده است.

 ایرنا- رضا اکبری، معاون راهداری ســازمان 
راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای از رفع و 
اصــلاح یک هــزار و ۹۱۱ نقطــه پرحادثه در 
دولت ســیزدهم خبر داد. رضا اکبری افزود: در 
سال گذشــته ۴۱۲ نقطه پر حادثه از مجموع 
۷۲۵ نقطه مصوب بین این ســازمان و پلیس و 
۳۱۳ نقطه مســتعد حادثه یا نیمه تمام رفع و 

اصلاح شد. وی گفت: پارسال بیش از ۲۲ هزار 
تقویتی،  روکش آســفالت شامل  انواع  کیلومتر 
حفاظتی و لکه گیــری و درزگیری در راه های 
کشور اجرا شــد. اکبری بیان داشت: همچنین 
طی این دولت ۹ هزار و ۹۹ دســتگاه پل بزرگ  
و کوچک تعمیر اساســی و جزئی شــد که این 
رقم در سال گذشته چهار هزار و ۷۱۰ دستگاه 

بوده است. وی اجرای حدود ۳۲۹ هزار کیلومتر 
خط کشی راه، سه هزار و ۹۰۰ کیلومتر حفاظ، 
نصــب بیش از یک میلیــون و ۳۷ هزار تابلوی 
اخطاری و انتظامی، ایمن سازی ابتدای سه هزار 
و ۸۵۰ حفاظ، تأمین روشــنایی ۳۱۱ کیلومتر 
راه و تونــل و ۳۶۴۲ نقطــه را از دیگر اقدامات 
این دولت در حوزه توسعه ایمنی راه ها برشمرد.

 صدا و سیما- در بررسی های دیوان محاسبات 
کشور مشــخص شد که از ابتدای سال ۱۴۰۳، 
صرفــاً ۵۱ درصــد منابــع مصوب ســازمان 

هدفمندسازی یارانه ها وصول شده است. 
بررســی های فنی و تخصصی این نهاد نظارتی 
 نشــان می دهد کــه از ابتدای ســال ۱۴۰۳، 
مصــوب  منابــع  درصــد   ۵۱  صرفــاً 

وصــول  یارانه هــا  هدفمندســازی   ســازمان 
شده است.

کمتریــن میزان تحقق درآمد هدفمندســازی 
یارانه ها مربوط به صــادرات فرآورده های نفتی 

به میزان ۲۹ درصد است.
همچنین کسری منابع سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها برای پرداخت تکالیف قانونی، به میزان 

۵۱ هزار میلیارد تومان از محل تنخواه دریافتی 
از بانک مرکزی و خزانه داری کل کشور تأمین 

شده است. 
دیوان محاسبات برای وصول منابع هدفمندی 
در راســتای ایجــاد شــفافیت و انضباط مالی 
پیگیری های لازم را در دســتور کار خود قرار 

داده است.

فارس- مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی در حاشیه 
هیئت دولت گفت: پروژه راه آهن رشــت کاســپین امروز 
 بــا حضور محمد مخبر، سرپرســت ریاســت جمهوری به 
بهره برداری می رســد که اتفاق بی ســابقه در تاریخ کشور 
 اســت و در نقــش کریــدوری جمهوری اســلامی کمک 

کننده است.
وی در ادامه گفت: رشــد تولید مســکن و ســاختمان در 
۱۴۰۲ مثبت۷/۱شــد و این عددی کم ســابقه در تاریخ 
کشور اســت. این در حالی است که در ابتدای دولت رشد 
منفی ۱۳ درصد را شاهد بودیم این مقایسه نشان می دهد 
در دولت شهید رئیســی چه اقداماتی در این زمینه انجام 

شده است.
بذرپاش با بیان اینکه در ۳ ماهه امســال ۵۵ درصد رشد 
ترانزیت داشــتیم، خاطر نشان کرد: در سال ۱۴۰۲ نسبت 
به ۱۴۰۱ نیز رشــد ۵۸ درصدی داشــتیم. رشد ترانزیت 
جاده ای در ســه ماهه امسال ۶۹ درصد رشد داشت. جان 

باختگان ســوانح جــاده ای که باید حداکثــر تلاش برای 
کاهش آن داشته باشیم در فروردین و اردیبهشت با کاهش 
۱۰ درصدی ســوانح فوتی روبه رو شد طبق برنامه باید این 
شاخص ســالی ۱۰ درصد کاهش یابد این موضوع آروزی 

سالهای سال است.
وزیر راه و شهرســازی در پاسخ به ادعاهای خلاف واقع در 
مناظرات انتخاباتی، بیان کرد: عدد نهضت ملی مســکن از 
۲ میلیون و ۶۵۳ هزار عبور کرده و ۵۶۰ هزار واحد تحویل 
مردم شده اســت. از آبان سال ۱۴۰۰ تاکنون ۲ میلیون و 
۵۶۳ هزار واحد آغاز ساخت داشتیم که عدد کم سابقه ای 
در بخش مسکن سازی کشــور است و امیدواریم در دولت 

بعدی با این شتاب ادامه یابد. 
وی اظهار کرد:در حوزه مســکن روســتایی از ۵۵۰ هزار 
مسکنی که ســاخت آن آغاز شده ۳۰۰ هزار واحد تحویل 
شــده و این روند ادامه می یابد و امیدواریم تا آخر سال به 

۸۰۰ هزار واحد برسد.

بذرپاش با اشــاره به حکم دیوان عدالت اداری در خصوص 
آزاد ســازی نرخ بلیت گفت: صدور پروانه بافت فرســوده 
از ۲۹۰ هزار عــدد عبور کرد. دیــوان عدالت اداری برای 
آزادســازی نرخ بلیــت پروازهای داخلی حکــم داده؛ ما 
اعتراض کردیم این حکم وارد نیســت و دستور توقف این 
حکم لغو شــد. بنابراین با ایــن حکم دیوان، نظام عرضه و 
تقاضــا نرخ را تعیین می کند، نامه دادیم تا در ســران قوا 

مطرح شود.
وزیر راه و شهرســازی با بیان این که مصوبه تعیین سقف 
اجاره بها هفته آینده ابلاغ می شــود، گفت: تعیین ســقف 

اجاره بها مسکن در چند استان باقی مانده است.
مهــرداد بذرپــاش اظهــار کرد: اکثر اســتان ها، ســقف 
 اجاره بها را در شــورای مســکن اســتان مصوب کرده اند 
و تنها چند استان باقی مانده که در روز های آینده به انجام 

می رسد.
بذرپاش با اشاره به این که قانون مکانیزم های سخت گیرانه ای 

را برای تعیین سقف اجاره بهای مسکن در نظر گرفته است، 
گفت: این اولین باری است که دولت با این ابزار بازار اجاره 
مســکن را کنترل خواهد کرد و با ابزار های مشــخصی که 
در این قانون برای برخورد با اشخاصی که قانون را رعایت 
نمی کننــد، در نظر گرفته شــده، امیدواریم وضعیت بازار 

اجاره مسکن سامان پیدا کند.

انرژی 

مصرف برق کشور نصاب سال قبل را شکست
باشگاه خبرنگاران- مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق از شکسته 
شــدن نصاب مصرف برق کشــور که در مرداد ماه سال گذشــته و در گرم ترین 

روز های سال اتفاق افتاده بود خبر داد.
ســخنگوی صنعت برق گفت: در روز ۲۹ خرداد و در ســاعت های اوج مصرف روز 
نصاب جدید ۷۳ هزارو ۵۶۵ مگاوات تقاضای مصرف برق در کشــور ثبت شد که 
مشابه این مقدار مصرف در ۱۵ مرداد سال ۱۴۰۲ به میزان ۷۳ هزارو ۴۶۳ مگاوات 
بود. رجبی مشــهدی اعلام کرد: این میزان تقاضا برای روز های انتهایی بهار رشد 
فزاینده ۱۲ درصدی را نشــان می دهد و نصاب های جدیــدی که با فاصله زمانی 
کم ثبت می شود نشــان می دهد که مصرف برق در کشور بالاست و امیدواریم در 
روز های آتی که تابســتان و گرمای شدید رسماً آغاز خواهد شد، شاهد همکاری و 

مشارکت هموطنان در کاهش مصرف برق باشیم.
رجبی مشهدی در پایان با تأکید بر اینکه شبکه برق کشور پایدار است و مشکلی 
در تأمیــن برق هموطنان وجود ندارد اما از مردم درخواســت کرد به مصرف برق 
خود توجه بیشــتری داشته باشند تا امکان تأمین برق پایدار برای همه هموطنان 
فراهم شود.ســخنگوی صنعت برق از تمامی هم وطنان درخواســت کرد با شرکت 
در پویش با انرژی از جوایز ارزنده مدیریت مصرف برق که شــامل ســیصد خودرو 

و میلیون ها جایزه ارزشمند، لوازم خانگی و دیجیتال و ... است بهره مند شوند.

جایزه ۵ درصدی برای مؤدیان خوش حساب
 مهر- ســید محمد هادی سبحانیان، رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور طی 
بخشنامه ای، شرایط برخورداری از جایزه پنج درصدی برای مؤدیان خوش حساب 

مالیاتی را اعلام کرد.
طبق این بخشــنامه یکی از شرایط لازم برای برخورداری از جایزه خوش حسابی، 
ارائه دفاتر، ترازنامه، حســاب  ســود و زیان و مدارک طی سه سال متوالی توسط 
مؤدیانی اســت که به موجب قانون مکلف به نگهداری دفاتر، ترازنامه، حساب  سود 

و زیان بوده یا اقدام به انجام تکالیف صاحبان مشاغل گروه نخست می کنند.
همچنین مؤدیانی که برخی از هزینه های آنان پذیرفته نشــده یا مورد رســیدگی 
مجدد قرار گرفته اند، مشــمول جایزه خوش حسابی قرار می گیرند و اگر مؤدی در 
یک منبع مالیاتی جرایمی داشــته و آن را پرداخته نکرده باشد، می تواند در سایر 

منابع »پرونده« مالیاتی خود از تسهیلات جایزه خوش حسابی برخوردار شود.
در این بخشــنامه با تأکید بر اینکه کتمان درآمد مؤدی مانع بهره مندی از جایزه 
خوش حسابی خواهد شد، آمده است: در مواردی که پس از اعطای خوش حسابی 
کتمان درآمد مؤدی محرز شود، علاوه بر مطالبه مالیاتی کتمان شده، جایزه اعطا 

شده نیز از طریق برگ تشخیص مطالبه خواهد شد.
گفتنی اســت برای مؤدیانی که ســال مالی آنان با ســال شمسی مطابقت ندارد، 

مالیات هر سال باید در سال مالی تسلیم اظهارنامه پرداخت شود.

رئیس کل بانک مرکزی:
رمز ریال یکشنبه ۳ تیر افتتاح می شود

محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی گفت: رمز ریال پول بانک مرکزی است 
که دیگر به صورت اســکناس منتشر نمی شــود بلکه به صورت الکترونیک منتشر 

خواهد شد.
محمدرضا فرزین در حاشــیه جلسه هیئت دولت با اعلام اینکه نرخ رشد اقتصادی 
در سال گذشته ۵ درصد بود گفت: این نرخ رشد قابل قبول و خوب است. در سال 
۲۰۲۳ براساس گزارش بانک جهانی، بالاترین نرخ رشد متعلق به ایران بوده است. 
او افزود: رشــد تشــکیل سرمایه خوب است و در سال گذشــته ۶/۷ درصد بود و 
امسال به ۷/۲ درصد رسیده است. نرخ رشد بخش نفت در سال ۱۴۰۱، ۱۰ درصد 
بود که به ۱۴/۷ درصد در ســال ۱۴۰۲ افزایش یافت. نرخ رشــد صنایع و معادن 
در سال گذشته ۴/۵ درصد اســت. در بخش ساختمان نرخ رشد در سال گذشته 

به ۷/۱ درصد افزایش یافت. نرخ رشد خدمات در سال ۱۴۰۲، ۳/۸ درصد بود.
او در خصوص رشــد بخش کشاورزی هم بیان کرد: متأسفانه در بخش کشاورزی 
همچنان نرخ رشد کشاورزی قابل قبول نیست سال ۱۴۰۱ این نرخ رشد ۱/۱ بود 
و ســال ۱۴۰۲ حدود ۰/۲ مثبت بوده است امیدواریم با اقداماتی که انجام می شود 
و وضعیــت آب و هوایــی این نرخ افزایش پیدا کند. رئیــس بانک مرکزی پس از 
جلســه هیئت دولت گفت: رمز ریال یکشنبه ۳ تیر افتتاح می شود. رمز ریال پول 
بانک مرکزی اســت که دیگر به صورت اسکناس منتشر نمی شود بلکه به صورت 
الکترونیک منتشــر خواهد شــد این طرح یک موضوع بلندمدت است که منافع 

بسیار بلندمدتی هم دارد.
او می گوید: مسئله دیگر بحث رمز ارزها است یک سند در دست بانک مرکزی در 

حال تهیه است؛ اجازه دهید نهایی شود اعلام خواهد شد.

در روز سبز شاخص کل بورس؛
۴۰ میلیارد تومان نقدینگی حقیقی ها به بازار سرمایه تزریق 

شده است
باشگاه خبرنگاران- محمد غفوری، کارشناس بازار سرمایه گفت: حجم معاملات 

روز گذشته بازار سهام ۵ میلیارد و ۸۰۰ میلیون برگه سهم ثبت شده است.
کارشناس بازار ســرمایه گفت: شاخص کل بورس ۳۰ خرداد با یک تغییر ۷ هزار 
و ۹۶۶ واحدی به ســطح ۲ میلیون و ۴۴ هزار واحد رســید. شاخص کل هم وزن 
نیز یک وضعیت مثبت را تجربه کرد به طوری که با تعییر ۵۹۶ واحدی در ارتفاع 
۶۶۵ هزار و ۷۵۰ واحدی رسید ارزش معاملات روز گذشته ۳ هزار و ۲۴۱ میلیارد 
تومان بود. این کارشناس بازار سرمایه در ادامه می گوید: همچنین حجم معاملات 
روز گذشــته ۵ میلیارد و ۸۰۰ میلیون برگه سهم ثبت شده است و در نهایت هم 
۴۰ میلیارد تومان نقدینگی حقیقی ها به بازار سرمایه تزریق شده است. مورد دیگر 
این که امروز ۶۳ درصد بازار سرمایه به عبارتی ۴۵۲ نماد در محدوده مثبت و ۳۷ 

درصد بازار یعنی ۲۷۷ نماد در بازه منفی به کار خود پایان دادند.
او گفت:تعداد خریداران حقیقی ۵۸ هزار کد و در مقابل تعداد فروشندگان حقیقی 
هم ۶۸ هزار کد ثبت شــده اســت. بیشــترین میزان ورود نقدینگی حقیقی ها را 
صندوق های ســهامی و بیشــترین میزان خروج نقدینگی را صندوق های با درآمد 

ثابت به خود اختصاص دادند.
این کارشناس بازار سرمایه بیان کرد: بعد از اتفاقاتی که در بازار رخ داد طی اخبار 
چند روز اخیر بناشــد از ۹ تیرماه دامنه نوسان به مثبت و منفی ۶ درصد بازگردد 

و خبری از واریزی صندوق توسعه ملی به صندوق تثبیت بازار هم مخابره شد.

فارس- عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات در 
جلسه روز گذشته هیئت دولت، گفت: ظرفیت 

شبکه انتقال و آی پی دو برابر شده است.
زارع پور گفــت: کارهای بزرگی در توســعه 
است.  انجام شده  ارتباطاتی  زیرســاخت های 
توسعه نسل پنجم تلفن همراه را شروع کردیم 

و از ۱۰ به نزدیک ۲ هزار سایت رسیده ایم. 
ظرفیت شبکه انتقال و آی پی دو برابر شده 

است
وی ادامــه داد: ظرفیت اینترنت بین الملل دو 
برابر شده و دو برابر نیاز کشور اینترنت داریم 
و اگر قطعی انجام شود، اینترنت دچار اخلال 

نمی شود. براســاس گزارش های بین اللملی و 
گزارش های خودمان، سرعت اینترنت ثابت و 
همراه رو به افزایش بوده اســت. بیش از ۶۰ 
درصد ســرعت اینترنت افزایش یافته و از دی 
ماه سال گذشــته بیش از ۲۰ درصد سرعت 

اینترنت  افزایش داشته است.
گزارش هــای براســاس  افــزود:  پــور   زارع 

بین المللــی و گزارش های خودمان، ســرعت 
اینترنت ثابــت و همراه رو بــه افزایش بوده 
اســت. درآخرین گزارشی منتشر شد، در ماه 
جاری ســرعت اینترنت ثابت و سرعت همراه 
افزایش پیدا کرده اســت. میانگین ســرعت 

اینترنت همراه مــا حدود ۲۱/۵ بوده که الان 
به ۳۷ رسیده است.

 وزیــر ارتباطات عنوان کــرد: اینترنت ثابت 
حدود ۹ بوده که الان ۱۵ شــده اســت یعنی 
بیــش از ۶۰ درصد ســرعت اینترنت افزایش 
یافته اســت. از دی ماه سال گذشته بیش از 
۲۰ درصد ســرعت اینترنت افزایش داشــته 
اســت. پیش بینی ما این است که این عدد به 
۲۵ درصد برسد. هر اپراتوری به وعده هایی که 
داده است عمل نکند، حتماً جریمه می شوند، 
ولــی تا الان وعده هایی که داده اند با شــتاب 

خوبی ادامه دارد.

وزیر ارتباطات: 

ظرفیت شبکه انتقال و آی پی دو برابر شده است

امروز با سفر به قزاقستان؛

وزیر نیرو در نشست وزیران انرژی کشورهای عضو 
سازمان همکاری شانگهای شرکت می کند

چرا هزینه دریافت گواهینامه رانندگی ۵۰ درصد بالا رفت؟

مرکز آمار اعلام کرد:

کاهش تورم کالاهای وارداتی در سال گذشته
 تورم منفی ۸ درصد در گروه روغن ها

رفع ۱۹۱۱ نقطه پرحادثه در دولت سیزدهم

وصول ۵۱ درصد منابع مصوب هدفمندسازی یارانه ها

وزیر راه و شهرسازی: 

مصوبه تعیین سقف اجاره بها هفته آینده ابلاغ می شود

 تأکید وزیر صمت بر توقف تولید بن ساز ه های 
قدیمی خودرو

نفت و انرژی

مالیات

اقتصاد خرد

ارتباطات

 خودرو 

مالیات
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موسیقی

هنر

مستند »شهید رئیسی« در پایان مراحل ساخت

محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی و رئیس ستاد برگزاری 
مراســم اربعین شــهدای خدمت از ساخت و نمایش مستند شــهید رئیسی تا 
چهلمین روز شــهادت رئیس جمهور فقید خبر داد و گفت: مستند بسیار خوبی 
درباره شــهید رئیسی به همت سازمان سینمایی در حال ساخت است؛ البته این 
مستندها چند مجموعه است، اما یکی از بهترین مستندها تا روز اربعین شهادت 
آقای رئیســی آماده خواهد شــد. وی ادامه داد: در حال فراهم کردن تمهیداتی 
هستیم تا این مســتند را در روز اربعین شهید رئیسی در سینماها اکران کنیم. 
اســماعیلی از تأسیس بنیاد بین المللی شهید رئیســی نیز خبر داد و گفت: این 
بنیاد به تصویب شــورای عالی انقلاب فرهنگی رسیده است و در همان ایام آغاز 

به کار خواهد کرد؛ فعالیت های متنوعی برای این بنیاد پیش بینی شده است.

آواز »علیرضا قربانی« در تخت جمشید
 

علیرضــا قربانی به همراه ارکســتر خــود به مدیریت هنری حســام ناصری در 
تخت جمشید کنسرت برگزار می کند.

محسن خباز، تهیه کننده تور کنسرت های علیرضا قربانی  با اعلام این خبر گفت: 
درخواست مجوز برای کنسرت علیرضا قربانی در تخت جمشید بیش از یک سال 
گذشــته داده شــده بود و در نهایت با صدور مجوز، اجرای آن از تاریخ ۹ تیرماه 
۱۴۰۳ برنامه ریزی شده اســت. وی افزود: این کنسرت به شکل بلیت فروشی با 
حضور مخاطبان گســترده در پهنه تاریخی پارسه تخت جمشید برگزار می شود 
و جزئیات تکمیلی آن به زودی اعلام خواهد شــد. این تهیه کننده در پایان بیان 
کــرد: علیرضا قربانی پس از اجرای تهران در نوروز ۱۴۰۳، در برلین، گوتنبرگ، 
میلان و دوبی روی صحنه رفت و در بازگشــت به ایران، اجرا در تخت جمشــیدِ 
شــهر شیراز جدیدترین کنسرت او در داخل کشور است. بلیت های این کنسرت 
از امروز۳۱ خرداد در سایت ایران تیک و اپلیکیشن توبانک در دسترس مخاطبان 

خواهد بود.

فراخوان نخستین جشنواره عکس تهران منتشر شد
 معرفی دبیر و داوران

آژانس عکس ایران همزمان با برگزاری چهل و یکمین جشنواره بین المللی فیلم 
کوتاه تهران، جشنواره عکس تهران را به صورت رقابتی برگزار می کند.

بخش جنبی عکس که در دوره های پیشــین جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه 
تهران، به صورت نمایشگاه غیر رقابتی برگزار می شد، در چهل ویکمین دوره این 
جشــنواره برای نخستین بار با دبیر مستقل و با عنوان »جشنواره عکس تهران« 
برگزار خواهد شــد. نخستین دوره جشــنواره عکس تهران با اهداف ایجاد بستر 
مناسب برای رشد و تعالی عکاسان، ایجاد زمینه ارتباط و تعامل عکاسان و فراهم 
کردن بستر انتقال تجربه و فراهم آوردن امکان فروش آثار هنرمندان عکاس در 
راستای حمایت از عکاسان شرکت کننده و در دو بخش، اصلی با موضوع »آزاد« 

و جنبی با موضوع »جوان ایرانی«، پذیرای آثار هنرمندان است.
فرهاد ســلیمانی، دبیر و محمدرئوف شــهبازی دبیر اجرایی نخستین جشنواره 
عکس تهران و مجید دوخته چی زاده، محمود کلاری و ســیدعباس میرهاشمی 

اعضای هیأت انتخاب و داوری این رویداد هستند.

همزمان بــا پایــان ســریال»افعی تهران«، 
گمانه زنی ها درباره تولید فصل بعدی آن آغاز 
شــد؛ این گمانه زنی ها درحالی  است که تورج 
اصلانی، بازیگر این ســریال گفت: با توجه به 
کیفیت محور بودن تیم ســامان مقدم نسبت 
به کمیت محــوری، بعید اســت فصل دومی 
برای»افعی تهــران« در کار باشــد. هرچند 
تصمیم نهایی به عهده کارگردان، تهیه کننده 

و سکو است.
اصلانی درباره تجربه بازی در این سریال نیز 
توضیح داد: مقدم تأکید داشــت مشاغلی که 
در پشــت صحنه هستند واقعی باشند و اصرار 
داشــتند هر شــخصیت دقیقاً همان شغل را 
داشته باشد تا در سکانس هایی که با ابزار کار 
می کند، مخاطب درک کنــد که او کار خود 

را بلد است.
او ادامه داد: محتوایی که در سریال نشان داده 
شــد مبتنی بر واقعیت پشت پرده سینماست؛ 
در بخــش دولتی، دولت برای ســرمایه فیلم 
تصمیــم می گیــرد و در بخــش خصوصی، 

سرمایه گذاران تعیین کننده هستند.
تهیه کننده ســریال درباره ساخت فصل دوم 
نظر مساعدی نداشت و گفت: به فصل بعدی 
»افعی تهران« فکر نکرده ایم. ساخت فصل ۲ 
برای ســریال در کشــور ما، کار بسیارسختی 
است و به نظرم فصل های بعدی سریال ها هم 

در کشور ما چندان موفق نبوده اند
به هر روی فصل نخســت »افعی تهران« در 
حالی به پایان رسید که پس از اتمام سریال، 

زمزمه ســاخت فصل دیگر آن هنوز شــنیده 
نشده است. ســامان مقدم در متنی که برای 
تقدیر از همکاری تیم این سریال نوشته بود، 
اشاره ای به ادامه این سریال نداشت و به نظر 
می رســد تاکنون تصمیمی برای تولید فصل 

دوم گرفته نشده است.
تهیه کننده ســریال جــواد فرحانــی نیز در 
مصاحبــه ای که اخیراً منتشــر شــده درباره 
ســاخت فصل دوم نظر مســاعدی نداشته و 
گفته بود: به فصل بعدی»افعی تهران« فکر 
نکرده ایــم و بیش از هر چیز به پایان خوب 
بــرای فصل اول این ســریال فکر کردیم. 
ســاخت فصل۲ برای سریال در کشور ما، 
کار بسیارسختی است و به نظرم فصل های 
بعدی ســریال ها هم در کشــور ما چندان 

موفق نبوده اند.
بــا آن که  ســریال های دیگر 
چــون  خانگــی  نمایــش 
»شــهرزاد« و »زخم کاری« 

که در ســال های اخیر با اقبال 
مواجه شــدند، بــه فصول بعدی 

رســیدند اما جمع بندی و شنیده ها 
نشــان از آن دارد که تاکنون تصمیمی 

برای تولید فصل دوم این سریال گرفته نشده 
و بــا توجه به کیفیت محور بــودن تیم تولید 

سامان مقدم نسبت به کمیت محوری، بعید 
است فصل دومی برای»افعی تهران« در 

کار باشد.
ســریال»افعی تهران« بــا تمام فراز و 

نشیب ها و حواشی درحالی به پایان رسید 
که از همــان ابتدا نام پیمــان معادی را 
در مقام فیلمنامه نویس یدک می کشــید و 
همکاری او با ســامان مقدم پس از ۲۰ سال 
نکته مهمــی بود که رفته رفتــه تاثیر آن در 

گره افکنی های متفاوت سریال دیده شد.
»افعــی تهــران« ابعاد متفاوتی داشــت؛ از 
تربیت و نقد سیســتم آموزشی تا مسائل 
مرتبط بــا روان رنجوری و اتاق درمان. در 
این بین خــط اصلی را بر مبنای زندگی 
یک هنرمند گذاشته بود تا مخاطب را با 
موضوعات مرتبــط با زندگی هنرمندان 
و ســینماگران، چیزی که کمتر در آثار 
 نمایشی خصوصاً آثار سینمایی با آن روبه رو 

شده است، مواجه کند.
آنچه ســریال از مسائل ســینما نمایش داد 
بــه قــدری در کلاف زخم های شــخصیت 
اصلــی قصــه پیچیــده شــد که از ســوی 
هنرمندان درک شــد. اعتراضی نیز از سوی 
روان شناســان صورت نگرفــت و همین مهر 
 تأییدی بود بر درک مشــکلاتی که می تواند 

وجود داشته باشد
دیگــر  بعُــد 
نیز  سریال 

مبتنــی 
قتــل و  بــر 
بــود  انتقــام 

خود  سرچشــمه  همــان که  از  را 
نوک  پس  می گرفــت؛  روان رنجوری هــا 

پیکان ســریال به سمت روان آدمی و مسائل 
آن بــود. از ایــن رو بود که روان شناســان و 
جزئیات درمان در این ســریال مهم شــد و 
ســر صحبت درباره مسائلی باز شد که بعضی 
مراجعــان در روند درمان بــا روان درمانگران 
 خــود دارنــد و ســال ها ســر به مهــر باقی 

مانده بود.
فارغ از رویــه ای که ســریال در ارتباط بین 
درمانگــر و مراجــع داشــت و همیــن نیز 
 بســیار مورد نقــد قرار گرفــت، ارتباطی که 
یــک هنرمنــد یا بهتــر اســت بگوییم یک 
پــدر زخم دیده  هنرمند با پســرش داشــت 
زیــر ذره بیــن بــود. از رهگذر ایــن ارتباط 
بــود که زخم هــای آرمان بیانی در ســریال 
 نمایــان می شــد و بــا آن هم ذات پنــداری 

صورت می گرفت.
به نظر می رسد آنچه ســریال قصد داشت از 
مسائل و پشــت پرده های ســینما بگوید به 
قــدری در کلاف زخم های شــخصیت اصلی 
قصه پیچیده شد که از سوی هنرمندان درک 
شد. از آن سو اعتراض گسترده ای نیز از سوی 
روان شناســان صورت نگرفــت و همین مهر 
تأییدی بود بر درک مشــکلاتی که می تواند 

از سوی آنان وجود داشته باشد.
همچنین نــوک پیکان نقدها به ســریال به 
ســمتی رفته که چطــور در ایــن کار، قاتل 
به شــکلی محبوب نشــان داده می شــود و 
 این طــور آزادانــه در ســطح شــهر در حال 

تردد است.

 مستندفصل دوم »افعی تهران« ساخته می شود؟

»ترانه راهزنان«  ســریال کوتاه درام، تاریخی 
و اکشن از بامداد شنبه دوم تیر ماه از شبکه 
چهار پخش خواهد شــد. ســریال کوتاه ۹ 
قســمتی جدیــد »ترانه راهزنــان« از گونه 
درام، تاریخــی و اکشــن، محصــول ۲۰۲۳ 
کشــور کره جنوبی است. این سریال را هان 
جونگ هون کارگردانــی کرده و برایان کیم 
مک کورمیک، کیم نام گیل و سئو هیون در 
آن به ایفای نقش پرداخته اند. امتیاز کســب 
 IMDB شــده این سریال از درگاه تخصصی
روی عدد ۷ از ۱۰ ایســتاده اســت. »ترانه 

راهزنان« به دفــاع گروه هایی از پیکارجویان 
کــره ای که برعلیــه اشــغال گران ژاپنی در 
دهه ۲۰ قرن بیســتم می جنگند، می پردازد. 
قهرمان داستان افسر کره ای ارتش اشغال گر 
اســت که از حضور در ارتش انصراف و مسیر 
مقاومت را ادامه می دهد. مسیری که او را با 
قهرمان های دیگری از راهزنان آزادی خواه و 
ارتش آزادی بخش همراه می کند. این سریال  
از روز شــنبه دوم تیر، در ۹ شب متوالی در 
ساعت صفر بامداد پخش و در ساعت های ۱۱ 

و ۱۸ همان روز بازپخش می شود.

جایزه بهترین موسیقی برای مســتند »شکوه زاگرس« در جشنواره 
فیلم گلدن فمی )Golden FEMI( بلغارستان به بهزاد عبدی رسید. 
مســتند »شکوه زاگرس« به کارگردانی و تهیه کنندگی بهنام رضایی 
در بخش کارگردانی، موســیقی و طراحی صدا نامزد شده بود که در 
بخش بهترین موســیقی و طراحی صدا موفق به دریافت جایزه شد.  
این مستند، لحظات شــکار، زایش و مهاجرت های گونه های مختلف 
جانوری را در مدت ۵ ســال به تصویر کشــیده شده است که بهزاد 
عبدی دارند ســیمرغ بلورین بهترین موســیقی متن جشنواره فیلم 
فجر آهنگســازی این مستند را برعهده داشته است.  مستند »شکوه 
زاگرس«، در جشنواره های بسیاری پذیرفته شده و جوایز متععدی را 

نیز از آن خود کرده است.

جایزه جشنواره گلدن فمی بلغارستان برای »بهزاد عبدی«آغاز پخش یک سریال تاریخی کره ای جدید از شنبه

به گزارش ایرنا، بعد از قهرمانی پرســپولیس 
در لیگ بیســت و ســوم رقابت هــای لیگ 
 برتــر، اوســمار ویــرا، ســرمربی برزیلی این
تیــم کــه در نیم فصــل دوم ایــن رقابت ها 
هدایــت سرخ پوشــان را برعهده داشــت در 
شــرایطی که انتظــار می رفت قــرارداد خود 
را تمدیــد کند بعد از ســفر بــه برزیل اعلام 
کــرد شــرایط بــرای ادامه همــکاری وی و 
 سرخ پوشــان وجود ندارد و خیلی زود از این 

تیم جدا شد.
باشــگاه از همــون روزهای نخســت جدایی 
اوسمار مذاکرات را با گزینه های جانشینی وی 
 آغاز کرد. دراگان اســکوچیچ سرمربی اسبق 
تیم ملی و یان فنت شیپ سرمربی تیم فوتبال 
آژاکس هلند دو گزینه مهم و اصلی باشــگاه 
بودند که با توجه به روند مذاکرات حضور آنها 

در پرسپولیس منتفی شود.
با پیگیری های خبرنگار ایرنا مشــخص شــد 

مارکــوس پاکتا ســرمربی ســابق تیم ملی 
باشــگاه  به  گزینه  نزدیک تریــن  عربســتان 
اوســمار است.  برای جانشینی  پرســپولیس 

این مربی ســابقه حضور در تیم های همچون 
فلامینگــو برزیــل، بوتافوگو برزیــل، الهلال 
عربستان، الغرافه قطر و بلوزداد را در کارنامه 

خود دارد.
مارکــوس پاکتــا نام آشــنایی بــرای اهالی 
فوتبال در ایران اســت. بخصــوص تیم های 
کــه در ســال های اخیــر قصــد تغییر روی 
 نیمکت خود را داشــتند و ســراغ این برزیلی 

پرافتخار رفته اند. 
پاکتا اوائل قرن بیست و یکم میلادی نام خود 
را در برزیل سر زبان ها انداخت. او بعد از طی 
دوره های مربیگری، سال ۲۰۰۳ و همراه تیم 
زیر ۲۰ ســال برزیل توانست عنوان قهرمانی 

جام جهانی را کسب کند.
یــک ســال بعــد پاکتا تیــم زیر ۱۷ ســال 
برزیــل را به قهرمانی جهان رســاند. ســال 
۲۰۰۵ پاکتــا راهــی فوتبال آســیا شــد و 
هدایــت الهــلال را پذیرفت. همــراه الهلال 
قهرمان جــام حذفی و لیگ برتر عربســتان 
 شــد و اولین افتخــار خــود را در قاره کهن 

به دست آورد.

اســتاد اوســمار به جمع گزینه های هدایت 
پرسپولیس اضافه شد

نکته جالب توجه در مورد پاکتا این اســت که 
اوســمار از شــاگردان این مربی برزیلی بود و 
همچنین جرســی انیســیو مربی دروازه بانان 
پرسپولیس نیز دســتیار وی در تیم بوتافوگو 

بوده است.
افتخارات این مربی به شرح زیر است:

قهرمانی جام حذفی و لیگ حرفه ای عربستان 
با الهلال در سال ۰۵/۲۰۰۴

قهرمان لیگ ستارگان قطر با الغرافه در سال 
۰۸/۲۰۰۷

قهرمانی لیگ ستارگان قطر و جام حذفی قطر 
با الغرافه در سال ۰۹/۲۰۰۸

قهرمان جــام حذفی قطر با الریان در ســال 
۱۰/۲۰۰۹

قهرمان لیگ برتر الجزایر با بلوزداد در ســال 
۲۲/۲۰۲۱

ورزش

بــه گــزارش تســنیم، علیرضــا بیرانونــد دروازه بــان ملی پوش 
پرســپولیس در اقدامــی عجیب قــرارداد خود با سرخ پوشــان 
یک طرفــه  صــورت  بــه  پیاپــی  ســال  دومیــن   بــرای   را 

فسخ کرد.
دروازه بان ملی پوش پرســپولیس در حالی این بار دست به فسخ 
قرارداد زد کــه دو روز پیش تمام قرارداد فصل جاری به علاوه 

آپشن های خود را از باشگاه دریافت کرده و هیچ طلبی بابت فصل 
جاری ندارد. 

بیرانوند اما مدعی است از دو فصل پیش طلبی دارد که می تواند 
به خاطر آن قرارداد خود با پرســپولیس را فسخ کند؛ یعنی 

بابت قراردادی که خود او در انتهای فصل گذشــته آن را 
فســخ کرده بار دیگر دست به فسخ زده است. پیگیری ها 
نشان می دهد مبلغ طلب مورد ادعای بیرانوند از دو فصل 

پیش چندان چشمگیر نیست.
یــک مقام آگاه در باشــگاه پرســپولیس که نخواســت 
نامی از او مطرح شــود در این باره گفــت: بیرانوند تمام 
مطالباتش را بابت فصل جاری را از پرســپولیس گرفته 
و هیچ گونه طلبی از باشــگاه پرســپولیس ندارد. طبق 
شــنیده ها ادعــای او مربوط به قــرارداد دو فصل قبل 
اســت که آن قرارداد منســوخ و بیرانوند شخصاً فصل 

گذشته آن را فسخ کرد. در واقع باید گفت نمی  توان 
 اقدام به فســخ مجــدد در قراردادی کــرد که قبلًا 

فسخ شده است.
وی ادامه داد: قطعاً فســخ قرارداد بیرانوند غیر 

موجه اســت و قطعاً مدیران باشــگاه در این 
مــورد تصمیــم خواهند گرفــت و از تمام 
ظرفیت های ممکن در این زمینه استفاده 

خواهد شد.

داوران فارس بهترین های کشور شدند»استاد اوسمار« به جمع گزینه های هدایت پرسپولیس اضافه شد

خبری  پایــگاه  گزارش  به 
اداره کل ورزش و جوانــان 
اســتان فــارس، مراســم 
معرفی برترین های فوتسال 
کشور با حضور وزیر ورزش 
و جوانان، رئیس فدراسیون 
بزرگ  خانــواده  و  فوتبال 
سالن  در  کشــور  فوتسال 
بین المللی  همایش هــای 
هتل المپیک برگزار شد و 

برترین های فوتسال کشور معرفی شــدند. در این مراسم حسین امیری و زری 
فتحی داوران ارزنده فوتســال فارس به عنوان برترین داوران فوتسال کشور در 

بخش آقایان و بانوان معرفی شدند. 
گفتنی است حســین قنبری، سرپرست هیئت فوتبال فارس نیز در این مراسم 

حضور یافت.

رونمایی رسمی از تیم های حاضر در لیگ نخبگان آسیا

بــه گزارش ایرنا، از فصل آینده لیگ نخبگان آســیا به عنوان بالاترین ســطح 
یــک تورنمنــت فوتبالی در آســیا برگزار می شــود و قالبی متفــاوت با لیگ 
قهرمانــان آســیا دارد. همچنیــن بــرای تیم های ســطح پایین تــر هم لیگ 
قهرمانان آســیا ۲ برگزار خواهد شــد. به همین منظور ســایت کنفدراسیون 
 فوتبــال آســیا تیم هایــی که رســماً در ایــن تورنمنــت شــرکت می کنند 

را اعلام کرد.
تیم های شرکت کننده در غرب به شرح زیر هستند:

عربســتان: الهلال، النصر، الاهلی؛ قطر: الســد، الریان/ الغرافه )غیرمســتقیم(؛ 
ایــران: پرســپولیس – اســتقلال/ یــک ســهمیه غیر مســتقیم؛ امــارات: 
 العیــن – الوصل/ شــباب الاهلی؛ ازبکســتان: پاختاکور؛ عراق: یک ســهمیه

 مستقیم )نامشخص(.
 تیم های شرکت کننده در شرق به شرح زیر هستند:

ژاپن: ویسل کوبه، کاوازاکی، یوکوهاما مارینوس؛ کره جنوبی: اولسان، پوهانگ/ 
گوانگژو )غیرمســتقیم(؛ چین: شــانگهای پورت، شانگهای شــنهوا/ شاندونگ 
)غیرمســتقیم(؛ تایلند: بوریرام/ )بانکوک تایلند(؛ اســترالیا: ســنترال کوست 

مارینرز، جوهور دارالتعظیم.
گفتنی است قرعه کشی این مسابقات ۱۶ آگوست برگزار خواهد شد و تیم ها در 

دو گروه ۱۲ تیمی غرب و شرق با هم رقابت می کنند.

»ژوزه مورایس« گزینه سرمربیگری کره جنوبی شد

بــه گــزارش باشــگاه خبرنــگاران، بعــد از ناکامــی تیــم ملــی فوتبال 
کره جنوبــی در جــام ملت هــای آســیا ۲۰۲۳ در قطر فدراســیون فوتبال 
ایــن کشــور یورگــن کلینزمــن، ســرمربی آلمانی خــود را از ســمتش 
 برکنــار کرد و هوانگ ســون هونــگ به عنوان ســرمربی موقــت این تیم 

انتخاب شد.
در همین خصوص روز گذشــته جئونگ هاه سونگ رئیس کمیته تیم ملی 
کره جنوبی اعلام کرد که ۱۲ ســرمربی داخلــی و خارجی به عنوان گزینه 

هدایت این تیم مطرح هستند.
وب ســایت KBS در گزارشی اعلام کرد: ژوزه مورایس، سرمربی کنونی سپاهان 
یکی از گزینه های سرمربیگری کره جنوبی است. این در حالی که هوانگ سون 

هونگ در بازی های اخیر با کره ای ها نتایج خوبی کسب کرده است. 
مورایس ســابقه دو قهرمانــی کی لیگ و یک جام حذفی بــا چونبوک موتورز 
را در کارنامــه خــود دارد. مورایــس که یک فصــل دیگر با ســپاهان قرارداد 
دارد احتمــالاً در صورتــی که جزو گزینه های نهایی فدراســیون کره باشــد، 
نســبت بــه این پیشــنهاد تمایــل خواهــد داشــت. او احتمالاً در نشســت 
 خبــری پیش از بــازی فینال جام حذفــی در این خصوص مورد ســؤال قرار 

خواهد گرفت.

مورد عجیب »بیرانوند«؛ 
فسخ به خاطر قراردادی که فسخ شده بود! به گزارش ایســنا، بر اساس قوانین جدید سازمان لیگ سهمیه 

بازیکنان خارجی باشــگاه ها کاهش پیدا کرده و بر این اســاس 
تیم هــا می توانند ۵ بازیکن خارجی بــه خدمت بگیرند که یک 

بازیکن باید آسیایی باشد.
اســتقلال در حال حاضر ســه بازیکن خارجی در ترکیب دارد 
که برای فصل آینده با باشــگاه قرارداد دارند. رافائل ســیلوای 
برزیلی، گوســتاوو بلانکوی آرژانتینی و جلال الدین ماشاریپوف 

ازبکستانی که آسیایی است.

بر این اســاس اســتقلال می تواند دو بازیکن خارجی جدید را 
برای فصل آینده به خدمــت بگیرد که این دو بازیکن می تواند 
آسیایی نباشد. البته کوین یامگا هم با توجه به شرایطی که دارد 

نمی تواند فصل آینده در خدمت آبی پوشان باشد.
همچنین منتظر محمد عراقــی که این فصل به صورت قرضی 
در مس رفسنجان بازی کرد، بازیکن استقلال است و یک سال 
دیگر بــا این تیم قرارداد دارد و اگر ایــن فصل به جمع آبی ها 

اضافه شود یک سهمیه خارجی استقلال را پر خواهد کرد.

به گزارش مهر، بازیکنان حاضر در بازی های المپیک پاریس از 
سوی فدراسیون جهانی تنیس روی میز معرفی شدند.

این بازی هــا با حضــور ۶۶ بازیکن در بخش انفــرادی برگزار 
می شــود. ۱۲ نفر از ایــن بازیکنان از طریــق رنکینگ جهانی 

صاحب سهمیه شده اند که نوشاد عالمیان یکی از آنها است.
با اعلام رســمی فدراســیون جهانی تنیس روی میز، نوشــاد 
عالمیان از طریق رنکینگ در بازی های المپیک پاریس شرکت 
می کند؛ بدین ترتیب تنیس روی میز ایران با ســه نماینده در 

این دوره بازی ها حاضر خواهد شد.
نوشــاد عالمیان در آخرین رده بندی فدراسیون جهانی تنیس 
روی میــز با با ۵۱۱ امتیاز در رده ۵۲ جهان قرار گرفته و بدین 
ترتیب به عنوان ســومین بازیکن از این فهرست، وارد بازی های 
المپیک شــد. این برای نخســتین بار در تاریخ تنیس روی میز 
ایران اســت که یک بازیکن از طریــق رنکینگ جهانی صاحب 
ســهمیه المپیک می شــود. نوشــاد عالمیان در حالــی با این 
تاریخ ســازی وارد بازی های المپیک پاریس شد که پیش از این 

در المپیک های لندن و ریو نیز شرکت داشت.
با المپیکی شــدن قطعی نوشاد عالمیان، تنیس روی میز ایران 
ســه نماینــده در المپیک پاریس خواهد داشــت. پیش از این 
نیما عالمیان و ندا شهســواری با قهرمانی در آسیای میانه، تنها 
ســهمیه بخش مردان و زنان این منطقه برای المپیک را از آن 

خود کرده بودند.

استقلال چند بازیکن خارجی می تواند جذب کند؟

سهپینگپنگبازایراندرپاریس؛

فدراسیون جهانی تنیس روی میز سهمیه »نوشاد عالمیان«
 را تأیید کرد 



پانزدهمینهمایشملیزمینشناسی
دردانشگاهپیامنورشیرازبرگزارشد

به گزارش ســبحان، پانزدهمین همایش ملی تخصصی زمین شناســی 
دانشــگاه پیام نور  به صورت برخط به میزبانی دانشــگاه پیام نور استان 

فارس برگزار شد.
محســن جاجرمی زاده، رئیس دانشــگاه پیام نور فــارس در ابتدای این 
همایش گفت: اقتدار و پیشــرفت ایران اســلامی را مدیون تلاش های 

علمی نخبگان و پژوهشگران هستیم.
علمدرهمهحوزههاقدرتوپیشرفتبههمراهدارد

جاجرمی زاده افزود: کشــورهای جهان قدرت خود را برای تصمیم گیری 
در نهادهــای بین المللی تابع قدرت علمی خــود می دانند و با تکیه بر 

قدرت علم و فناوری برای همگان تصمیم می گیرند.
وی همچنین با اشــاره به اینکه علم در همه حوزه ها قدرت و پیشرفت 
به همراه دارد، یادآور شــد: در این مســیر افتخار می کنیم تابع مکتبی 
هســتیم که درباره تأمل و تفکر در مخلوقات شگفت انگیز تذکر داده و 

عقل را برای کشف حقایق جهان به کار گرفته است.
جاجرمی زاده با تأکید بر آیات قرآن کریم در مورد شــگفتی های زمین 
افــزود: با توجه بــه اینکه ذخیره های حیات بشــر در درون زمین و در 
کوه ها، معادن و دریاها وجود دارد علم زمین شناســی از جایگاه ویژه ای 

برخوردار است.
۵۲مقالهدردبیرخانهاینرویدادموردپذیرشقرارگرفت

رضا صادقی، دبیر اجرایی ایــن همایش نیز  اظهار کرد: اهداف ما برای 
برگزاری این رویداد که در تراز ملی در رشــته تخصصی زمین شناسی، 
بــه روش برخــط و در بــازه زمانی یک روز توســط دانشــگاه پیام نور 
اســتان فارس به مرکزیت شیراز برگزار شــد، پاسداشت جایگاه دانش 
زمین شناســی و ارائه آخرین دستاوردهای علمی و نوین ترین روش های 
پژوهشــی در علوم زمین، گردهم آوردن اســتادان، دانشجویان و دیگر 
پژوهشگران در راستای پیشرفت علوم زمین در گرایش های گوناگون و 
همچنین لزوم توجه به پژوهش های میان رشــته ای، فراهم کردن زمینه 
آشــنایی و تجربه اندوزی برای دانشــجویان با شــیوه نوشتاری مقالات 
علمــی، فراینــد داوری و همچنین ایجاد اعتماد بــه نفس برای حضور 
در همایش هــای گوناگــون و البته چاپ مقالات علمی ـ پژوهشــی در 
مجلات معتبر داخلی و خارجی تعریف شــده اســت. صادقی همچنین 
پترولوژی، چینه و فسیل شناسی، زمین شناسی اقتصادی، زمین شناسی 
نفت، رسوب شناســی و سنگ شناسی رســوبی، تکتونیک، ژئوتوریسم، 
زمین شناسی مهندســی، ژئوفیزیک، هوش مصنوعی و آب شناسی را از 

محورهای پانزدهمین همایش زمین شناسی عنوان کرد.
دبیر علمی همایش نیز گفــت: ۵۲ مقاله در دبیرخانه این رویداد مورد 
پذیرش قــرار گرفت که ۱۸ مقاله به صورت ســخنرانی و ۲۸ مقاله به 

صورت پوستر ارائه شد.

سرپرست شهرداری منطقه ۱۱: 
فازنخستبوستانشهدایحجبهزودی

افتتاحخواهدشد
به گــزارش ســبحان، بهــزاد پرنیان، 
سرپرســت شــهرداری منطقه ۱۱  به 
از پروژه های ســطح  همــراه معاونین 
منطقه بازدید کرده و با حضور در محله 
و مســجد جامع پودنک با مردم محله 
دیــدار و از نزدیک با ایشــان گفت وگو 

کرد. 
پرنیان ضمن بازدید از پروژه بوســتان 
شهدای حج بر لزوم تسریع در تکمیل 

فاز یک و شروع فاز دو این پروژه تأکید کرد و گفت: این پارک با کاربری های 
ورزشــی و تفریحی مورد اســتقبال مردم و جوانان واقع شــده است؛ که فاز 
نخســت این پروژه به زودی جهت استفاده مردم و جوانان افتتاح خواهد شد 
و عملیات عمرانی فاز دوم این بوســتان در امتداد محور بلوار شهدای حج نیز 

شروع خواهد شد. 
وی پــس از بازدید از محله پودنک، یکی از محله های کهن شــیراز با حضور 
در مسجد محل بر عزم و اراده مجموعه مدیریت شهری در رأس آن شهردار 
کلان شهر شــیراز و اعضای شورای اسلامی  شهر شــیراز جهت رسیدگی به 
مناطــق کمتربرخوردار تأکید کرد و گفت: در این محله اقدام های خوبی طی 
ســال گذشــته در زمینه لوله گذاری، جدول گذاری، ترمیم، روکش آسفالت 
معابر، پیاده روســازی و بهسازی محله انجام شده که ان شاءا... با توان مضاعف 

این اقدام ها پیگیری و ادامه پیدا خواهد کرد. 

مدیرکل منابع طبیعی فارس خبر داد: 
تشکیل۶پروندهتخلفبهخاطرآتشسوزی

جنگلهایرستم
به گزارش ســبحان، حجت ا... مرادی، مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری 
فارس از تشــکیل ۶ پرونده تخلف به دلیل آتش سوزی جنگل های شهرستان 

رستم خبر داد. 
مــرادی گفت: آتش ســوزی جنگل های رســتم دو شــب پیش اطفا شــد.  

به حمدالهی با نیروهایی که وجود دارد، هر آتشی سریع خاموش می شود. 
وی با بیان اینکه آتش ســوزی در جنگل های شهرســتان رستم از باغات این 
شهرســتان آغاز شده بود، افزود: در همین راســتا ۶ پرونده تخلف به دادگاه 

ارسال شده است و به جد پیگیر این پرونده ها خواهیم بود.
علت۹۹درصدآتشسوزیهاآتشزدنکاهوکلشمزارعاست

مــرادی عامل دیگر آتش ســوزی جنگل هــا در نقاط مختلــف را آتش زدن 
کاه وکلش مزارع توســط کشــاورزان عنــوان کرد و گفــت: علت ۹۹ درصد 
آتش ســوزی ها همین آتش زدن کاه و کلش مزارع توسط کشاورزان است که 

باد آتش را به نقاط دیگر سرایت می دهد. 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان فارس با تصریح اینکه در همین 
راســتا شب گذشته، ۲۹ خردادماه یک نفر نیز بازداشت شد، گفت: هم اکنون 
آتش ســوزی در جنگل های استان وجود ندارد، البته اکنون یک مورد گزارش 

آتش زدن کاه و کلش در مزارع رستم گزارش شده است. 

مدیرکل هواشناسی فارس: 
مناطقجنوبیفارسمنتظردمایهوای۵۰درجه

باشند
به گزارش سبحان، مسعود حقیقت، مدیرکل هواشناسی فارس از تداوم روند 
افزایش دما در اکثر نقاط استان به ویژه مناطق جنوبی خبر داد و گفت: برخی 

از مناطق جنوبی استان منتظر دمای هوای ۵۰ درجه بالای صفر باشند. 
حقیقت در خصوص وضعیت آب و هوا اســتان فارس گفت: از ۳۰ خردادماه 
تا آخر هفته در اســتان فارس پدیده خاصی جز افزایش ســرعت وزش باد و 
مانــدگاری هوای گرم و افزایش دما نداریم.  وی با بیان اینکه البته در برخی 
از مناطق شــمال احتمال رگبارهای پراکنده وجود دارد که خیلی هم جدی 
نیســت، افزود: روند افزایــش دما را در اکثر مناطق اســتان به ویژه مناطق 
جنوبی داشــته و خواهیم داشت.  حقیقت با تصریح اینکه روز پنج شنبه ۲۹ 
خردادماه دمای هوا در دهرم به ۴۹ درجه بالای صفر رسید، گفت: این روزها 
در برخی از مناطق به ویژه مناطق جنوبی شــاهد دمای بین ۴۹ تا ۵۰ درجه 
خواهیم بود. مدیرکل هواشناســی فارس در خصوص رگباری که بامداد روز 
گذشته نیز در شیراز رخ داد، افزود: این ها رگبارهای بهاری زودگذر است که 

خیلی هم جدی نبود؛ البته برای آن هشدار زرد هواشناسی صادر کردیم. 

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی شیراز:
ساختمانجدیدداروخانهویژهشیراز

درعیدسعیدغدیربهبهرهبرداریمیرسد
به گزارش ســبحان، محمدجــواد راعی، معاون غذا و داروی دانشــگاه علوم 
پزشکی شیراز از افتتاح ساختمان جدید داروخانه ویژه در عید سعید غدیرخم 
خبر داد. راعی گفت: ســاختمان جدید داروخانه ویژه با هدف دسترسی بهتر 
بیمــاران به دارو های خاص در فضایی به مســاحت حــدود ۳۵۰ متر مربع 
زیربنــا و با صرف بیش از ۶ میلیارد تومــان هزینه در خیابان زند و مجاورت 

بیمارستان های مرجع و سازمان های بیمه به بهره برداری می رسد.
نمونهبرداری۸۰درصدازمحصولاتخامکشاورزیاستاندرسطحباغهاو

مزارع
وی همچنیــن با بیــان اینکه مدیریت نظــارت بر فرآورده هــای خوراکی و 
آشامیدنی دانشگاه علوم پزشکی شیراز رتبه برتر کشور را در برخی شاخص ها 
از جمله پایش ســموم و آفت کش ها در محصولات خام کشــاورزی کســب 
کرده اســت، گفت: در حال حاضر نمونه برداری ۸۰ درصد از محصولات خام 
کشــاورزی در استان فارس در سطح باغ ها و مزارع انجام می شود؛ درحالی که 
در دیگر اســتان ها نمونه برداری محصولات در سطح میادین و عرضه صورت 
می گیرد. راعــی مزیت اجرای این طرح را ارائه راهــکار و اقدامات بازدارنده 
در مواردی که در مزرعه و باغ عدم انطباق با اســتاندار ها مشــاهده می شود، 
برشــمرد. معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی شیراز همچنین گفت: با 
توجه به اجرای موفق طرح حمایت از بیماران مبتلا به سلیاک در فارس، این 
استان به عنوان اســتان معین برای اجرای طرح حمایت از بیماران مبتلا به 
ســلیاک در استان های کهگیلویه و بویراحمد و سیستان و بلوچستان انتخاب 
شده اســت. راعی همچنین گفت: وزارت بهداشت طرح موفق تولید و عرضه 
نان کامل در اســتان فارس را به عنوان الگویی به دیگر اســتان های کشــور 
 clean معرفــی کرده اســت. وی افزود: به منظور بهینه ســازی مصرف دارو
room یا اتاق تمیز در ســه بیمارستان نمازی، فقیهی و امیر راه اندازی شده 

است.

 مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری فارس:
روندکاهشباروریدرفارسمتوقفشد

به گزارش ســبحان، زهرا یقطین، مدیرکل امور بانوان و خانواده اســتانداری 
فــارس گفت: به دنبال تلاش های ۲ ســاله مجموعه های دولتی و مردمی در 
اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، روند کاهش میزان باروری 

در فارس متوقف شد.
یقطین گفت: با اجرای قانون جوانی جمعیت و تلاش های انجام شــده میزان 
باروری کشــور به ۱/۶ فرزند رسید و فارس نیز یکی از استان هایی بود که در 

آن روند کاهشی باروری متوقف شد.
وی افزود: بر اساس آخرین آمار در پایان ۱۴۰۲، میزان باروری در ۱۵ استان 
کشور افزایشی و در سه استان کشور نیز ثابت است؛ این میزان که در فارس 
از ۱۳۶۸ روند کاهشی داشت ثابت شــد. یقطین ادامه داد: میانگین باروری 

کشور در پایان سال گذشته ۱/۶ و در فارس ۱/۳ فرزند است.
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری فارس بدون بیان آمار اضافه کرد: در 
پایان ۱۴۰۲، میزان موالید در ۱۰ شهرستان فارس بیش از سال گذشته بود 
و افزایش داشــت. به گفته وی در پایان ۱۴۰۲، میزان موالید ۱۰ شهرستان 
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شهردار شیراز:

تغییروتحولدرجهترشددستگاهمرسوماست
به گزارش سبحان، بخشــی از هفتاد وپنجمین 
جلســه شــورای معاونین شــهرداری شیراز به 
تکریم و معارفــه برخی مدیران اختصاص یافت 
و در آن بر چرخش مدیریتی مرســوم و تحول 

ساختاری تأکید شد.
چرخشمدیریتیباعثاستفادهازظرفیت

دیگرافرادمیشود
سید ابراهیم حســینی، رئیس شورای اسلامی 
 شــهر شــیراز در این جلســه اظهار کرد: این 
چرخش مدیریتی باعث استفاده از ظرفیت دیگر 
افراد در مدیریت ها و تقویت دستگاه ها می شود. 
حسینی بر تکریم افراد تصریح و ادامه داد: باید 

از تجربیات افراد استفاده شود. 
وی با بیان اینکه همــواره تأکید بر انجام کلیه 
امور طبق قانون است، گفت: برنامه ریزی ها باید 
به طوری تنظیم شود که مدیران طبق ضوابط و 
مقررات با همراهی ناظرین شورای اسلامی  شهر 
در مناطق و سایر بخش های شهرداری اقدامات 

خود را انجام دهند.
تغییروتحولدرجهتتعالیورشددستگاه

مرسوماست
محمدحسن اسدی، شــهردار کلان شهر شیراز 
نیــز با بیان اینکه تغییر و تحول در جهت تعالی 

و رشد دستگاه مرسوم اســت، مدیران پیشین 
و جدیــد را تکریم کرد. اســدی بــا تصریح بر 
حساسیت معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
بر نقش مؤثر معاون پیشین این  معاونت تأکید و 

خواستار استفاده از تجربیات وی شد. 
وی همچنین تحولات در حــوزه برنامه ریزی و 
سرمایه انسانی که تحولات کل شهرداری را رقم 

می زند، سرلوحه کار این معاونت دانست. 
شهردار شیراز همچنین ویژگی های شهردارانی 
را کــه در این آیین مــورد تکریم و معارفه قرار 

گرفتند، برشمرد و از زحمات آنها تقدیر کرد.
مسیرخدمترسانیبهمردمتقویتشود

علیرضا اســکندری، رئیس کمیسیون اقتصاد و 
سرمایه گذاری شــورای اسلامی  شهر شیراز نیز 
اظهار کــرد: اگر امروز در مجموعه شــهرداری 
اقدامات کم نظیر و بی نظیری رخ داده در ســایه 
همدلی، هماهنگی اعضای شورای اسلامی  شهر 
و بدنه مدیریتی خود شهرداری است که انتظار 
داریم این مســیر خدمت رسانی به مردم تقویت 

شود.
اســکندری با ابراز انتظار از مدیران جدید بیان 
کرد: مدیران جدید در مســیر تقویت اقدامات 
مثبت که مدیران پیشین انجام داده  اند، حرکت 

کنند.

استفادهازظرفیتهایمختلفموجبپویایی
شهرداریمیشود

کمیســیون  نایب رئیــس  صفایــی،  محمــود 
شهرســازی، معماری و هوشمندسازی شورای 
اســلامی  شــهر شــیراز نیز بر تقویت حرکت 

شهرداری این کلان شهر تأکید کرد.
صفایی بــا تصریح بر این موضــوع که مدیران 
جدید، در راســتای مسیر مدیران قبلی حرکت 
کننــد، اظهار کــرد: اســتفاده از ظرفیت های 

مختلــف موجب تقویــت و پویایــی مجموعه 
شهرداری شیراز می شود.

شهرداریشیرازدرریلپیشرفتوسازندگی
قراردارد

آرش فرج زاده، قائم مقام شــهردار شیراز نیز که 
از نظم سیســتماتیک شــهرداری شیراز سخن 
می گفت، این مقوله را نشــان از تلاش معاونت 

برنامه ریزی و سرمایه انسانی دانست. 
فــرج زاده تصریح کــرد: به دلیــل تلاش های 

انجام شــده در معاونت برنامه ریزی و ســرمایه 
انســانی، همه اقدامات شــهرداری شیراز قابل 
رصد بوده و برنامه ریزی ها با اطلاعات دقیق قابل 
انجام است. به گفته وی؛ با سامانه های راه اندازی 
شده در حوزه برنامه ریزی، کنترل در پروژه ها و 
بودجه صورت می پذیرد که در ســال های قبل 
وجود نداشت. قائم مقام شهردار شیراز همچنین 
بیان کرد: شــهرداری این کلان شــهر در ریل 

پیشرفت و سازندگی قرار دارد. 
گفتنی است، طی این مراســم علی فراشاییان 
و  برنامه ریزی  معاونــت  به عنــوان سرپرســت 
توسعه ســرمایه انسانی شهرداری شیراز معارفه 
و از زحمــات محمدعلی راضی معاون پیشــین 
تجلیــل و وی به عنوان مشــاور و دســتیار در 
امور برنامه ریزی معارفه شــد. همچنین شهرام 
سبزیان فرد در سمت سرپرست منطقه ۵، سید 
عباس  هاشمی نژاد سرپرست منطقه ۱۰ و بهزاد 
پرنیان به عنوان سرپرست منطقه ۱۱ شهرداری 
شیراز معارفه و از زحمات مرحوم رضا مسعودی 
شــهردار فقید منطقه ۵ و اردلان رزمجویی در 
سمت سرپرستی این  منطقه، شهرام سبزیان فرد 
شــهردار ســابق منطقه ۱۰ و علی فراشــاییان 

شهردار سابق منطقه ۱۱ تجلیل به عمل آمد.

 

به گزارش ســبحان، سید مسعود عظیمي، مدیر عامل شرکت 
شــهرک های صنعتــی فــارس در بازدیــد از ناحیه صنعتی 
شهرستان رســتم ضمن بررسي زیرســاخت هاي این ناحیه 
صنعتي تصمیماتي به منظور تسریع در تکمیل زیرساخت ها 
به منظور شتاب بخشــي به روند جذب سرمایه گذار و توسعه 

صنعتي صادر کرد. 
عظیمي ضمن بررســی آخرین وضعیت طرح هاي زیرساختي 
در این ناحیه صنعتي از طرح هاي صنعتي در حال ســاخت و 

خط انتقال برق ناحیه صنعتي بازدید کرد. 

مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه 
حمایت از توســعه زیرســاخت ها در نواحي صنعتي مناطق 
محروم با هدف توســعه صنعتي و ایجاد اشــتغال پایدار در 
اولویت برنامه هاي این شــرکت قــراردارد، گفت: با توجه به 
اینکه ناحیه صنعتي رســتم نیز در منطقه محروم قرار دارد، 
حمایت هاي ویژه اي از ســرمایه گذاران براي شتاب بخشي و 
تسریع در راه اندازي طرح هاي تولیدي و صنعتي انجام خواهد 

شد.
ظرفیتاستقرار۵۰واحدصنعتیدرناحیهصنعتیرستم

عظیمــي بــر حمایت همــه مجموعه هــا و دســتگاه های 
خدمات رسان برای تأمین زیرساخت ها تأکید کرد و گفت: در 
ناحیه صنعتی رســتم با مساحت ۳۶ هکتار، ظرفیت استقرار 
۵۰ واحد صنعتی با پیش بینی ایجاد اشــتغال برای ۴۲۵ نفر 

فراهم شده است. 

وي افــزود: در حــال حاضر ۲۳ قــرارداد ســرمایه گذاری با 
متقاضیان منعقد شده و در قالب این قراردادها ۹هکتار زمین 
نیز واگذار شــده اســت و ۲ واحد نیز با اشــتغال ۲۵ نفر در 

مرحله بهره برداری قراردارد.
تأمینبرقپایدارمهمترینمشکلناحیهصنعتیرستم

عظیمي از مهم ترین مشکلات ناحیه صنعتی رستم را تأمین 
برق پایدار اعلام کرد و گفت: با همکاري فرمانداري شهرستان 
و ســایر دســتگاه ها طرح خط انتقال برق این ناحیه صنعتي 
آغاز شــده که امیدواریم با رفع موانع اجراي طرح و معارضان 

مسیر شاهد تسریع در اجراي آن باشیم. 
وی افزود: هم اکنون شــبکه داخلی برق ناحیه صنعتی رستم 
اجــرا و بــرق موقت واحدهــا از طریق خط عبــوری تأمین 
می شــود که با اجرای خط انتقال، زمینــه تأمین برق پایدار 

فراهم می شود.

بااجراشدنمصوباتسفراستاندارفارسمشکلاترفع
ميشود

مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه 
نداشــتن راه دسترسی مناســب از دیگر مشکلات این ناحیه 
صنعتی است که مشــکلاتی را برای صنعتگران فراهم کرده 
اســت، گفت: در این زمینه نیز با اجرا شــدن مصوبات سفر 
استاندار فارس مشکلات رفع مي شود و این شرکت نیز آمادگي 
همکاري است. مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس 
با بیان اینکه زیرســاخت های اولیه در ناحیه صنعتي رســتم 
فراهم شده و آمادگي جذب سرمایه وجود دارد گفت: با توجه 
به موقعیت جغرافیایي و قرارگیري شهرستان رستم در امتداد 
محورهاي مواصلاتي یاســوج و محور گچساران به اهواز این 
شــهرک صنعتي از ظرفیت مناسبي براي جذب سرمایه گذار 

برخوردار است. 

به گزارش ســبحان، ســردار رهام بخش حبیبی، فرمانده 
انتظامي اســتان از کشــف انــواع کالای قاچاق به ارزش 
 ۴۲ میلیــارد و ۵۰۰ میلیون ریال در شهرســتان کازرون

 خبر داد.
ســردار حبیبی اظهار داشــت: مأموران پلیس کازرون با 
اقدامات فنی مطلع شــدند راننده یک سواری پژو پارس 
مقــداری کالای قاچاق از اســتان های جنوبی بارگیری و 
وارد این شهرســتان شــده و در یک منزل مسکونی دپو 
 کرده اســت که بررســی موضوع را در دســتور کار خود

 قرار دادند. 
وی عنوان کرد: مأموران پس از هماهنگی قضایی به محل 
مورد نظر اعزام و در بازرســی از یک ســواری پژو شوتی 
که درون منزل پارک بود ۵۰۴ دســتگاه هارد دیسک، ۲۰ 
دســتگاه دوربین چشمی، ۱۳ دســتگاه دی وی آر و ۸۰ 

دستگاه ارپاد خارجی قاچاق را کشف کردند. 
فرمانده انتظامي اســتان با بیان اینکه کارشناسان ارزش 

اموال مکشــوفه را ۴۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اعالم 
کردند، عنوان داشــت: در این خصوص یک نفر دستگیر و 

برای سیر مراحل قانونی روانه دادسرا شد.
احتکارخودروهاي7۵میلیارديدرشیراز

سردار یوسف ملک زاده، جانشین فرمانده انتظامی  استان 
گفت: در بازرسی از پارکینگ یکی از فروشگاه های بزرگ 
در شیراز، ۱۵ دستگاه خودرو احتکار به ارزش 7۵ میلیارد 

ریال کشف شد.
سردار ملک زاده اظهار داشــت: در راستای طرح برخورد 
بــا قاچــاق کالا و ارز و احتکار، مأمــوران پلیس امنیت 
اقتصادی اســتان با اقدامات فني و تخصصي از نگهداری 
تعــدادی خــودرو در پارکینــگ یک فروشــگاه بزرگ 
در شــیراز مطلع و بررســي موضــوع را در دســتورکار 
خود قــرار دادنــد. وی افــزود: مأموران پلیــس پس از 
 هماهنگی بــا مراجع قضایی به محل مــورد نظر اعزام و 
در بازرسي از آن مکان موفق شدند ۳ سواری پژو ۲۰7، ۲ 

سواری پژو پارس، ۲ سواری جک، ۲ سواری دنا، ۲ سواری 
ساندرو و ۴ سواری سمند، کوئیک، ال ۹۰ و ویتارا احتکار 
شده را کشــف کنند. جانشــین فرمانده انتظامی  استان 
با بیــان اینکه برابر اعالم کارشناســان ارزش خودروهای 
مکشــوفه، 7۵ میلیارد ریال برآورد شده است، گفت: در 
این راستا پرونده تشکیل و تحویل اداره تعزیرات حکومتی 

شد. 

به گزارش ســبحان، مجتبی دهقان پور، رئیس ســازمان 
جهــاد کشــاورزی فــارس در بازدید از صنایــع غذایی 
مرودشــت با بیان اهمیت هوشمندســازی صنایع غذایی 
و نصب سیســتم اســپُتیک در واحد های تولیدی، گفت: 
استفاده از این سیســتم، باعث کاهش ضایعات و افزایش 

بهره وری در واحد های تولیدی است
دهقان پور بیان کرد: افزایش ماندگاری محصول تولیدی، 
افزایش صــادرات و کاهــش هزینه هــای حمل ونقل از 
 دیگر مزایای به کارگیری سیســتم اســپُتیک در صنایع 

غذایی است.
به گفته وی شــرکت صنایع غذایی تک میوه که در زمینه 
تولیــد و صــادرات رب  گوجه فرنگی و انواع شــوریجات 
و ترشــیجات فعالیت می کند، با طراحی و ســاخت این 
دستگاه به روش مهندســی معکوس موفق، همه مراحل 
تولید و بســته بندی رب گوجه فرنگــی را به صورت کاملًا 
بهداشتی انجام می دهد. این مسئول با اشاره به اینکه این 
ماشین هوشمند توسط مالک کارخانه ساخته شده است، 
افزود: طراحی و ساخت این دســتگاه حدود ۹۰ میلیارد 
ریال هزینه داشته است و میزان تولید رب گوجه فرنگی با 
اســتفاده از این دستگاه ۲ تن در ساعت است. دهقان پور 
تصریــح کرد: محصول تولیدی به کشــور های روســیه، 

رومانی، بلغارستان، عمان، دبی و ترکیه صادر می شود.
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی فارس خاطر نشان کرد: 
چالش های صنایع غذایی در اســتان فــارس نقدینگی و 
ســرمایه در گردش، هزینه بالای انــرژی و ارزش افزوده 
تولیــدات اســت کــه امیدواریــم تمهیداتــی در زمینه 
مشــوق های مالیاتی بــرای بهتر شــدن وضعیت تولید و 

افزایش بهره وری در این زمینه در نظر گرفته شود.
شرکت تک میوه در شهرستان مرودشت با اشتغال زایی ۳۶ 
نفر و با ظرفیت تولید ســالانه ۵۰۰ تن رب گوجه فرنگی 
و حدود ۸۰۰ تن انواع شــوریجات و ترشــیجات، بیش از 
۱۸ نوع محصول متنوع تولیــد و علاوه بر بازار داخلی به 
کشــور های بلاروس، روسیه، بلغارستان، کانادا، استرالیا و 

کشور های حوزه خلیج فارس، صادر می کند.
شرکت شاپرک شــهر داریوش در شهرستان مرودشت از 
دیگر واحد هایی بود که مورد بازدید مسئولین قرار گرفت.

این شــرکت تولیدی با اشــتغال زایی بیش از ۱۴۵ نفر به 
صورت مســتقیم و غیرمستقیم و با ظرفیت تولید سالانه 
بیــش از ۸۰ هزار تــن رب گوجه فرنگی نقش بســزایی 
در کاهــش ضایعات گوجه فرنگی، تنظیــم بازار مصرف و 

صادرات این محصول دارد.
شــرکت مذکور بــه ۲۳ کشــور صــادرات دارد که این 
موضــوع در ارزآوری، ایجــاد ارزش افــزوده در بخــش 
 کشــاورزی، اشتغال پایدار و جلوگیری از خروج ماده خام 

تأثیرگذار است.

به گزارش ســبحان، فرشــید قاســمی، مدیرکل آموزش و 
پرورش فارس در یکصد و شــصت و نهمین جلســه شورای 
آموزش و پرورش استان فارس گفت: با توجه به اینکه فصل 
تابســتان مقارن با ایام محرم اســت، فعال سازی هیئت  های 
عزاداری متشــکل از دانش آموزان و معلمــان در ایام محرم 

انجام خواهد شد.
وی تصریح کرد: همچنین دوره های حضوری و غیر حضوری 
ویژه اوقــات فراغت دانش آموزان اســتان فــارس در فصل 

تابستان در شهر های شیراز و مشهد برگزار خواهد شد.

قاســمی با بیان اینکــه راه اندازی موکب فرهنگیان اســتان 
فــارس در کربلای معلی در ایام منتهی به اربعین حســینی 
در دستورکار اســت، افزود: انجام تمهیدات لازم در راستای 
واگذاری اماکن ورزشــی دســتگاه های مختلف استان جهت 
رفع کمبود فضای ورزشی دانش آموزی دیگر خواسته آموزش 

و پرورش استان است.
ایجادشــعبهنمایندگیمؤسسهفرهنگیجوانانآستان

قدسرضویدراستانفارس
وی از اعزام هزار نفر از فرهنگیان و معلمان عضو تشکل های 
جوانان و بسیجی استان جهت شرکت در دوره بصیرت افزایی 
به مشــهد با مساعدت بســیج فرهنگیان و استانداری فارس 
خبــر داد و گفت: بر اســاس انعقاد تفاهم نامــه همکاری با 
مؤسســه فرهنگی جوانان آســتان قدس رضــوی، ثبت نام 

دانش آمــوزان در دوره هــای مختلف فرهنگــی و معرفتی و 
ایجاد شــعبه نمایندگی آستان قدس در استان فارس در این 
راستا انجام می گیرد. مدیرکل آموزش و پرورش فارس افزود: 
برگزاری دوره های ویژه فرهنگیان بخشــی از این تفاهم نامه 
همکاری با آســتان قدس است؛ لذا همکاران و دانش آموزان 

متقاضی طی سه مرحله در این دوره مشارکت می کنند.
وی گفت: فرهنگیان ابتدا در سامانه مجازی، سپس در دوره 
تربیت مربی و در ادامه در مرحله ســوم به صورت حضوری 

در شهر مقدس مشهد در این دوره مشارکت خواهند کرد.
قاســمی تصریح کرد: تجهیز کتابخانه های ادارات و مدارس 
اســتان فارس بــا بهره مندی از کتاب های تربیتی مؤسســه 

فرهنگی آستان قدس، از جمله اقدامات در دستور است.
دبیر شورای آموزش و پرورش استان فارس همچنین گفت: 

گردهمایی هزار نفری فرهنگیان تشکل محور معلمان بسیجی 
با هدف گسترش مشارکت در انتخابات در باشگاه فرهنگیان 

شیراز برگزار خواهد شد.
وی در خصــوص موضــوع عفــاف و حجــاب هــم گفت: 
دســتورالعمل وزارت کشــور به مدارس در راستای حمایت 
مادی و معنوی از همکاران و مدیران مدارس فعال در حوزه 

عفاف و حجاب ابلاغ شده است.
مدیــرکل آموزش و پــرورش فارس اضافه کــرد: با توجه به 
توزیع اعتبــار عمرانی اســتانی در ادارات آموزش و پرورش 
شهرســتان ها، امــکان اســتفاده از این اعتبــارات علاوه بر 
تعمیرات مــدارس در تکمیل پروژه های نیمه تمام ورزشــی 

آموزش و پرورش نیز مورد تأکید است.

کشف 42 ميليارد کالاي قاچاق از خودرو شوتي در کازرون

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی فارس تأکید کرد:

افزایش بهره وری توليد با هوشمندسازی صنایع غذایی

مدیرکل آموزش و پرورش فارس خبر داد:

راه اندازی موکب فرهنگيان در کربلای معلی

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس تأکید کرد:

حمایت از توسعه زیرساخت ها در نواحي صنعتي مناطق محروم



 
دانستنی

هویج با طعم کمی شیرین سرشــار از مواد مغذی مانند 
ویتامین ها، فیبر، کربوهیدرات ها، پتاسیم، کلسیم و آهن 
است. کارشناســان به دلیل خواص بی شمار هویج توصیه 
می کنند، افراد آن را به عنوان ســالاد بخورند یا از آن در 

دسر هایی مانند حلوا و کیک استفاده کنند.
  ســامت چشــم: مصرف هویج به تضمین سلامت 

چشــم کمک می کند. این به دلیل وجود بتاکاروتن، 
یک ترکیب فعال ویتامین A اســت. علاوه بر این، 
کاروتنوئید های لوتئین و زآگزانتین نیز به ارتقای 
سلامت چشم و جلوگیری از بیماری های دژنراتیو 
مانند آب مروارید و کاهش بینایی کمک می کنند.

  کاهــش وزن: هویج کالری کمی دارد و حاوی مقادیر 
زیادی فیبر رژیمی است که به تقویت سیری کمک می کند. 
بنابراین، وقتی هویج می خورید، در مقایسه با سایر غذا های 
کم فیبر، در واقع سریع تر احساس سیری می کنید. می توان 
آن را یک میان وعده عالی برای گرســنگی اواخر شب نیز 

در نظر گرفت.
  ســامت روده: محتوای بالای فیبر موجود در هویج 
به هضم غذا کمک و ســلامت روده کمک می کند. هویج 
حاوی فیبر محلول و نامحلول اســت که میکرو فلور مفید 
روده را تضمین می کند و در نتیجه از شرایطی مانند یبوست 

جلوگیری می کند.

  مصونیت: محتوای بالای ویتامین A یک سیستم ایمنی 
ســالم را تضمین می کند. هویج همچنین حاوی مقداری 
ویتامین C است که به دلیل خواص پیشگیری از بیماری 
شناخته شده است. آنتی اکسیدان های موجود نه تنها کنترل 
رادیکال های آزاد را تضمین می کنند، بلکه به 
تقویت ایمنی بدن شما نیز کمک 

می کنند.
قند  کنترل   
 : ن خو

هویــج اگرچه در 
دســته غذا های با شاخص 

گلیســمی متوســط تا بالا )GI( قرار می گیرد، اما به طور 
شــگفت انگیزی بار گلیســمی پایینــی دارد، یعنی مقدار 
کربوهیدرات در هر گرم غــذا؛ از این رو، آنها را به انتخاب 
غذایی عالی برای بیماران دیابتی و کسانی که مراقب مصرف 

کربوهیدرات خود هستند تبدیل می کند.
خــواص آنتی اکســیدانی: هویــج سرشــار از دو 
آنتی اکسیدان اصلی کاروتنوئید ها و آنتوسیانین ها است. این 
خواص آنتی اکســیدانی هویج نه تنها از بیماری های جدی 

مانند سرطان محافظت می کند، بلکه برای قلب ما نیز مفید 
است.

فیبر محلول    خواص کاهش دهنده کلســترول: 
موجــود در هویج علاوه بر تأمین ســلامت بهتر روده، به 
کاهش سطح کلسترول، به ویژه کلسترول LDL در خون 
نیز کمک می کند. از آنجایی که ســطح کلســترول بالا و 
بیماری های قلبی دســت به دســت هم می دهند، مصرف 
منظم هویج به افراد مبتلا به مشکلات قلبی عروقی توصیه 

می شود.
  پوســت و موی سالم: مصرف هویج به لطف خواص 
آنتی اکسیدانی و ضد التهابی این غذای فوق العاده می تواند 
پوستی سالم و درخشان و مو هایی زیبا به شما بدهد. هویج 
همچنین حاوی ویتامین E اســت که به دلیل خواص ضد 
پیری شناخته شــده که هم برای مو و هم برای پوست 

مفید است.
  افزایش سوخت و ساز: آب هویج حاوی فسفر است 
که نرخ سوخت و ساز در بدن را افزایش می دهد، احساس 
درد پــس از انجام ورزش را کاهش می دهد و از اســتفاده 
بهینه انرژی در بدن اطمینان حاصل می کند. همچنین، آب 
هویج سرشار از ویتامین ب-کمپلکس است که به شکستن 
پروتئین، گلوکز و چربی کمک می کند، ســوخت و ساز را 
افزایش می هد و در عضله ســازی نقــش دارد و بر همین 

اساس، به کاهش وزن کمک می کند.

 چند دلیل که هر روز باید هویج بخورید؛ از سلامت پوست و مو تا کاهش وزن
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امام على )عليه السلام(:
»خوش رويى، خوى هر آزاده اى است.«

غرر الحكم : ۴۸۵۸ 

طرح روزحدیث روز

ادبیات

کتاب »۱۱۰« با موضوع فضایل حضرت علی)ع( 
منتشر شد

کتاب »۱۱۰« نوشته محمدرضا هوری 
توسط انتشارات کتابستان منتشر شد.

در کتاب »۱۱۰« که توســط انتشارات 
کتابستان وارد بازار نشر شده به فضایل 

حضرت علی )ع( پرداخته شده است. 
نهضت کتابت حدیث پس از وقفه ای نود 
ســاله که به خاطر مبارزه با ذکر مناقب 
اهل بیت )ع( انجــام گرفت در قرن دوم 

بین مسلمانان شایع شد. 
موضوع مناقــب امیرالمؤمنین علی )ع( 
به حدی واضح و روشــن بود که علما و 
بزرگان عامه را مجبور کرد تا به آن اقرار 

کنند و به طور مفصل، در کتب حدیثی خود به آن بپردازند.
محمدرضا هوری، نویسنده این کتاب درباره آن می گوید که این کتاب حاصل 
تتبع بسیار و مختص در کتب حدیثی اهل سنت است و برای آنکه کتاب متهم 
به جانب داری نشــود به ســراغ آثار بزرگان اهل سنت همچون فضائل الصحابه 
ابن حنبل، شواهدالتنزیل حسّکانی، مناقب ابن مردویه و ... رفته است؛ تلاشی که 
منتج به احصای ۱۱۰ فضیلت امام علی علیه السلام شده تا خواننده با روایاتی 
مختصر، اما با مضامین بی انت هایی که کمتر شنیده است آشنا شود. این روایات 

گاه از زبان دشمنان آن حضرت علیه السلام هستند.
گفتنی اســت کتاب »۱۱۰« ۱۲۴ صفحه دارد و با قیمت ۱۰۰ هزار تومان در 

بازار نشر موجود است.

توسط انتشارات کتاب جمکران؛

رمان »یتیم غوره« منتشر شد
آشنایی با ایثارگری جانبازان و شهدا

رمان نوجوان »یتیم غوره« نوشــته فاطمه بختیاری به تازگی توسط انتشارات 
کتاب جمکران منتشر و راهی بازار نشر شده است.

فاطمه بختیاری در کتاب جدیدش ســراغ آدم های جنگ و دفاع مقدس رفته 
اســت؛ آدمهایی که پس از جنگ همچنان مشغول خدمت به انقلاب و مردم 
هستند ولی کسی آنها را نمیشناسد و حتی بچه هایشان هم از گذشته آن ها خبر 
ندارند. این نویسنده می گوید »یتیم غوره« برای نوجوان ها نوشته شده تا آنها را با 
این قهرمانان گمنام آشنا کند. قهرمانانی که در میان ما زندگی می کنند و مثل 

مردم عادی به نظر می رسند.
»یتیم غوره« درباره دختری شــاد و بازیگوش است که مادربزرگش او را یتیم 
غوره صدا می زند. در طی حادثه ای یتیم غوره که بر ترک موتور پدرش ســوار 
بــوده، همراه با پدرش تصادف می کند و به کمــا می رود. در طی مدتی که در 
کما اســت در عالم بی هوشــی روحش آزادانه به سیر می پردازد و با شخصیت 
پدر جانبازش و همرزمان شهید پدرش آشنا می شود و اتفاقات زیادی را از سر 

می گذاراند...
این داســتان برای گروه ســنی نوجوان نوشته شــده و نوجوان را با شخصیت 

جانبازان، شهدا و جانفشانی های آن ها آشنا می کند.
  در بخشی از این کتاب می خوانیم:

یاد خیابان جلوی پارک افتادم. آنجا را دیدم. خون های کف خیابان موتور درب و 
داغان. از ترس دست بابا را گرفتم. اگر آن خون ها برای ما بودند چرا اینجا بودیم؟ 
چرا درد نداشــتیم؟ چرا بعد از تصادف به جای بیمارستان توی خیابان بودیم؟ 

چرا کسی ما را نمی بیند و صدای مان را نمی شنود؟
این همه سؤال به یک بارها به ذهنم آمد. بدون این که به بابا بگویم، بابا همه را 

شنید. بغلم کرد.
- بابا به قربانت برود... خودم مواظبت هستم.

- ما مُردیم؟
سؤالم را نپرسیدم اما بابا آن را شنید. جوابی پیدا نکرد. برای همین به  زوریک که 

کنارمان ایستاده بود، نگاه کرد.
- شما هنوز نمردید اما...

زوریک به بیمارستان اشاره کرد.
- حسن آقا! اینجا را می شناسی!

تا این را گفت یک مرتبه شب شد. بابا را روی موتور دیدم. جلوی در بیمارستان 
پیرمردی داشت به راننده ماشینی التماس می کرد. راننده کنار ماشین ایستاده 
بود. از دیدن راننده تعجب کردم. قیافه اش شبیه گرگ بود اما پیرمرد انگار چهره 

او را نمی دید.
این کتاب با ۱۸۲ صفحه و قیمت ۱۲۰ هزار تومان منتشر شده است.

چند روش برای مخفی کردن برنامه ها در گوشی اندروید 
فن آوری

از دور نگه داشــتن برنامه های پرداخت از دســترس 
کودکان گرفته تا محافظت از برنامه های حســاس در 
برابر چشــم های کنجکاو، ممکن است دلایل مختلفی 
 AnDroID برای پنهان کردن یک برنامه در هر دستگاه
داشته باشیم. این کار یکی از بهترین راه ها برای حفظ 

حریم خصوصی شماست 
  ویژگی پنهان کردن برنامه های داخلی

اکثر گوشــی ها و تبلت های اندرویدی دارای یک ابزار 
داخلی برای مخفی کردن برنامه ها هستند. برای یافتن 
این گزینه، به تنظیمات بروید و به دنبال گزینه ای به نام 
»HIDDEn Apps« بگردید. اگر تلفن یا تبلت اندرویدی 
شــما گزینه داخلی برای مخفی کردن برنامه ها ندارد، 

 novA، می توانید لانچر های شخص ثالث محبوب مانند
ApEx و MICrosoft LAunCHEr را دانلود کنید.

این ابزار ها به شــما امکان می دهند به سرعت برنامه ها 
را از صفحه اصلی و همچنین از کشوی برنامه ها پنهان 
کنید و اگر می خواهید برنامه ای را بدون مخفی کردن 
آن کمتر مشکوک کنید، می توانید نماد و نام برنامه را 

با استفاده از این لانچر های شخص ثالث تغییر دهید.
برنامه ها را به یک پوشــه منتقــل کنید راه دیگر برای 
این که یک برنامه کمتر به چشــم بیاید، انتقال آن به 
یک پوشه است. برخی از سیستم عامل ها و بسیاری از 
برنامه های شخص ثالث مانند novA به کاربران اجازه 
می دهند پوشــه های برنامه را در کشوی برنامه ایجاد 
کنند. اگرچه ممکن است این روش به اندازه روش های 
بالا امن نباشــد، اما یکی از ساده ترین راه ها برای اینکه 

برنامه کمی کمتر مورد توجه قرار گیرد، است.
  برنامه های شخص ثالث

می توانیــد برنامه های شــخص ثالث را از فروشــگاه 
GooGLE pLAy نصب کنید. اکثر این برنامه ها رایگان 

هســتند و به شــما امکان می دهند برنامه ها را پشت 
مکانیسم های احراز هویت ایمن مانند اثر انگشت، رمز 

عبور، الگو یا پین پنهان کنید.

 مرد هندی برای در امان ماندن از گرما در واراناسی هند در رود 
گنگ خوابیده است

عکس خبر

  حفاری چاه های نفت در آب های خلیج فارس

  دریاپه ارومیه در خرداد ماه

  ســربازان ارتش اوکراین در منطقه دونتسک در حال تماشای بازی 
تیم ملی فوتبال کشورشان در برابر تیم رومانی

 آتش سوزی جنگلی در ایالت نیومکزیکو آمریکا

سلامت

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   بازار داغ  فروش کلاه در گرمای تابستان 

کار کــردن کودکان یکــی از بزرگ ترین چالش های 
اجتماعی و اقتصادی جهان است که تأثیرات مخرب 
فراوانی بر زندگی و آینده کودکان دارد. این مســئله 
عــلاوه بر تأثیرات کلی، دارای جنبه های جنســیتی 
نیز هســت که به ویژه دختران را در معرض خطرات 

و تبعیض های خاص قرار می دهد. 
  کار های انجام شده توسط پسران

پسران اغلب در مشاغلی مشغول به کار می شوند که 
نیازمند نیروی فیزیکی بیشــتری هستند و به همین 
دلیل بیشــتر در معرض خطرات جسمی قرار دارند. 
پســران در مناطق روســتایی به کار های کشاورزی 
مانند کاشت و برداشت محصولات، آبیاری و دامداری 
مشغول می شوند. کار های ســاختمانی مانند حمل 
مصالح ســاختمانی، کار در ارتفاع و ساخت و ساز که 
نیازمند نیروی بدنی بالاســت. استخراج مواد معدنی 
که اغلب در شــرایط خطرناک و غیر بهداشتی انجام 
می شود. پسران به فروشــندگی اجناس مختلف در 
خیابان هــا و بازار ها می پردازند که می تواند شــامل 

خطرات جاده ای و سوءاستفاده های مختلف باشد.
  کار های انجام شده توسط دختران

دختران معمولاً در مشاغلی مشغول به کار می شوند 
کــه به نیروی فیزیکی کمتری نیاز دارد، اما همچنان 
خطرات خاص خود را دارند. دختران در بســیاری از 
مناطــق به کار های خانگی مانند نظافت، آشــپزی و 
مراقبت از کودکان مشــغول می شــوند. دختران در 

کارگاه های 

نســاجی و تولیدات دســتی کار می کنند که اغلب 
شرایط کاری سخت و دستمزد کمی دارند. به عنوان 
خدمتکار در خانه های دیگران کار می کنند که ممکن 
اســت با سوءاستفاده ها و خشونت های خانگی مواجه 
شوند. دختران در فروشگاه ها، رستوران ها و مکان های 

خدماتی مشغول به کار می شوند.
  تبعیض های جنسیتی و تأثیرات آن

دختران اغلب در مقایسه با پسران، دستمزد کمتری 
دریافــت می کنند و شــرایط کاری آنها ســخت تر و 
ناامن تر است. کار های سخت و خطرناک پسران ممکن 
است به آسیب های جسمی و بیماری های مزمن منجر 
شود. دختران نیز با مشکلات بهداشتی و روانی ناشی 
از استثمار جنسی و خشونت مواجه هستند. مشکلات 
ارتوپدی، سوختگی ها، بریدگی ها و آسیب های ناشی 
از کار های فیزیکی سنگین. مشکلات تنفسی ناشی از 

استنشاق مواد سمی، مشکلات گوارشی و سوءتغذیه. 
افسردگی، اضطراب، ترس و اختلالات روانی ناشی از 

شرایط کاری سخت و سوءاستفاده ها.
دختــران به دلیل مســئولیت های خانگی و کار های 
خدماتی، کمتر به مدرســه می رونــد و فرصت های 
آموزشــی و شغلی کمتری دارند. این مسئله می تواند 
به دور باطل فقر و بی سوادی منجر شود. پسران نیز به 
دلیل کار های فیزیکی، ممکن است نتوانند به آموزش 
مناسب دسترسی پیدا کنند و آینده شغلی آنها محدود 
می شود. عدم دسترسی به آموزش می تواند مشکلاتی 
را ایجاد کند. کودکان کار که از تحصیل بازمانده اند، به 
سختی می توانند در آینده شغلی مناسب پیدا کنند و 
درآمد کافی داشته باشــند. بی سوادی و عدم توانایی 
در یافتن شــغل مناسب می تواند به ادامه چرخه فقر 
در خانواده هــا منجر شــود.  تفاوت ها و تبعیض های 
جنســیتی در کار کــودکان یک مســئله پیچیده و 
چندوجهی است که نیازمند توجه جدی و اقدام های 
جامع اســت. بــرای کاهش این تبعیض هــا و بهبود 
وضعیت کودکان کار، باید به سیاست ها و برنامه های 
متنوعی در زمینه آموزش، حمایت های قانونی، افزایش 
آگاهی عمومی و تقویــت اقتصاد خانواده ها پرداخت. 
تصویب و اجرای قوانین سختگیرانه تر برای جلوگیری 
از کار کودکان و تبعیض های جنســیتی. این قوانین 
باید شامل مجازات های سنگین برای کارفرمایانی باشد 
که کودکان را به کار می گیرند و از آنها سوءاســتفاده 

می کنند.

تبعیض جنسیتی در کار کودکان؛ تفاوت ها و پیامدها
 سلامت روان 

اگر از طرفداران تخم مرغ در وعده صبحانه 
هســتید، خبر خوبی برای شــما داریم؛ 
ممکن اســت ناآگاهانــه از طریق مصرف 
تخم مرغ، تناسب اندام خود را تقویت کنید.
تخم مرغ حاوی انواع مواد مغذی ضروری 
ازجمله ویتامین های B و پروتئین اســت 
که هر ۲ مورد در متابولیسم بدن ما نقش 

دارند.
تخم مــرغ منبع پروتئین اســت بنابراین 
می توانــد برای ترکیب بدن مفید باشــد. 
رژیم هــای غذایی با پروتئین بالا، رشــد 
ماهیچه هــا را تحریــک می کنند و باعث 
کاهش چربی می شــوند و برای سلامت 
متابولیک مفید اســت. در یک تخم مرغ 
آب پــز بزرگ، حــدود ۶ گــرم پروتئین 

خواهید یافت.
  عضله سازی با مصرف تخم مرغ

مصرف تخم مرغ کامل ممکن است به بدن 
کمک کند تا پروتئین را به طور مؤثرتری 
برای عضله سازی استفاده کند. اگر اهداف 
تناسب اندام شما عضله سازی بیشتر است، 
کارشناســان توضیح دادنــد که محتوای 
لوســین تخم مرغ می توانــد کمک کننده 

باشد.
گفته می شــود که لوسین به عنوان نوعی 
آمینو اســید از ســنتز عضلات حمایت و 
از تجزیه پروتئیــن ماهیچه ای محافظت 

می کند، با این حال، به دست آوردن نتایج 
مطلوب ممکن است به این بستگی داشته 
باشد که آیا شما تمام تخم مرغ را مصرف 
می کنید یا فقط قسمت هایی از تخم مرغ 

را می خورید.
محققــان در تحقیق کوچکی در ســال 
۲۰۱۷ که نتایــج آن در مجله آمریکایی 
تغذیــه بالینی منتشــر شــد، داده های 
مردانی که پس از تمریــن مقاومتی ۱۸ 
گرم پروتئین به شــکل سفیده تخم مرغ 
یا تخم مــرغ کامل مصــرف می کردند را 
تجزیه و تحلیل کردند. یافته ها نشان داد، 
مردانی که تخم مرغ کامل مصرف کردند، 
در مقایسه با شرکت کنندگانی که پروتئین 
خود را از سفیده تخم مرغ دریافت کردند، 
۴۰ درصد واکنش عضلانی بیشتری نشان 
دادند. محققان به این نتیجه رسیدند که 
علیرغم این باور رایــج که زرده تخم مرغ 
مانع از حداکثر بهره بــرداری از پروتئین 
دریافتی مــان می شــود، مصــرف کامل 
تخم مرغ ممکن اســت استفاده بدن ما از 

پروتئین را در عضله سازی افزایش دهد.
کریس مور، مشــاور تناسب اندام و تغذیه 
اظهــار کــرد: تخم مرغ کامل سرشــار از 
پروتئیــن با کیفیــت بالاســت و در هر 
تخم مرغ بزرگ حدود ۶ تا ۸ گرم پروتئین 
وجود دارد. این پروتئین به ترمیم عضلات 

و بازیابــی آنها پس از فعالیت بدنی کمک 
می کند، بنابرایــن روز خود را با یک تا ۲ 
تخم مرغ شــروع کنید، زیرا این تخم مرغ 
بلافاصله پروتئین بالایی به شما می دهد 
و به شــما کمک می کند تا پرانرژی باقی 

بمانید.
  کاهش وزن با مصرف تخم مرغ

 تخم مرغ دارای فاکتور سیری بالایی است، 
بنابراین برای مدت طولانی تری احساس 
سیری خواهید کرد. این اثر سیری ممکن 
اســت با کاهش کالــری دریافتی کلی و 
مهار گرســنگی بین وعده های غذایی به 

مدیریت وزن کمک کند.
بر    تأثیر مفید مصــرف تخم مرغ 

بینایی
زرده تخم مــرغ حــاوی دو کاروتنوئیــد 
یا آنتی اکســیدان های مفیــد لوتئین و 
زآگزانتین اســت که برای سلامت چشم 
بســیار مفید اســت. ایــن کاروتنوئیدها 
همچنین ممکن اســت به کاهش خطر 
دژنراسیون ماکولا کمک کنند. همچنین 
مواد مغذی ضروری هستند که بسیاری از 
مردم تقریبا به اندازه کافی در رژیم غذایی 

خود دریافت نمی کنند.
  مواد موجود در یک تخم مرغ

یک تخم مرغ آبپــز بزرگ حاوی ویتامین 

A بــه میزان ۸ درصد، فــولات ۶ درصد، 
 B۵( ۱۴ اســید پانتوتنیــک )ویتامیــن
درصــد، ویتامیــن B۱۲ به میــزان ۲۳ 
 B۲( ۲۰ درصــد، ریبوفلاویــن )ویتامین
درصد، فسفر ۷ درصد، سلنیوم ۲۸ درصد 
همچنین حاوی مقادیر مناسبی از ویتامین 
D، ویتامین E، ویتامین B۶، کلســیم و 
روی است. یک تخم مرغ آبپز ۷۸ کالری، ۶ 
گرم پروتئین و ۵ گرم چربی و مواد مغذی 
کمیاب مختلفی دارد که برای ســلامتی 

مهم هستند.
البته اگر بتوانید تخم مرغ های پرورش یافته 
در مراتع )تخم مرغ محلی( یا غنی شده با 
امگا ۳ را مصرف کنیــد، این تخم مرغ ها 
حتی مــواد مغذی بیشــتری دارند. آنها 
حــاوی مقادیر بیشــتری از چربی امگا ۳ 
هستند و ویتامین A و E بسیار بیشتری 

نیز دارند.
در  تخم مرغ  عــدد  چند  مصرف    

هفته بی خطر است؟
 افزودن روزانه یک تخم مرغ به رژیم غذایی 
شما نتایج تمرینات پشت سر را یک درجه 
بالا ببرد. به عنوان یک دستورالعمل کلی، 
انتشارات ســلامت هاروارد بیان کرد که 
احتمالا برای یک فرد سالم لذت بردن از 
هفت تخم مــرغ در هفته یا مصرف روزانه 

یک تخم مرغ کامل، بی خطر است.

تأثیر غیرمنتظره مصرف تخم مرغ بر بدن

نوسانات بورس
منبع : دانشجو


